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رئیس ستاد انتخابات کشور:
دخالت در اجرای انتخابات خط 

قرمز وزارت کشور است
آموزش چهارمین گروه از فرمانداران و دبیران 
و رؤســای کمیته های آمــوزش و پژوهش و 
فناوری اطلاعات ستاد های انتخابات استان ها 
با سخنان  سید محمدتقی شاهچراغی، معاون 
سیاسی وزیر و رئیس ستاد انتخابات کشور در 

سالن الغدیر وزارت کشور...

وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری خبر داد:

 تصویب لغو روادید با 32 کشور 
در دولت

ســید عزت ا... ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، 
صنایع دســتی و گردشگری در حاشیه جلسه 
هیئــت دولت اظهار کــرد: پیشــنهاد وزارت 

گردشگری برای لغو روادید...

رئیس مجلس: 
حل ناترازی انرژی گران سازی 

انرژی نیست
محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در نشســت حمل ونقل و توســعه 
اقتصادی گفت: خدا من را نبخشد اگر حرف 
سیاسی بزنم. من دارم بحث مدیریتی و فنی 

می کنم. کار نشدنی نداریم. کار...

صفحه5
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چای ارز پهلو!

بعــد از اینکه معلوم شــد یــک شــرکت ۳ میلیارد و 
۳۷۰میلیون دلار ارز یعنی چیزی حدود ۱۴۰هزار میلیارد 
تومان اختلاس کرده است و عجیب تر آنکه این ارز برای 
واردات چای دریافت شــده اســت، آن هم در حالی که 
حتی در جای خود مصرف نشــده است، این سؤال پیش 
آمــد که این حجم از پرداخــت ارز اصولاً چگونه صورت 
گرفته است؟ و دریافت کنندگان ارز متولیان را با ارائه چه 
اســنادی قانع به ضرورت دریافت این میزان ارز کشوری 
کردند؟ آیا اصولاً برخوردی بــرای عدم تکرار این موارد 
وجود دارد؟ اولین دلیل ایــن قبیل اختلاس ها می تواند 
ارز دو نرخــی با اختلاف قیمتی زیاد باشــد که زمینه را 
برای سودجویان فراهم می کند که از این اختلاف استفاده 
کنند، یک روز ارز دانشــجویی و مســافرتی، یک روز ارز 
دارو و دســته بیل! و امروز هم ارز بــرای دم کردن یک 
چــای دبش برای اختلاس گــران از جیب مردم. همین 
موضوع در خودرو هم اتفاق افتاده است، اختلاف فاحش 
بیــن قیمت کارخانه و بازار که ناشــی بــازار انحصاری 
و عــدم تعادل بین عرضه تقاضا اســت هر جا این اتفاق 
بیفتد طبیعی اســت که عده ای برای کســب سود طمع 
کنند. شــاید کمی به مزاح باشد براستی که سودجویان 
در اختلاس شــرکت چای دبش بــدون اینکه چای دم 
بکشد لذت آن را بردند تا باورمان بشود چای لذت بخش 
حتماً نباید دم کرده و پشــت پنجره در یک هوای باران 
زده باشــد اسم این چای دیگر هم قند پهلو نیست و ارز 
پهلو نام دارد. اینکه چگونه شاهد چای ارز پهلو، بیل های 
ارز دار نباشــیم شاید بهتر باشد که ابتدا باید بستر ایجاد 
فســاد را از بین برد، تک نرخی کردن ارز و ســایر موارد 
مشابه از قبیل خودرو شفاف سازی پروسه تخصیص ارز به 
واردکنندگان و سخت گیری مبتنی بر قوانین و معیارهای 
دقیق برای انتخاب وارد کننــدگان و نظارت بر عملکرد 
آنــان و تعیین تنها یک متولــی و ارگان برای جلوگیری 
از پراکندگی تصمیم گیران این حوزه می تواند بخشــی از 
این موارد باشد. هر چند که ارز تک نرخی اگر به نرخ ارز 
بازار آزاد باشــد هم خود می تواند تورم زیادی را تحمیل 
کند.اکنون در کنار اطلاع رسانی برخورد با متخلفان این 
پرونده نیازمند این هستیم که راهی فساد این اختلاس ها 

بسته شود این تکرار است که مردم خسته می کند.

تسنیم- در حالــی که فرصت ثبت نام در کنکور ۱۴۰۳ به 
پایان رســیده است، سازمان ســنجش مجدداً اعلام کرد: با 
توجه به درخواســت مکرر داوطلبانی که در زمان مقرر )از 
تاریخ ۱۴۰2/۰9/۰5 لغایت ۱۴۰2/۰9/۱5( موفق به ثبت نام 
نشدند، امکان ثبت نام باتأخیر برای این دسته از داوطلبان از 
روز دوشنبه 2۷ آذر تا روز سه شنبه 28 آذر ۱۴۰2 در سایت 

سازمان سنجش فراهم است.
 ایــن آخرین فرصــت برای متقاضیانی اســت که موفق به 
ثبت نام در این آزمون نشــده اند و بدیهی است بعد از تاریخ 
فوق هیچ درخواستی برای ثبت نام قابل پذیرش نخواهد بود.

ضمنــاً بــرای داوطلبانی که قبــلًا در این آزمــون ثبت نام 
 کرده انــد نیــز امــکان ویرایش اطلاعــات در بــازه زمانی 

فوق میسر است.
پذیرش معلم فقط در کنکور اردیبهشت

یادآوری می شــود آزمون سراسری سال ۱۴۰۳ )نوبت اول( 
و آزمون اختصاصی پذیرش دانشــجو ـ معلم در دانشــگاه 
فرهنگیان در روزهای پنجشــنبه و جمعه 6 و ۷ اردیبهشت 
۱۴۰۳ برگزار خواهد شــد.. آزمون فرهنگیان شــامل ســه 
مرحله آزمون کتبی، مصاحبه و گزینش اســت و ســوابق 
تحصیلی برای تمام گروه های آزمایشی به شکل قطعی است. 
داوطلبانــی که گروه فرهنگیان را انتخاب می کنند علاوه بر 
دروس اختصاصی شــاخه ریاضی، تجربی و انسانی، دفترچه 

اختصاصی فرهنگیان هم خواهند داشت. 

گفتنی اســت برای نخســتین بار در کنکور ۱۴۰۳، سؤالات 
اختصاصی برای پذیرش دانشــجو در دانشگاه فرهنگیان و 
شهید رجایی طراحی می شــود. داوطلبان می توانند هنگام 
ثبت نــام در کنکــور، علاقه مندی خود را برای شــرکت در 
آزمون اختصاصی پذیرش دانشجو ـ معلم اعلام کنند با این 

حال باید به این نکته توجه داشته باشند:
داوطلبانی که در زمان ثبت نام آزمون سراسری سال ۱۴۰۳ 
)نوبت اول(، نوع آزمون خود را »فقط متقاضی شــرکت در 
آزمون اختصاصی پذیرش دانشــجو ـ معلم هستم« انتخاب 
می کننــد، در صورت قبولــی و یا عدم قبولــی در آزمون 
پذیرش دانشــجو ـ معلم حق انتخاب رشــته در رشته های 

تحصیلی آزمون سراسری سال ۱۴۰۳ را نخواهند داشت.
داوطلبانی که در زمان ثبت نام، نوع آزمون خود را »متقاضی 
شرکت در آزمون سراســری و همچنین آزمون اختصاصی 
پذیرش دانشــجو ـ معلم هســتم« انتخاب می کنند، گفت: 
نتیجه نهایی آزمون اختصاصی پذیرش دانشــجو ـ معلم در 
سال ۱۴۰۳ قبل از انتخاب رشته متقاضیان آزمون سراسری 
ورود به دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی اعلام خواهد شد و 
بعد از اعلام نتایج نهایی آزمون اختصاصی پذیرش دانشجو 
ـ معلم در ســال ۱۴۰۳، مهلت چندروزه به این دســته از 
داوطلبان داده می شود که چنانچه از قبولی خود در دانشگاه 
فرهنگیان منصرف شــدند، امکان انتخاب رشته در آزمون 

سراسری سال ۱۴۰۳ را داشته باشند.

مجمع  نظــارت  عالی  هیئت  فارس- 
تشخیص مصلحت نظام مصوبه اصلاحی 
مجلس شــورای اســلامی در خصوص 
لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج 
فرهنگ عفــاف و حجــاب را مغایر با 

سیاست های کلی نظام ندانست.
بر این اساس هیئت عالی نظارت مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام که در بررسی 
پیشین این لایحه، پنج ابهام و مغایرت را 
با سیاست های کلی نظام اعلام کرده بود 
و مجلس با انجام اصلاحاتی در مصوبات 

خود، ایرادات را برطرف نمود.
در این جلســه که به ریاست محمدباقر 
ذوالقــدر و با حضور اعضــا هیئت عالی 
نظارت و نمایندگان روســای ســه قوه 
و نمایندگانــی از دســتگاه های ذیربط 
تشــکیل شــد، مصوبات جدید مجلس 
شورای اسلامی مورد بررسی قرار گرفت.

ابتدا، گــزارش کمیســیون علمی،  در 
فرهنگی و اجتماعی مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام در خصــوص اصلاحات 
مجلــس شــورای اســلامی در رفــع 
مغایرت های اعلامــی هیئت عالی بیان 

شد. در ادامه اعضای هیئت عالی نظارت، 
اصلاحــات مجلس در بنــد ۳ ماده ۱۳ 
)در خصوص اعمــال محرومیت ها برای 
مدیران شــرکت هایی که بد پوششی یا 
کشف حجاب را ترویج می نمایند(، ماده 
۳2 )التــزام عملی به عفاف و حجاب در 
محیط کار و انظار عمومــی(، ماده ۴۱ 
)عدم همکاری دســتگاه هایی از جمله 
صدا و ســیما با افراد دارای شــهرت و 
تأثیرگذار کــه دارای پرونــده در حال 
بررسی یا محکومیت قضایی پرداخته(، 
ماده ۴۷) بد پوششــی مردان در معابر 
عمومــی( و همچنیــن ذیل مــاده 5۷ 
)مجازات توهین و تقابل کنندگان با امر 
معــروف و نهی از منکر( را مورد بحث و 
بررســی قرار دادند که در نهایت با اعلام 
آراء جداگانــه، تمام اصلاحات مجلس را 
رافــع مغایرت های مصوبــات مجلس با 
سیاست های کلی نظام تشخیص دادند. 
مطابق آیین نامه نظارت بر سیاست های 
کلی، مصوبات هیئت عالــی نظارت به 
جهت اتخاذ تصمیم به شــورای نگهبان 

منعکس خواهد شد.

تأیید لایحه اصلاحی عفاف و حجاب فرصت مجدد برای جاماندگان از ثبت نام کنکور ۱۴۰۳

آغاز توزیع شیر رایگان 
در مدارس ابتدایی 

دولتی فارس
صفحه ۳

استاندار فارس در  جلسه با معاون اقتصادی و توسعه منطقه ای وزارت کشور:

جریمه  قاچاق کالا 
بازدارنده نیست

محمد هادی ایمانیه، استاندار فارس در کارگروه اقدام 
مشــترک تنظیم بازار و آرد و نان که با حضور محسن 
کوشش تبار، معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منطقه ای وزارت کشــور برگزار شد، با تأکید بر اینکه 
اجاره مســکن یکی از معضلات مهم پیش روی اجاره 
نشین ها اســت، گفت: موضوع خانه های خالی جدی 

گرفته نشــده اســت لیکن در صورتی که اخذ مالیات 
و ســایر اقدامات در جهت ترغیب به اســتفاده از این 
منازل انجام شــود قطعاً بر بازار اجاره مسکن اثرگذار 
خواهد بود. وی احتــکار زمین را یکی دیگر از دلایل 
افزایش هزینه مســکن عنوان کرد و گفت: زمین هایی 

صفحه ۳که بدون ایجاد سازه دائماً خرید و فروش...

معاون بانک مرکزی:
رشد نقدینگی و پایه پولی تا پایان 

سال کم می شود
ایســنا- معاون بانــک مرکزی گفت: رشــد نقدینگی 
به 26/2 درصد رســیده که در میان مــدت با پایه پولی 
به همبســتگی می رســد و با توجه به سیاست های بانک 
مرکزی حتماً تا پایان سال این دو متغیر کاهشی خواهد 
بــود. محمد شــیریجیان اظهار کرد: روند کنترل رشــد 
نقدینگی و رشــد پایه پولی در آبان ماه نسبت به ابتدای 
ســال و شروع به کار دولت متناسب تر و بهتر شده است. 
وی افــزود: یکــی از برنامه های اصلی بانــک مرکزی در 
قالب سیاست تثبیت اقتصادی، موضوع کنترل و هدایت 
نقدینگی به عنوان متغیری که در میان مدت و بلندمدت 
تأثیــر معنی داری بر تورم می گذارد بــود. این اثر تورمی 
می تواند منجر به تخریب سایر متغیرهای اقتصادی شود.

شــیریجیان با بیان این که رشد رشد نقدینگی در مهرماه 
۱۴۰۰ که ابتدای کار دولت محســوب می شود به ۴2/8 
درصد رســیده بود، خاطرنشــان کرد: این عدد در آبان 
ماه ۱۴۰2 یعنی طی دو ســال به 26/2 درصد رســیده 
و ۱6/6 درصد کاهــش یافته که رکورد خوبی در کنترل 
نقدینگی محســوب می شود. اثر تورمی آن نیز در کاهش 
۱6/۳ درصدی تورم بروز کرده و از این بعد نیز آثار مثبت 

دیگری خواهد داشت.

وزیر ارتباطات اعلام کرد:
احیای زیست فضا پس از ۱۱ سال

ایرنا- عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گفت: از ابتدای دولت ســیزدهم تا کنــون 5 هزار و 6۰۰ 
روستای جدید به اینترنت دسترسی پیدا کردند و تا پایان 
سال تمام روستاهای بالای 2۰ خانوار نیز به اینترنت متصل 
خواهند شــد. این تعداد روســتا که در دولت سیزدهم به 
اینترنت متصل شــدند، معادل ۴ ســال پیش از آن است. 
وی افــزود: اتفاق بســیاری بزرگی اســت که بــه آبادی 
روستاها منجر می شــود و انگیزه برای مهاجرت معکوس 
ایجاد می کند.  زارع پور تأکید کرد: پروژه فیبرنوری منازل 
و کســب و کارهای مهم ترین پروژه ما در حوزه ارتباطات 
اســت و کار با قوت جلو می رود. در بیش از ۱۰۰ شهر کار 
اتصال تمام شــده است و نزدیک به ۴ میلیون و 8۰۰ هزار 
خانوار تحت پوشــش قرار گرفته اند و تا پایان ســال به 8 
میلیون خانوار تحت پوشش خواهیم رسید. سرعت هایی که 
با این فناوری می توانیم برای مردم مهیا کنیم، سرعت های 

چند ۱۰۰ مگابیت بر ثانیه ای است. 
زارع پور خاطرنشان کرد: در هفته گذشته کپسول زیستی 
جدید کشــور با یک پرتاب گر جدیــد با موفقیت پرتاب و 
زیست در فضا بعد از ۱۱ سال احیا شد. این مسیر پرشتاب 
دنبال خواهد شــد. ارائه ۱۰۰درصد خدمات دستگاه های 
اجرایــی از طریق پنجره ملی خدمات دولت هوشــمند تا 
پایان سال تمام دســتگاه ها باید خدمات خود را از طریق 
پنجره ملی خدمات دولت هوشــمند ارائه کنند که اکنون 
آمار به ۷۰ درصد رسیده است. امیدوارم تا پایان سال شاهد 
ارائــه ۱۰۰ درصدی خدمات از این طریق باشــیم. وزارت 
ارتباطات اکنــون بیش از 9۰ درصد خدمــات خود را به 
صــورت برخط و از طریق این پنجره ارائه می دهد و موارد 

باقیمانده ظرف چند روز آینده به پایان خواهد رسید.

وزیر امور خارجه: 
ایران و عربستان درباره آتش بس 

فوری در غزه اتفاق نظر دارند
ایرنا- وزیر امور خارجه کشورمان که به منظور شرکت 
در اجلاس مجمع جهانی پناهندگان به ژنو ســفر کرده 
اســت، با فیصل بن فرحان وزیر امور خارجه عربســتان 
ســعودی دیدار و گفت وگو کرد. حسین امیرعبداللهیان 
با اشاره به دیدار خوب رئیس جمهور کشورمان و ولیعهد 
عربستان، از میزبانی این کشور در نشست سران اسلامی 

و عربی در ریاض با موضوع فلسطین تشکر کرد. 
وی، ایران و عربســتان را دو کشور بسیار مهم  و اثرگذار 
منطقه دانست و ضمن ابراز خرسندی از پیشرفت روابط 
سیاسی، بر ضرورت توسعه روابط اقتصادی و تجاری دو 
کشور تاکید کرد.  وزیر امور خارجه با اشاره به پیشرفت 
تدریجی روابط افزود: ایران برای تقویت روابط دو کشور 
در زمینــه های مختلف آمادگــی دارد. امیرعبداللهیان 
همچنین با اشــاره به تحولات فلسطین و تداوم جنایات 
جنگی و نسل کشــی رژیم صهیونیستی علیه شهروندان 
فلســطینی در غــزه و کرانه غربی، بر ضــرورت تلاش 
مشــترک دو کشور و نیز کشــورهای اسلامی و منطقه 
برای اعمال فشــار قوی بر این رژیــم و دولت آمریکا به 
منظور شــکل گیری فوری آتش بس و ارسال کمک های 

فوری انسان دوستانه برای مردم فلسطین تأکید کرد.

مهلت یک هفته ای مجلس به وزیر 
جهاد کشاورزی برای اعلام

 قیمت گندم
صدا و ســیما- رئیس کمیسیون کشــاورزی مجلس 
شــورای اســلامی گفت: کار کارشناســی قیمت گندم 
در مجلس انجام شــده اســت و طبق مکاتبــات که با 
رئیس جمهور و جلســاتی که با وزیر جهاد کشــاورزی 
 داشــتیم دولت مکلف اســت قیمت گنــدم را بزودی 

اعلام کند.
محمدجواد عسکری، رئیس کمیسیون کشاورزی گفت: 
با رئیس جمهور مکاتبه کرده ایم و جلســاتی هم با وزیر 
جهاد کشاورزی داشتیم و اعلام کرده ایم تأخیر در اعلام 
نرخ گندم برای ســال جاری هر چه سریع تر باید انجام 

شود و تأخیرش مصداق ترک فعل و خلاف است. 
او گفت: در مجلس شورای اسلامی شورایی تحت عنوان 
شــورای قیمت گذاری محصولات کشاورزی که متشکل 
از 6 کشــاورز پیشــرو و تولید کننده و ۳ نفر از هیئت 
دولت اعم از وزیر جهاد کشاورزی، وزیر اقتصاد و رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه و 2 نفر از کمیسیون کشاورزی 
در جلســه حضور دارند و نظارت می کنند، تقریباً حدود 
2 ماه پیش شــورای قیمت گذاری جلســه تشکیل داده 
است و طبق کارشناســی ها و بررسی های قیمت گندم 
۱9 هــزار و پانصد تومان در نظر گرفته شــده اســت و 
تبصره ای هم دارد که اگر نرخ تورم ثابت باشــد همین 
قیمت اســت و اگــر افزایش یابد به تناســب نرخ تورم 

افزایش پیدا می کند. 
عســکری بیان کرد: آنچه را که شــورای قیمت گذاری 
اعلام کرده است با نگاه کارشناسی است و سود متعارف 

کشاورز هم در نظر گرفته شده است.

ایســنا- وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی گفت: عمره گزاران با ارز 
نیمایی به سرزمین وحی مشــرف می شوند و مابه تفاوت اعلام شده 
به مردم که عددی بین ۴۰ تا ۴۴ میلیون تومان اســت نیز بر همین 

اساس تعیین شده است.
محمدمهدی اســماعیلی با اشــاره به خبر اعزام شــهروندان ایرانی 
ثبت کننده در عمره مفرده که روز سه شــنبه 2۱ آذر توسط سازمان 
حج و زیارت اعلام شد، گفت: اعزام حجاج عمره بعد از 9 سال وقفه 
طبق برنامه مسئولان مربوطه از 28 آذر آغاز می شود و عمره گزاران 
با ارز نیمایی به ســرزمین وحی مشــرف می شوند. مابه تفاوت اعلام 
شــده به مردم که عددی بین ۴۰ تا ۴۴ میلیون تومان است نیز بر 

همین اساس تعیین شده است.
اسماعیلی از دستور رئیس جمهور برای حمایت بیشتر از عمره گزاران 
ســخن گفت و افزود: با آغــاز اعزام عمره گــزاران، به تدریج تلاش 

می کنیم حمایت های بیشتری انجام شود.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از اجرای مجدد مجید انتظامی، رئیس 
ارکستر ســمفونیک تهران در دی ماه خبر داد و گفت: این اجرا نیز 

چند روزه و در تالار وحدت انجام می شود.
اســماعیلی از راه اندازی ۱۳۰۰ کانون فرهنگ هنری بانوان نهضت 
در مساجد سراسر کشور سخن گفت و افزود: بانوان عفیف و پیشتاز 
ایرانی با حضور در مســاجد و اداره کانون ها  فضای تعاملی بیشتری 

را ان شاءا... رقم می زنند.
وی رونــق فرهنــگ و هنر را جزو سیاســت های دولــت متبوعش 
دانســت و گفت: هشت صد و سی و دومین ســینمای کشور چند 
 روز قبــل افتتاح شــد و تا نــوروز ۱۴۰۳ به 9۰۰ ســینما افزایش 

می یابد این عدد در ابتدای تصدی وزارتخانه 5۷۰ سینما بود.
تا پایان سال تماشگران سینماهای کشور عدد 3۰ میلیون نفر را رد 

خواهند کرد
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مدعی شد: پیش بینی می کنم تا پایان 
سال تماشگران سینماهای کشور عدد ۳۰ میلیون نفر را رد خواهند 
کرد همچنین پیش بینی می کنم عدد فروش بلیط از طریق گیشــه 
بلیط و ســامانه فروش مجازی تا پایان سال جاری به ۱۰۰۰ میلیارد 

تومان برسد.
اســماعیلی نشســت رئیس ســازمان برنامه و بودجه و سینماگران 
را نشــان دهنده انســجام حوزه فرهنگ و هنر و همگرایی دولت و 
اصحاب فرهنگ و هنر دانست، و گفت: در حوزه سینما گشایش های 
خوبی داریم البته تا این لحظه هیئت وزیران هنوز ردیف های بودجه 
را اعلام نکرده اســت. به همین دلیل لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ در 

دو بخش یک بخش احکام و بخش دوم ردیف ها و جداول بودجه به 
مجلس شورای اسلامی فرستاده می شود. وی بودجه وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی و بخش سینمایی را موکول به توافق داوود منظور 
رییس سازمان برنامه و بودجه و دوستانش در وزارتخانه کرد و گفت: 
در تلاشیم تا بودجه وزارتخانه را به طور کامل دریافت کنیم. بودجه 
نمایشــگاه کتاب در حدود ۱6۰ میلیارد تومان است که 6۰ میلیارد 
آن یارانه مســتقیم به مردم پرداخت می شــود. در معاونت فرهنگی 
۱۱ جشنواره فرهنگی بین المللی برگزار خواهد شد. در حوزه سینما 
به جز تولید در فارابی دهها جشــنواره در ســطح اســتانی، ملی و 
بین المللی برگزار خواهد شــد. در نشست هیئت دولت گزارشی در 

این خصوص ارائه کردم که مورد حمایت رئیس جمهور قرار گرفت.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی از اعمال سیاســت افزایش نشاط 
فرهنگی در سراســر کشور ســخن گفت و افزود: بخش عمده ای از 
توقعات اصحاب فرهنگ و هنر کشــور در قانون برنامه هفتم توسعه 
آمــد. نظام مالیاتی هنرمندان هم در حال اصلاح اســت و امیدوارم 

بتوانیم بخش قابل توجهی از توقعات را برآورده کنیم.
اسماعیلی صدور مجوزهای الکترونیک از درگاه ملی مجوزها را مورد 
اشاره قرار داد و افزود: در خصوص نحوه صدور مجوزها در این حوزه 
اختلافاتی با وزارت اقتصاد داریم که در حال گفت وگو و رفع هستیم.

وی اعلام برنامه های وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی در دهه فجر 
را موکول به نشســت های خبــری و مطبوعاتــی در آینده نزدیک 
کــرد و گفت: هم خودم و هم همکارانم در نشســت های مطبوعاتی 
 و خبــری برنامه هــای وزارتخانــه در بهمن ماه و جشــنواره فجر را 

به زودی اعلام می کنیم.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

عمره گزاران با ارز نیمایی به سرزمین وحی مشرف می شوند

صفحه3

سامان بخشی مشاغل مزاحم ودست فروش ها

در نشست هم اندیشی مدیران کلان شهرهای کشور به میزبانی شیراز مطرح شد:



ایسنا- ســید عزت ا... ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشــگری در حاشیه جلســه هیئت دولت اظهار 
کرد: پیشنهاد وزارت گردشــگری برای لغو روادید ۳۲ کشور 
به تصویب رســید و لغو یک طرفه روادید با اولویت هایی که ما 

مشخص کرده بودیم امروز در دولت تصویب شد.
وی افزود: دولت تصمیم دارد درهای کشور را به روی دنیا باز 
کند. زمانی ما فقط شــعار می دهیم اما زمانی عمل می کنیم. 
این تصمیم بسیار شجاعانه و مدبرانه ای بود که دولت گرفت. 
مــا با مردم دنیا کار داریم و این لغو یک طرفه روادید در واقع 

حرف زدن با مردم دنیاست.
ضرغامی ادامه داد: جمهوری اســامی نشان داد که آمادگی 
دارد درها را به روی مردم دنیا باز کند و تســهیات بیشتری 
برایشان فراهم کند تا مردم دنیا بتوانند به راحتی به کشور ما 
بیایند و از مزیت های آن اســتفاده کنند، در کنار آن بسیاری 
از تبلیغات منفی، شــایعات و ایران هراســی که امروز یکی از 

ترفندهای نظام استکباری است، خنثی شود.
وی در ادامه خاطرنشــان کــرد: این در مرحله اول اســت. 
پیشــنهاد ما ۶۰ کشور بود که با همکاری وزارت امور خارجه 
و اطاعات و همه دستگاه های مسئول در کمیسیون سیاسی 

امنیتی دولت درباره آن بحث شد. ضرغامی همچنین نام این 
کشورها را اعام کرد: عربستان، بحرین، امارات، روسیه، قطر، 
کویت، لبنان، ازبکستان، قرقیزستان، تاجیکستان، موریتانی، 
تانزانیا، زیمبابوه، سیشــل، موریــس، اندونزی، برونئی، ژاپن، 
ســنگاپور، کامبوج، مالزی، ویتنام، برزیل، پرو، کوبا، مکزیک، 

ونزوئا، بوسنی و هرزگوین، صربستان، کرواسی.
 برگزاری نمایشگاه شکوه پارس در پکن

وی با اشــاره به مصوبه دیگر هیئت دولــت اظهار کرد: برای 
برگزاری نمایشــگاه شــکوه پارس در پکن که در دی انجام 
خواهد شــد مجوز دولت برای خروج ۲۱۱ قلم شیء تاریخی 
ارزشــمند از دوره عصر آهن تا دوره صفویه صادر شــد که با 
پروتکل های مربوطه، بیمه و همه ویژگی های مراقبت کامل با 

هزینه دولت چین صورت خواهد کرد.
وزیر میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری اضافه کرد: 
این نمایشگاه در چین برگزار خواهد شد که هم معرفی تاریخ 
تمدن ایران در یک کشور مهم و بزرگ مثل چین خواهد بود 
و هم در جذب گردشــگر چینی که یکی از بازارهای مهم ما 
است نقش موثری خواهد داشت. متقاباً بر اساس تفاهمی که 
با چینی ها داریم آنها هم نمایشگاه بزرگی در موزه ملی ایران 

سامان خواهند داد.
وی با بیــان اینکه این اتفاقات بین المللــی هم برای معرفی 
تاریخ و تمدن ایران و هم نشــان دادن مزیت های نســبی ما 
در حوزه گردشــگری بســیار مؤثر اســت، افزود: سال هاست 
که اتحادیه اروپا با ویزای شــنگن یــک یکپارچگی در حوزه 
ارتباطــات و گردشــگری ایجاد کــرده و اخیرا کشــورهای 
حاشــیه خلیج فارس هم یک چنین ویزایی برای خودشــان 
 تعریــف کرده انــد. خیلی خوب اســت کــه ایــن دولت با
 تدبیر، شــجاعت و تشخیص همه ضرورت ها این کار را انجام 

داده است.

ایسنا- محسن رضایــی، عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در همایش »ایران آینــده، اعتای حکمرانی برای 
پیشرفت« که از سوی »جمعیت مردمی جماران« برگزار 
شــد، گفت: پس از گذشــت چند ســال از پایان جنگ 
دغدغه ما در سپاه پاسداران انقاب اسامی، سپاه آینده 
بود و اینکه چه کســانی باید بیایند که مسیر گذشته را 
ادامــه دهند. در آن زمان دوقطبی کمونیســم - لیبرال 
دموکراســی بر جهان حاکم بود. در این شــرایط فکری 
نوین به نام جمهوری اســامی به وجــود آمد و این دو 
قطــب در مقابل این فکر نوین ایســتادند که اوج آن در 
دوران جنگ بود. ایــن یک رویداد بی همتا بود که هردو 
قطب متخاصم جهان در جنگی در یک ســو قرار گرفتند 
و از هیچ کمکی به صدام دریغ نکردند و از هیچ آســیبی 

نسبت به ایران کم نگذاشتند.
 برای ترسیم آینده نیاز به یک مبنای مشترک داریم

رضایی با طرح این پرســش کــه »چگونه به ایران آینده 
بیندیشیم و کشــور را بسازیم«، اظهار کرد: برای ترسیم 
آینده نیاز به یک مبنای مشترک داریم که نظریه رهبری 
انقــاب در بیانیه گام دوم اســت و در توضیح آن آمده، 
نظام انقابی همواره آماده تصحیح خویش است اما اهل 
انفعال نیست، به نقدها واکنش مثبت نشان می دهد و آن 
را نعمت می داند، از ارزش های انقاب فاصله نمی گیرد و 
پس از نظام ســازی دچار رکود نمی شود و از نظریه نظام 

انقابی تا ابد دفاع می کند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: این نظریه به 
این معناســت که با وجود تبدیل انقاب اسامی به نظام 
اسامی، این نظام باید همواره انقابی بماند و عمل کند 
و مدام خود را تصحیح کند، اما امروز ما چقدر از این رویه 

استقبال می کنیم؟
رضایی تأکید کرد: مســئله حکمرانی بســیار مهم است 
و عمــل به اخاق و ارزش ها و ســنن انقاب و بازخوانی 
ارزش های ابتدای انقــاب در نظام کنونی، ما را به نظام 
انقابی می رساند، اما امروز از این ارزش ها و قواعد فاصله 
گرفته ایم. درست است که سایق تغییر می کند و جامعه 

در حرکت است و باید با آن پیش رفت، اما این تغییرات 
نباید تهی از ارزش ها شود.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح کرد: بسیاری 
از بندهای قانون اساســی هنوز اجرا نشده است. مثاً در 
فصل هفتم که مربوط به شوراها و شهرداری هاست تمام 
امور غیرسیاســی به نهاد جدیدی در دل دولت سیاسی 
واگذار شــده است، حال آنکه امروز ما این نهاد را تبدیل 
به سازمانی برای جدول کشی و ساختمان سازی کرده ایم 

که هر روز هم خبری از دستگیری ها در آن می شنویم.
وی ادامه داد: موضوع مهم دیگر، مســئله نهاد دولت و نه 
دولتمردان اســت، به این ترتیب که افراد در ســاختاری 
نادرســت قرار می گیرند و حتی اگر افراد لایقی باشــند 
به دلیل ســاختار نادرســت دچار ناکارآمدی می شوند. 
امــروز موضوع وحــدت در جبهه انقــاب از ضروریات 
 پیشرفت کشور است و ما بیش از گذشته نیاز به وحدت 

و برادری داریم.
فرمانده اســبق ســپاه پاســداران همچنین با اشاره به 
وضعیت جنگ غزه، گفت: یکی از دلایل حمایت ایران از 
مقاومت فلســطین و غزه انگیزه اسامی و دیگری انگیزه 
انســانی است، اما انگیزه ســومی هم هست که دشمنی 
رژیم صهیونیســتی از ابتدای انقاب اســت، اسرائیل از 
اول انقاب مدام در حال آسیب زدن به کشورمان است. 
از جملــه با ترور دانشــمندان، تحریک عراق برای حمله 
به ایــران، تحریک برای لغو برجــام، تحریک جمهوری 

آذربایجان و بسیاری اقدامات دیگر.
رضایی یادآور شــد: در حــوادث اخیر صهیونیســت ها 
تاش کردنــد ایران را آمر حمله حماس جلوه بدهند در 
حالی که روش و منش جمهوری اســامی دستور دادن 
نیست؛ ما برای دوستانمان ماهی نمی گیریم بلکه به آنان 

ماهیگیری یاد می دهیم.
 عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با تشریح وضعیت 
کنونی صهیونیست ها اظهار کرد: امروز اسرائیل در دفاع، 
حمله و حتی آتش بس شکســت خورده اســت، در دفاع 
طی چند ســاعت با نفوذ رزمندگان صدها کشته و ده ها 

اسیر روی دستشان ماند.
 در موضع حمله به جز ننگ کودک کشــی دســتاوردی 
نداشــتند و در آتش بس هم پس از آزادســازی اســرای 
اسرائیلی آنان لب به تمجید از حماس گشودند و آبرویی 

برای  صهیونیست ها نماند.
وی تأکید کــرد: در ادامه هم آمریکا قطعنامه شــورای 
امنیــت برای جلوگیری از کشــتار بیشــتر مــردم غزه 
را وتو کــرد، تا جایی که حتی نماینده فرانســه اعتراف 
کرد شــورای امنیت شکست خورده اســت و این یعنی 
 تفکــر لیبرال دموکراســی مســلط بر جهان شکســت 

خورده است.

باشــگاه خبرنــگاران- آمــوزش چهارمین گــروه از 
فرمانــداران و دبیــران و رؤســای کمیته هــای آموزش و 
پژوهش و فناوری اطاعات ستاد های انتخابات استان ها با 
 ســخنان  سید محمدتقی شاهچراغی، معاون سیاسی وزیر 
و رئیس ستاد انتخابات کشور در سالن الغدیر وزارت کشور 

آغاز شد.
رئیس ســتاد انتخابات کشــور طی ســخنانی در مراسم 
افتتاحیه این نشست آموزشی دو روزه، هرگونه دخالت در 
امر انتخابات را خط قرمز وزارت کشور عنوان کرد و گفت: 
وزارت کشور مجری انتخابات است و فرمانداران باید توجه 

ویژه ای به این موضوع داشته باشند.
 کسی اجازه دخالت در امر انتخابات را ندارد

شــاهچراغی با تأکید بر اینکه کســی اجازه دخالت در امر 
انتخابــات را ندارد، افزود: در قانون جدید تأکید شــده که 
شــعب باید یک روز قبل از شــروع اخذ رای مورد بازدید 
قــرار بگیرند و مســئولان از جملــه فرمانــداران باید از 
 برگزاری خوب انتخابات در شــعب اطمینان لازم و کامل 

را حاصل کنند.
وی بــا تأکید براینکه وقت مردم نباید در صف های طولانی 
برای اخذ رأی هدر برود، اظهارداشت: بررسی های گذشته 
نشان می دهد یک تمرکز مناسب برای استقرار شعب وجود 
نداشــته است، به عنوان مثال شهرک های صنعتی و مراکز 
پر جمعیت مورد توجه قرار خواهد گرفت و تسهیل در امر 

اخذ رای از مردم در دستور کار قرار دارد.
رئیس ســتاد انتخابات کشــور با اشــاره بــه اینکه مرکز 
جمعیتی در برخی نقاط کشور تغییر پیدا کرده اند، افزود: 
تأمین منابع انسانی، نرم افزاری و سخت افزاری برای تسهیل 
در امر اجرای انتخابات از وظایف فرمانداران و بخشداران در 

سراسر کشور است.

آشــنایی با قوانین و مقــررات و امور اجرایــی انتخابات، 
آشــنایی با فرآیند هــای انتخابات الکترونیکی، آشــنای با 
امور امنیتی، آشــنایی با امور اطاع رسانی انتخابات، نقش 
فرمانداران در تقویت و افزایش مشارکت و جنگ شناختی 
و کارکرد های آن در فضای رسانه و انتخابات از موضوعات 
 مطرح در این دوره آموزشی دو روزه برای چهارمین گروه از 

فرمانداران است.
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسامی برای 
انتخاب ۲۹۰ نماینده برای یک دوره چهارساله و ششمین 
دوره انتخابات مجلس خبــرگان رهبری برای انتخاب ۸۸ 
عضو این مجلس برای یک دوره هشت ساله روز جمعه ۱۱ 

اسفند ماه ۱۴۰۲ در سراسر کشور برگزار می شود.
مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشــور با هدف 
توانمند ســازی و رسیدن به عملکرد مناسب از ابتدای سال 
جاری تاکنون بالغ بر ۱۲۰ هزار نفر ســاعت برای کارکنان 
ستادی و بیش از ۷۰ هزار نفر ساعت برای کارکنان استانی 
دوره آموزشــی از جمله با موضوع انتخابــات برگزار کرده 
 که پنج دوره آموزشــی ویژه برای فرمانــداران اختصاص

 یافته است.
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رئیسمجلس:

حل ناترازی انرژی گران سازی انرژی نیست

ایســنا- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اســامی در نشســت 
حمل ونقل و توسعه اقتصادی گفت: خدا من را نبخشد اگر حرف سیاسی بزنم. 
من دارم بحث مدیریتی و فنی می کنم. کار نشــدنی نداریم. کار برزمین مانده 
یعنــی یا اراده انجام آن وجود ندارد یا فهمش وجود ندارد. مگر همه نمی دانیم 
استهاکمان بیشتر از ســرمایه گذاری مان است؟ مگر نمی بینیم ده سال است 
کیک اقتصاد دارد کوچک تر می شود؟ همه ما می دانیم که در هر سال چندین 
میلیارد دلار سرمایه از کشور خارج می شود. یا ندانم کاری ما در سیاست گذاری 
است، یا اشکال در بخش خصوصی است. عامل سومی که وجود ندارد. نیازمند 

به فهم مشترکیم.
وی ادامه داد: از هشــت بندی که درباره مســائل حوزه حمل ونقل در جلســه 
مطرح شد، حداقل سه بند آن در برنامه هفتم توسعه دیده شده است. اما اینکه 
اجرا می شود یا خیر، و سرنوشت آن همانند قانون هوای پاک می شود اطاعی 
ندارم. رئیس مجلس گفت: زمانی کــه در نیروی انتظامی خدمت می کردم، با 
اینکه مســئولیت هوای پاک با ما نبود، طرح جامع و کامل حل آلودگی هوا را 
تقدیم دولت وقت کردم. بررسی های ما نشان داد ۸۰درصد آلودگی ها به خاطر 
وســایل متحرک در شهرهاست. ثابت کردیم دلیل آلودگی این است. این طرح 
را در دولت بعدی نیز اصاح و تقدیم کردیم. پیشنهاد دادیم این آلودگی قابل 

حل است، بیاید باهم آن را حل کنیم.
قالیباف تصریح کرد: مردمی که در خانه نشسته اند، اگر ببینند بخشی از منفعت 
کاهش مصرف یک متر مکعب گاز در هفته ســوم آذر به جیب خودش می رود 
و به ســود خودش تمام می شود، احساس می کند در این منفعت شریک است. 
منفعت شــخصی و منفعت ملی فرد گره می خورد. بحث از گران سازی نیست. 
 بحث از این ســرمایه ای است که دارد از بین می رود و باید جلوی آن را گرفت.

وزیردفاع:
نیروهای مسلح در حال مجهز شدن به »مصاف« هستند

تسنیم- امیر آشــتیانی، وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهــای مسلح در حاشیه 
هیئت دولت درخصوص ساخت بالگرد گفت: الان در حال ساخت بال گرد بومی 
هستیم و این کار در »هسا« در حال انجام است. وزیر دفاع در پاسخ به سؤالی 
درخصوص جایگزینی اســلحه های ژ۳ با مصاف تأکید کرد: مصاف یک ساح 
پیشرفته است که توســط وزارت دفاع ساخته شده و کم کم مجموعه هایی که 

درخواست داده اند به آن تسلیح می شوند.
امیر آشــتیانی درخصوص وضعیت هواپیمای یاســین نیز گفت: یاسین یکی 
از پیشــرفته ترین جت های آموزشی اســت که خلأ روند آموزشی ما را جبران 
می کنــد. وی افزود: وزارت دفاع تمام کارهایی که دنبال می کند در مســیری 
اســت که یا سامانه ها را ارتقا دهد یا تلفیقی کار کند یا سامانه های جدیدی را 

تعریف و تولید کند که به مرور رونمایی می شود.

معاونامورمجلسرئیسجمهور:
دولت یک هفته فرصت دارد با انجام اصلاحات، 

لایحه بودجه را تقدیم مجلس کند
فارس- ســید محمد حســینی، معاون امور مجلس رئیس جمهور در حاشیه 
جلســه هیئت دولت درباره علل رد کلیات لایحه بودجه توسط مجلس گفت: 
براســاس آیین نامه، دولــت یک هفته فرصت دارد تا بــا انجام اصاحاتی، این 
لایحه را تقدیم مجلس کند و امســال برای اولین بار بود که تغییراتی در آیین 
نامه داخلی مجلس صورت گرفت و قرار شــد در دو مرحله این بودجه تقدیم 
شــود.وی افزود: برخی از ایرادهایی که نمایندگان مجلس مطرح کردند، ناظر 
بــه این امر بود که می گفتند، هزینه ها و مصارف چه می شــود به عنوان نمونه 
درباره خرید گندم. در حالی که قرار نبود در بخش اول تقدیم مجلس شــود، 
قــرار بود فقط ســقف منابع و درآمدهای دولت بیان و ســپس در مرحله دوم 
جداول و تقسیم اعتبارات به دستگاه ها و نهادهای مختلف مطرح شود. معاون 
امور مجلس رئیس جمهور گفت: برخــی ابهامات به عنوان نمونه، در خصوص 
بحث افزایش مالیات بود در حالی که دولت در این دو سال اخیر به سراغ فرار 

مالیاتی رفت یا شبهاتی که درباره بازنشستگان مطرح شد.
وی گفــت: نمایندگان اکنون درگیر انتخابات هســتند و مــدت زیادی نیز به 
دلیل برنامه هفتم در مجلس بودند و می گویند رقبای ما در حال فعالیت برای 
انتخابات هســتند لذا ما لایحه بودجه را برای بعد از انتخابات بررسی کنیم، اما 

رئیس مجلس بررسی لایحه را مورد تأکید قرار داده است.

رئیسجمهور:

مسئول اصلی روایت پیشرفت  و اقدامات دولت، وزرا و مسئولان هستند
 ایرنــا- آیــت ا... ســید ابراهیــم رئیســی، 
رئیس جمهور در جلســه هیئت دولت با تأکید 
بر اهتمام همه مســئولان به افزایش مشارکت 
اجتماعی، افزود: مشارکت در انتخابات یکی از 
جلوه های مشــارکت اجتماعی است، اما لازم 
اســت همه وجوه و جلوه های این مشارکت در 
راســتای مردمی سازی امور و حضور و شرکت 
مردم در شــئون اجتماعی مختلف مورد توجه 

باشد.
 تأکید بر ضرورت همکاری کامل دستگاه ها با 

سازمان پدافند غیرعامل
وی همچنین با اشاره به اهمیت مسئله پدافند 
غیرعامــل و ضرورت توجه همه مســئولان به 
رعایت اتقان در تصمیم گیری ها و اقدامات، بر 
ضرورت همکاری کامل دســتگاه ها با سازمان 

پدافند غیرعامل تأکید کرد.
 نرخ رشد پایه پولی به زیر ۳۰ درصد خواهد 

رسید
در ادامه جلســه محمدرضا فرزین، رئیس کل 
بانک مرکزی با اشــاره بــه هدف گذاری انجام 
شده برای کاهش رشد نقدینگی به ۲۵ درصد، 
پایان ســال ۱۴۰۲ را زمــان تحقق این هدف 

اعام کرد و اظهار داشــت: نرخ رشد پایه پولی 
نیز که در ابتدای سال ۴۵ درصد بود، در حال 
حاضر به ۳۸/۵ درصد رسیده و با تدابیر اتخاذ 
شده و اقدامات در حال انجام تا پایان سال به 

زیر ۳۰ درصد خواهد رسید.
 تراز تجاری کشور به مثبت ۱۱ میلیارد دلار 

رسید

فرزین همچنین با اشــاره بــه برخی مطالب 
منتشــره مبنی بر منفی شــدن تــراز تجاری 
کشــور گفت: صــادرات برق، نفــت و برخی 
کالاهــای دیگر کــه صادرات آنهــا از مبادی 
گمرکی صورت نمی گیــرد در گزارش گمرک 
کشور لحاظ نمی شود و لذا گزارش منتشره از 
سوی گمرک ماک تراز تجاری کشور نیست؛ 

تراز تجاری کشــور در ۶ ماهه ابتدایی ســال 
مثبت ۱۱ میلیارد دلار بوده و حتی حســاب 

جاری نیز ۶/۴ درصد مثبت است.
 آغاز فعالیت هزار و ۳۰۰ کانون فرهنگی-

هنری بانوان در مساجد سراسر کشور
محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســامی نیز با ارائه گزارشی از حوزه فعالیت 
خود، بــه موفقیت های این وزارتخانه در حوزه 
سینمایی اشاره و از شکسته شدن رکوردهای 
مختلــف در ایــن زمینــه خبــر داد و گفت: 
بالاترین آمار تماشــاگران سینما در سال های 
گذشته ۲۶ میلیون نفر بوده که با آمار و روال 
فعلی پیش بینی می شــود تعداد تماشــاگران 
ســینما در سال ۱۴۰۲ از عدد ۳۳ میلیون نفر 
فراتر رفته و رقم فروش در ســینمای کشور به 
هزار میلیارد تومان برســد. آغاز فعالیت هزار و 
۳۰۰ کانون فرهنگی-هنری بانوان در مساجد 
سراســر کشــور نیز از جمله خبرهــای وزیر 

فرهنگ در جلسه امروز هیئت دولت بود.
 ایجاد هژمونی فرهنگی

اســماعیلی همچنیــن با بیان اینکــه وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســامی به دنبــال ایجاد 

هژمونی فرهنگی برای مقابلــه با تهاجمات و 
جریانات سوءفرهنگی است، از مسئولان دولتی 
خواست با ارائه عملکرد و دستاوردهای دولت 
مردمی، در تحقق این هدف مهم سهیم باشند.

در این جلسه همچنین حجت الاسام تقدیری، 
رئیس ستاد ملی روایت پیشرفت نیز گزارشی 

از برگزاری این اردوها ارائه کرد.
رئیس جمهور ضمن تشکر از گزارش های ارائه 
شــده در جلســه، بر ضرورت روایت و تبیین 
دقیق، به هنــگام و هنرمندانه پیشــرفت ها و 
اقدامات صورت گرفته در دستگاه های مختلف 
تأکیــد کرد و گفت: مســئول اصلــی روایت 
پیشرفت ها و اقدامات در وهله اول خود وزرا و 

مسئولان دستگاه های اجرایی هستند.
رئیســی همچنین در ابتدای جلســه امروز با 
تسلیت ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا )س(، 
مبانی جامعه سازی قرآنی و تاش برای تعالی و 
نجات انسان را در مرام و سیره حضرت فاطمه 
اطهر )س( بســیار برجسته دانست و افزود: از 
خداوند متعال می خواهیم به برکت نام و وجود 
حضــرت زهرا )س( برکات خود را بر ما و امت 
اسامی نازل فرموده و پیروزی قطعی و فوری 

را نصیب مردم مظلوم و مقتدر غزه کند.

وزیرمیراثفرهنگی،صنایعدستیوگردشگریخبرداد:

 تصویب لغو روادید با ۳۲ کشور در دولت

عضومجمعتشخیصمصلحتنظام:

 ما به حماس »ماهیگیری« آموختیم

رئیسستادانتخاباتکشور:

دخالت در اجرای انتخابات خط قرمز وزارت کشور است

ایسنا- علــی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت در حاشیه جلسه 
هیئت دولت اظهار کرد: امروز لایحه ای حمایتی در هیئت وزیران 
تصویب شــد و تقدیم مجلس می شود تا حوزه فعالیت پهپادهای 
غیرنظامی ســامان دهی شــود که سیاســت گذاری های اجرایی، 

هماهنگی و حمایت را در این زمینه پیش بینی می کند.
وی افــزود: همچنین پروانه های فعالیت در زمینه ساخت وســاز، 
تولید، آمــوزش، تعمیرات، بهره برداری و صــدور گواهینامه های 
کاربری در حوزه های ساخت پهپادهای غیرنظامی مثل کشاورزی 

و صنعتی در این لایحه پیش بینی شد.
بهــادری جهرمی ادامه داد: همچنین پیش بینی  شــد ســازمان 
هواپیمایی کشــوری و دســتگاه های مرتبط حمایت های لازم را 
از شــرکت های دانش بنیان و فعالان ایــن حوزه هم در تخصیص 
مجوزهــای واردات قطعات یا نمونه هایی کــه از آنها الگوگیری یا 

انتقال دانش فنی انجام می شود، داشته باشند.

دبیر هیئت دولت همچنین با اشــاره تأکید دولت بر اجرای طرح 
نهضت ملی مســکن، گفت: تســریع تحقق ساخت منازل در این 
طرح و نیز حمایت از معیشــت کارکنان نیروهای مسلح و بهبود 
وضعیت معیشتی آنان، آیین نامه اجرایی نوسازی و ساخت منازل 
ســازمانی نیروهای مســلح در هیئت وزیران تصویب شد تا هم 
ســازوکارهایی برای پیش بینی زمین ها و منابع تســهیاتی مورد 

نیاز و فرایندهای اجرایی در این امر مشخص شود.
بهادری جهرمــی ادامــه داد: هیئــت وزیران موافقــت کرد برای 
بهره بــرداری حداکثــری از ظرفیــت مقامات محلــی به ویژه در 
استان های مرزی، استانداران استان های مرزی در کمیسیون های 
مشــترک اقتصادی بین جمهوری اسامی و کشور طرف مرز آن 

استان عضو شوند.
 سخنگوی دولت همچنین یادآور شــد: هیئت وزیران در امتداد 
دیپلماسی همسایگی و توسعه روابط به ویژه با کشورهای مسلمان 

و توســعه و تقویت گردشــگری خارجی مجوز لغو روادید با بیش 
از ۳۰ کشــور را صادر کرد. هند، امارات، قطر، بحرین، عربستان، 

کویت و لبنان از جمله این کشورها هستند.

باشگاه خبرنگاران- رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
مازوت سوزی در هیچ یک از پالایشگاه هایی که نزدیک کان شهر ها 

و مراکز جمعیتی قرار دارند، انجام نمی شود.
علی ســاجقه، رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست در حاشیه 
جلســه هیئت دولت گفت: رئیس جمهور در شــورای عالی محیط 
زیســت، تأکیدات ویــژه ای در زمینــه کاهــش آلایندگی جوی 
داشــت و ۸ بخش اصلی در مجموعه بودجه کشــوری دستگاه ها 
به این موضوع اختصاص داده شــده اســت.وی اضافه کرد: کمی 
و کیفی سازی ســوخت در ۹ پالایشگاه کشــور انجام می شود که 
نیازمند اعتبارات ســنگینی اســت. رئیس سازمان حفاظت محیط 

زیســت ادامه داد: بخشی از آلودگی از سایش لاستیک های خودرو 
اتفاق می افتد که موضوع جدی اســت و از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت درخواست کرده ایم در این زمینه اقدامات لازم را انجام دهد 

و در کنار آن از مردم هم می خواهیم که رعایت کنند.
ســاجقه با تأکید بر اینکه شــاخص ها و کاهش تعــداد روز های 
ناسالم در کشور نشان می دهد کار هایی که انجام می شود، اثرگذار 
بوده اســت، تصریح کرد: موضوع پسماندســوزی شبانه هم توسط 
مأموران ســازمان حفاظت محیط زیست در حال کنترل است و از 
شهرداری ها به ویژه شــهرداری تهران در خواست می شود در این 

زمینه به ما کمک کنند.

وی با اشــاره به موضوع مازوت ســوزی اظهار کرد: به  عنوان امین 
مردم اعام می کنم که مازوت سوزی در هیچ یک از پالایشگاه هایی 
که نزدیک کان شهر ها و مراکز جمعیتی قرار دارند، انجام نمی شود 
و ایــن اتفاق فقط برای نیروگاه هایی که دور از مراکز جمعیتی قرار 

دارند، می افتد.
معاون رئیس جمهــور بیان کرد: نیروگاهایی که در کان شــهر ها 

هستند، به هیچ وجه مجوز مازوت سوزی ندارند.
ساجقه همچنین به کیفی سازی بنزین اشاره کرد و گفت: یورو ۴ 
وضعیت خوبی دارد و یورو ۵ هم در کان شــهر ها توزیع می شود و 

در وضعیت کیفی سازی به خوبی پیش می رویم.

فارس- محمد دهقان، معاون حقوقی رئیس جمهور در حاشــیه 
جلسه  هیئت دولت درباره مصوبه مجلس درباره دعوای حقوقی با 
بحرین بابت مطالبات ایران اظهار کرد: چند لایحه در دســتور کار 
مجلس اســت و یکی را هم تصویــب کرده اند. متن ما از قبل برای 
اقامه دعوا آماده است و خوشبختانه بافاصله کار را شروع خواهیم 

کرد.
وی در پاســخ به این ســؤال که این دعاوی حقوقی در کجا مطرح 
خواهد شد؟ یادآور شد: طبیعتاً در داوری است. ما از قبل با بحرین 
موافقت نامه سرمایه گذاری داریم و در مواردی که به سرمایه گذاران 

مــا لطمه بخورد طبق این موافقت نامــه به داوری ارجاع و در آنجا 
مطرح می شود.

دهقان درباره میزان طلب ایــران از بحرین گفت: البته موضوعات 
متفاوت اســت. یک دعــوا مربوط به بانک مرکزی اســت که یک 
میلیارد و ۷۰۰ میلیــون دلار آنجا داریم و یک دعوا هم مربوط به 

بیمه است که مبلغ آن کم و چند میلیون دلار است.
معاون حقوقی رئیس جمهور در پاســخ به این ســؤال که آیا برای 
متهم پرونده کریپتولند که به اروپا گریخته اعان قرمز صادر شده 

یا خیر؟ بیان کرد: این موضوع را از وزارت کشور بپرسید.
دهقان همچنیــن درباره برگــزاری دادگاه گروهک تروریســتی 

منافقین گفت: این موضوع خوشبختانه در این دولت پیگیری شد 
و پرونده ها به قوه قضاییه فرســتاده شده و الحمدا... در دادگاه در 

حال رسیدگی است که اولین جلسه آن هم برگزار شده است.
وی ادامه داد: همکاری خیلــی خوبی بین قوه قضاییه وجود دارد. 
اسناد کافی هم آماده است و شــهود هم حضور دارند. در گذشته 
مقداری در این زمینه غفلت شده بود که خوشبختانه در این دولت 

در حال پیگیری است.
دهقان همچنین اظهار کرد: قطعاً آرا که صادر شــود بخشی از آن 
که در محاکم خارجی قابل اجراســت توسط مرکز امور حقوقی و 

بین الملل برای شناسایی و اجرا پیگیری خواهد شد.

سخنگویدولت:

لایحه حمایت از حوزه فعالیت پهپادهای غیرنظامی تصویب شد

رئیسسازمانحفاظتمحیطزیست:

 مازوت سوزی در نزدیکی هیچ یک از کلان شهر ها انجام نمی شود

توضیحات »دهقان« درباره میزان طلب ایران از بحرین
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تدبیر فناورانه پردازش پسماندها

آیین تودیع و معارفه مسئول بازرسی شهرداری منطقه دو 
برگزار شد 

 
جلســه تودیع و معارفه مدیر بازرسی شهرداری منطقه دو، با حضور اصغر سروی 
مدیرکل و مهدی بحرانی معاون مدیر کل بازرســی شــهرداری شیراز، شهردار، 

معاونین و مسئولین منطقه دو برگزار شد.
در این جلســه مدیر کل بازرســی ضمن اعلام جایگاه حساس نظارت و بازرسی 
در پویایی و توانمندســازی سازمانی، به سرآمدی هر مجموعه به واسطه این مهم 
اشــاره و از اهمیت این حوزه یاد کرد.  در ادامه محمد مقدس زاده، شهردار منطقه 
اظهار داشــت که، دســتگاه بازرسی در نظارت، رسیدگی به شــکایات و ارزیابی 
عملکرد شــهرداری جایگاه ویژه ای دارد و در مســیر انجام دقیق و قانونی وظایف 

شهرداری مؤثر است.

آغاز توزیع شیر رایگان در مدارس ابتدایی دولتی فارس

 حســنعلی محمدی، رئیس اداره رفاه و پشــتیبانی آمــوزش وپرورش فارس در 
آیین استانی آغاز توزیع شیر رایگان در مدارس ابتدایی دولتی استان در دبستان 
بصیرت روســتای گچی شــیراز گفت: پیش بینی می شــود ۵۰۹ هزار دانش آموز 

ابتدایی مدارس دولتی استان از شیر رایگان بهره مند شوند.
رئیس اداره رفاه و پشــتیبانی آموزش و پرورش فارس گفت: شیر رایگان در هفته 
دو  نوبت و مجموعاً ۵۲ نوبت و تاپایان ســال تحصیلی در مدارس ابتدایی دولتی 

استان توزیع خواهد شد.
محمــدی گفت: دســتگاه ها و نهاد های مختلفــی از جمله: اســتانداری، جهاد 
کشاورزی، دیوان محاسبات، بازرسی استان، صداوسیما، علوم پزشکی،  اداره کل 
اســتاندارد و شرکت های تولید شیر مستقر در استان برای تحقق این طرح بزرگ 

همکاری و مساعدت فراوان داشته اند.

شهردار منطقه یازده:
مکان هایی را برای ورزش کردن بی دردسر شهروندان 

آماده می کنیم
 

بوســتان های شــهرداری منطقه یازده همه روزه میزبان شــهروندان در برپایی 
همایش های ورزش همگانی است.

علی فراشائیان، شهردار منطقه یازده گفت: در راستای افزایش شادی و تندرستی 
در میان شهروندان امیدواریم با اجرای برنامه های گوناگون گامی سودبخش برای 
گسترش فرهنگ ورزش همگانی برداریم. شهردار منطقه یازده افزود: ایستگاه های 
ورزش همگانی و صبحگاهی به گونه ای خودجوش از سوی شهروندان این بخش 
از کلان شــهر شیراز در بوســتان ها انجام می شــود و ما نیز تلاش خواهیم کرد 
مکان هایی را برای ورزش کردن بی دردسر شهروندان آماده کنیم. فراشائیان گفت: 
درهمین راســتا بهسازی و بهینه سازی گرداگرد بوســتان ها، بازسازی تک لبه ها، 
جایگزینی و جانمایی ابزار ورزشــی از برنامه های شــهرداری منطقه یازده برای 

آماده سازی بوستان هاست.

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری فارس:
طرح تکام در فارس اجرا می شود

حامد رســتمی، مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری فارس گفت: 
اجرای طرح تکام )توانمند ســازی و کارآفرینی مــردم پایه( در فارس به صورت 
ویژه پیگیری می شــود. رســتمی تأکید کــرد: با اجرای طرح تــکام با تمرکز بر 
مهاجرت معکوس از شــهر به روستا، محرومیت  زدایی از روستاها و ایجاد اشتغال 
و کارآفرینی در این مناطق شــکل می گیــرد. وی با بیان این که طرح تکام برای 
پیشــرفت همه جانبه روســتاها و احقاق مطالبات روستاییان طراحی شده است، 
افزود: برای اجرای موفق این طرح، لازم اســت که دســتگاه های اجرایی استان با 

یکدیگر هماهنگی داشته باشند و همراهی کنند.

محمد فرخ زاده، معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری 
اســتانداری فارس در مراسم تکریم و معارفه مدیر فرودگاه 
بین المللی لارســتان با بیان اینکه بسیاری از فرودگاه های 
دنیــا به مراکز گردشــگری با ارائه انــواع خدمات درآمدزا 
تبدیــل شــده اند، افزود: لارســتان بــه دلیــل ارتباطات 
گســترده با کشــورهای حاشــیه خلیج فــارس می تواند 
 یکی از بهترین خواســتگاه ها برای توســعه گردشــگری

 فرودگاهی باشد.
وی با گرامیداشت دهه فاطمیه و یاد بزرگان و دانشمندان 
خطه لارســتان حضــرات آیات آیت الهی و موســوی ابراز 
امیدواری کرد گســتره علمی که از ایــن بزرگان به یادگار 

مانده توسط نسل جوان ادامه یابد.
جانشــین اســتاندار فارس در شورای توســعه گردشگری 
با اشــاره به اینکه فــرودگاه بین المللی لارســتان رتبه ۵ 

پروازهای خارجی کشــور و رتبه ۱۸ حمل مســافر در بین 
فرودگاه هــای کشــور را دارد و در بازی هــای جام جهانی 
قطــر، بــه عنوان یکــی از چهار فــرودگاه مرجع کشــور 
انتخاب شد اظهار داشــت که این مسئله نشان، از اهمیت 
 ویــژه این فــرودگاه و رفــت و آمد و ترافیــک بالای این 

شهرستان می باشد.
 رشد خوبی در عرصه های ارتباطات بین الملل داشته است
فــرخ زاده در بخشــی از صحبت هــای خود با اشــاره به 
ابلاغیــه رهبــری در خصــوص آب هــای آزاد و دریاهــا 
کــه شــامل ظرفیت هــای ارزشــمند دریــا، ســواحل و 
 پس کرانه های می شــود، افزود: یکی از شهرستان های مهم 
در این حوزه لارســتان اســت که خوشــبختانه توانسته 
موقعیــت خــود را تثبیت و رشــد خوبــی در عرصه های 
ارتباطــات بین الملل داشــته باشــد. وی افــزود: یکی از 

مراکز مهمی که لازم اســت در خصوص توسعه مسیرهای 
 هوایــی و دریایــی مــورد توجه ویــژه قرار گیــرد خطه 

لارستان است.
 تمرکز بر گردشگری ورزشی در لارستان

معاون استاندار فارس با بیان مزیت های مهم این شهرستان 
و توجه به گردشــگری ورزشی اشاره و خاطرنشان کرد: به 
زودی مسابقه جهانی تیم های ملی فوتسال ایران و روسیه 
در لارســتان برگزار خواهد شــد و تمرکز بر گردشــگری 
ورزشــی در لارستان با توسعه زیرســاخت ها می تواند این 
منطقه را مقصد خوبی برای کشورهای حاشیه خلیج فارس 

تبدیل نماید.
 گردشگری صنعت دوم جهان پس از نفت و گاز است

فرخ زاده بــر حضور مؤثر و مشــارکت در رویدادها در این 
شهرستان نیز تأکید و اظهار داشت: گردشگری صنعت دوم 

جهان پس از نفت و گاز است و اکنون باید ببینیم سهم ما 
از این صنعت چقدر است؟

گفتنی است معاون گردشگری استانداری در این مراسم از 
فعالیت های صولتی مدیرکل سابق این فرودگاه که اهتمام 
جدی در ارائه خدمات به مســافران داشــته است، تشکر 
و برای وی در مســئولیت جدید به عنــوان معاون اجرایی 
فرودگاه یــزد آرزوی توفیق کرد. همچنیــن برای رفیعی، 
مدیر کل جدیــد این فرودگاه در ادامه این مســیر آروزی 

موفقیت داشت.

 ،

گروه خبر- لیلا غضنفری 
محمدحسن اســدی، شهردار شیراز در نشست ملی 
مدیران عامل و رؤســای ســازمان های سامان دهی 
مشاغل شــهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری 
کلان شــهرهای کشــور به میزبانی شــیراز، با بیان 
اینکه سامان دهی مشــاغل مزاحم و آلاینده یکی از 
ضروریات کلان شــهرها اســت، گفت: یکی از عمده 
درخواست های مردم در تماس با سامانه های ارتباطی 
با شهرداری، ســامان دهی و انتقال مشاغل مزاحم و 

رفع سدمعبر در شهرها است.
شهردار شــیراز اجرای این مهم را سخت تر از سایر 
اجرای پروژه های شهری دانســت و افزود: برخی از 
مشــاغل مانند تعویض روغنی، مکانیکی در خارج از 
شهرها فعال بودند، اکنون با توسعه ساخت و ساز ها 
این مشاغل در میان بافت های مسکونی فعال هستند 
که به دلیل آلایندگی صوتی و بصری برای شهروندان 

طبق قانون شهرداری باید جابه جا شوند.
شهردار شیراز با اشــاره به راه اندازی توسعه میدان 
میوه و تره بار و میدان ســوم در کلان شهر شیراز به 
عنوان پروژه های سرمایه گذاری و مهم در شهر شیراز 
عنوان کــرد: ایجاد این میدان هــا می تواند در کنار 
پاسخگویی به تمام نیاز های شهروندان، سامان دهی 

خوبی را در این حوزه انجام دهد.
اســدی در بخش دیگــری با اهمیت ســامان دهی 
بازارچه ها در شــهر شیراز در بســتر رعایت مسائل 
زیست محیطی و بهداشــتی و رفع موارد ترافیکی و 
احداث بازار بزرگ پروتئین برای ســامان دهی بازار 
فعلــی دروازه کازرون گفت: بازار بــزرگ پروتئین 
شیراز با ۴۴ هزار متر زیربنا و ۳۵۰۰ میلیارد تومان 
احداث و با حضور وزیر کشــور افتتاح شده است، اما 
سخت ترین کار انتقال ماهی فروشان و میوه و تره بار 
از بازار فعلی دروازه کازرون به بازار پروتئین اســت و 
این مهم در حالی است که باید دغدغه حفظ اشتغال 

و مشتری کاسبان بازار فعلی لحاظ گردد.
شهردار شیراز با تأکید بر لزوم اصلاح برخی از قوانین 
در حوزه مشــاغل مزاحم،  تصریح کــرد: خیلی از 
مجوزهای مشــاغل مزاحم در دوران کرونا به دلیل 
خطرات کار در فضای بســته صادر شــده اســت و 
اکنون ســامان دهی و جمع آوری آنها کار سخت و 
طاقت فرسایی برای شهرداری ها و سایر دستگاه های 
متولی شده است. اسدی عنوان کرد: انتقال مشاغل 
مزاحم و سامان دهی برخی از دست فروش ها به دلیل 
سد معبر یک مطالبه مردمی است که سبب افزایش 

رضایتمندی مردم از ارائه خدمات می شود.
وی با اشــاره به داشــتن هوای پاک شهر شیراز در 
بین تمام کلان شــهرها، گفت: شــهروندان در کنار 
درخواســت های خود در حوزه حمل و نقل، از ســد 
معبرها دلخور هســتند و ســامان دهی آنها خواسته 
عمومی است. شــهردار شیراز با بیان اینکه مدیریت 
شــهری باید این معضلات را بپذیرد و برای رفع آنها 
راهکارهای مختلف را دنبــال نماید، عنوان کرد: در 

مسیر بهبود و اصلاح برخی از فرایندها قرار داریم.
به گفته اسدی وظیفه شــهرداری خدمت رسانی در 
کلان شــهر شــیراز با دو میلیون نفر جمعیت است. 

اشاره  با  شهردار شیراز 
به جلســه مســئولان 
ارشد کشور با مسئولان 
شــهری و استانی کل 
کشــور با هدف ترویج 
اقدامــات در راســتای 
امیدآفرینی تصریح کرد: 
ایجــاد بســته ۵۰هزار 
میلیارد تومان شهرداری 
شــیراز در دهه فجر به 

همراه عملیات کلنگ زنی و بهره برداری در آســتانه 
انتخابات و جشن های دهه فجر رقم خواهد خورد.

  دست فروشی باید سامان دهی گردد
محمدتقی تذروی، نایب رئیس شــورای شهر نیز در 
ادامه این برنامه با بیان اینکه ســازمان مشــاغل در 
جایگاه خوبی قرار دارد، گفت: خیلی از مشــاغل ها 
سال ها از جای خود تکان نخورده بودند، اما مدیریت 
شــهری توانســته با فراهم کردن زیرســاخت ها با 
کمترین تشــویش مشــاغل را ســامان دهی کنند، 
دست فروشــی جزو شــغل محســوب می شــود و 
باید ســامان دهی کرد. وی با بیان اینکه چیزی که 
سامان دهی می شود یک شغل حساب می شود، وگرنه 
مشــاغل مزاحم به حســاب می آید، افزود: بنابراین 
دست فروشی یک شغل محســوب می شود و ما در 

حال سامان دهی آن هستیم.
  15 محور برای ارائه 70 درصد خدمات در شهرها 
مســعود زارعی، رئیس کمیســیون سلامت، محیط 
زیســت و خدمات شــهری شورای شــهر شیراز با 
بیان اینکه در این نشســت ها باید مباحث کاربردی 
و تجربیات به اشــتراک گذاشته شــود، عنوان کرد:  
یکی از رویکردهای اساســی در شــورای ششم نگاه 
به موضوعات خدمات شــهری و سامان دهی مشاغل 
مزاحم و رفع ســد معبر به عنوان مطالبات مردم در 
کلان شهر شیراز داشــت که با رویکردهای خدماتی 

۷۲ رویکرد تعریف شده و در دستور اجرا است.
زارعــی با بیان اینکه ایــن ۷۲ رویکرد جلوه هایی از 
خدمات رسانی به مردم اســت، افزود: از معیشت تا 
رضایتمندی مردم همگی در معاونت خدمات شهری 
تعریف شده اســت و در کمیسیون خدمات شهری 

توجه می شود.
رئیس کمیســیون سلامت خاطر نشان کرد: در سال 
جاری تعداد ۹۲۱پروژه در برنامه کمیســیون دیده 
شده است که براساس ۱۵محور مهم دنبال می گردد. 
این حجم از پروژه نشان دهنده این مطلب است که 
 ۷۰درصد اقدامات در شهر شیراز خدمات شهری است.

زارعی بــا بیان اینکه فرصت های کمیســیون روی 

این ۱۵کلید واژه دنبال می گردد، خاطرنشــان کرد:  
احداث بازارچه و ســامان دهی مشاغل مزاحم دوتا از 
این کلید واژه ها اســت و در شهر شیراز ۴۳بازارچه 
فعال هستند. رئیس کمیســیون خدمات شهری و 
محیط زیست شورا با اشاره به اینکه یکی از اشکالات 
در اداره بازارچه نیم نگاه انتفاعی اســت عنوان کرد:  
اگر شــهرداری  های قرار اســت خدمتی ارائه کنند 
باید یک مسیر مســتقیم تعریف شود و این موضوع 

معادلات اقتصادی و سازوکار خودش را دارد.

زارعــی با بیــان اینکــه در اداره بازارچه ها و عرضه 
مســتقیم میوه و تره بار به مردم، نباید نگاه درآمدی 
شهرداری ها حاکم باشد، تصریح کرد: باید باسازوکار 
مشخص نگاه درآمدی را به صفر برسانیم و به موضوع 
شکســت قیمت ها پیــش برود. رئیس کمیســیون 
سلامت محیط زیست و خدمات شهری تصریح کرد: 
بهترین دســتاورد این جلسه این است که که مسیر 
طی شده در بازارچه تهران و اثرگذاری در معیشت را 
اعلام و شهرداری ها با سازوکار مشخص دنبال کنند.

زارعی از یا بیان اینکه در تعریف مشــاغل مزاحم از 
محدوده شهری باید ۲۵ رده شغلی از شهرها خارج 
شــوند و کمیسیون خدمات شــهری شورای ششم 

توجه ویژه ای به این مهم دارد خاطر نشــان کرد:  از 
سال گذشته تا به امروز ۱۲لابحه مربوط به سازمان 
ســامان دهی مشــاغل با توجه به اهمیت معیشت و 
ســامان دهی در کمیسیون خدمات شهری مطرح و 

در شورا تایید شده است.
این عضو شورا عنوان کرد: در کمیسیون بند ۲۰ناده 
۵۵شــاهد راه اندا ی کارگــروه رفــع موانع تولید 
هســتیم تا نماینده تمام اختیار دستگاه های در این 
کارگروه حضور دارند تا برای انتقال مشــاغل مزاحم 

و زیرســاخت ها اقدام کنند. زارعی از ایجاد شهر ک 
صنفی در سایت سیصد هکتاری اطراف شهر شیراز 
خبر داد و گفت: در توسعه میدان میوه و تره بار۱۰۰ 
غرفه و در میدان دوم میوه و تره بار ســر جمع هزار 
غرفــه ایجاد می گردد که انحصــار در میدان میوه و 

تره بار شکسته می شود. 
زارعی عنوان کرد:  ســمت و سوی این نشست باید 
با تقویت دبیرخانه همراه گردد تا شــورا و شهرداری 
تقویت گــردد و موضوعات اجــرای و تحرک بالای 
داشته باشد و این دبیرخانه هر ماه یک محصول را از 
کلان شهرها کارگروه ها را با بهره گرفتن از تجربیات 

به سایر کلان شهرها انتقال دهد.

مزرعه  طــرح    
برای  ســفره  تــا 
کوتاه کردن دســت 
از  سوءاستفاده گران 

سفره مردم است
کوشش تبار،  محسن 
معاون هماهنگی امور 
اقتصــادی و توســعه 
وزارت  منطقــه ای 
کشــور اینکه این جلســه با بیان اینکه شیراز مبدع 
طرح از مزرعه در ســفره بوده اســت، اتفاق مبارکی 
اســت، گفت: استانداران در سراســر کشور اقدامات 
خوبــی را در طرح تنظیم بازار داشــتند و در فارس 
هم با یــک روحیه جهادی فعالیت شــده اســت. 
کوشــش تبار گفت: طرح مزرعه تا سفره برای کوتاه 
کردن سوءاستفاده گران از سفره مردم است، گاهی 
محصول با یک قیمت پایین و بدون ســود از مشاور 
گرفته می شود و واسطه گرها با افزایش قیمت و فشار 
به مردم ســود می برند، باید ورود کرد، باید بازبینی 
کرد و این کار آســانی نیست. کوشش تبار بیان کرد: 
درجه بندی میوه علاوه بر خرید با قیمت مناســب، 
سبب شده تا میوه با کیفیت وارد سفره مردم نشود، 
این طرح به صورت آزمایشــی از فارس شروع شده 
بود و الان به تمام اســتان ها ابلاغ شــده اســت تا 
بازارهای کالاهای اساســی برپا شود و پیگیری این 
طرح توسط کارگروه های نظارت با مسئولیت معاونت 
هماهنگی امور اســتان ها است، اعضای این کارگروه 
شــامل مدیرکل دفتر اقتصادی اســتان، شــهردار، 
رئیس ســازمان جهاد، مدیرکل صنعت، رئیس اتاق 
اصناف اســت. وی با تأکید بر جانمایی مناسب برای 
بازارچه ها، گفت: باید زمین به ســرعت تعیین شود 
و معاون عمرانی اســتانداری ها بایــد این موضوع را 
پیگیری کنند، باید بازارچه ها با ســرعت راه اندازی 
شــود و ۲۰ دی تا ۲۰ فروردین دایر و فعال باشــد 
بنابراین ما فرصت نداریم و باید هر چه سریع تر این 

کار را انجام دهیم.
  شیراز متحول شده است 

ســید ســجاد انوشــه، معاون امور شــهرداری ها و 
دهیاری های کشور نیز در این نشست با بیان اینکه 
با ورود به شهر شیراز تغییرات چهره شهر محسوس 
است، گفت: در خصوص سامان دهی مشاغل شهری 
و فرآورده هــای کشــاورزی باید نــگاه را تغییر داد، 
ابلاغ دســتورات به عهده ماست، اما برنامه ریزی ها با 
شهرداری است، هر تغییر به معیشت مردم بستگی 
دارد و اگر تغییر در راستای رونق اتفاق بیفتد برکت 

به شــما می رسد. وی افزود: افرادی که از این بازارها 
خرید می کنند و در فضاهای پیش بینی شــهرداری 
حضور می یابند و شــغل آنها سامان دهی می شود از 
قشــر متوســط و ضعیف جامعه است و هر تغییری 
بر زندگی آنها تأثیر می گذارد، بنابراین باید با تأکید 
بر بهبود شــرایط آنها برنامه ریزی کرد. انوشه با بیان 
اینکه این سازمان ها برای درآمدزایی شهرداری ها و 
کار اقتصادی تشکیل می شــود، عنوان کرد: ۲۵۰۰ 
دســتگاه اتوبوس درون شــهری بــرای جابه جایی 
زائران در ســفر اربعین از طرف شهرداری ها در مرز 
خدمات رســانی کردند، این اتوبوس ها مناسب سفر 
بین شهری نبود اما با توجه به اینکه همه زائران را از 
سرگردانی نجات می داد و هم قیمت ها شکسته بود. 
از این ترفند می توان برای سایر خدمات شهرداری ها 
استفاده کرد؛ بنابراین سیاست اول این بازارها تنظیم 
بازار و کاهش حاشــیه بازار و عدالت در توزیع بوده 
است که مردم یکسان و با قیمت مناسب به نیازهای 
خود دسترسی داشته باشند و واسطه ها تا حد امکان 
حذف شــود. وی با بیان اینکه نباید پروژه توســط 
پیمانکاران بــا هر الگویی انجام شــود، تأکید کرد: 
بازارها باید تأمین کننده با قیمت خوب داشته باشند 
تــا مردم تغییر و این اتفاق خوب را حس کنند. باید 
با پیگیری قیمت ها را تا حــد خوبی کاهش دهند، 
بازارهای خوبــی برای ماه مبــارک رمضان و پایان 
ســال پیش بینی خواهد شد و در تأمین از معاونان 
اقتصادی کمک گرفته شود. این مسئول متذکر شد: 
نظارت یکی از مهم ترین فاکتورها اســت و باید این 
نظارت مرتب انجام شود تا از مسیر و هدف منحرف 
نشــود، اکنون ۷۶۰ عرضه میوه و تره بار و ۹۶۰ بازار 
روز برای ســامان دهی دست فروشــان، تولید کننده 
کوچک و غیره در ســطح کشور توسط شهرداری ها 
در حال مدیریت هستند. معاون امور شهرداری ها و 
دهیاری های کشور ادامه داد: بر روی وسعت بازارها 
که باید توســعه یابد، باید نظارت داشت همچنی به 
توسعه و پایداری مشاغل خانگی نیز باید توجه ویژه 
داشت باشد. معاون خدمات شهری شهرداری شیراز 
نیز در این مراســم ضمن ارایه گزارشی از فعالیتهای 
حوزه خدمات شــاری و ســامان دهی مشــاغل در 
شــیراز گفت: یکی از طرح های ابتکاری شــهرداری 
شــیراز طرح از مزرعه تا ســفره بود که مورد توجه 
وزارت کشــور قرار گرفت و قرار اســت این طرح را 
در استانداری فارس در حضور معاون اقتصادی وزیر 
کشور تشریح کنیم تا در صورت امکان به عنوان یک 
الگو در کشــور مطرح شــود. غلامرضا غلامی  افزود: 
مهم ترین هدف سامان دهی کمک به معیشت مردم 
و ســامان دهی امور کشاورزی است که سازمان های 
ســامان دهی می توانند این مــوارد را دنبال کنند تا 
مردم از این موارد بهره مند شوند. غلامی  گذری هم 
به مشکل دست فروشــان زد و گفت: امیدواریم یک 
دستور واحد برای سامان دهی دست فروشان داشته 
باشــیم، البته با مصوبه دولت که دست فروشان را به 
رســمیت شــناخت امیدواریم اقدامات بهتری برای 

سامان دهی آنها صورت گیرد.

محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فــارس در کارگروه اقدام 
مشــترک تنظیم بــازار و آرد و نان که با حضور محســن 
کوشــش تبار، معاون هماهنگی امور اقتصادی و توســعه 
منطقه ای وزارت کشور برگزار شد، با تأکید بر اینکه اجاره 
مســکن یکی از معضلات مهم پیش روی اجاره نشــین ها 
اســت، گفت: موضوع خانه های خالی جدی گرفته نشــده 
اســت لیکن در صورتی که اخذ مالیات و سایر اقدامات در 
جهت ترغیب به اســتفاده از این منازل انجام شود قطعاً بر 

بازار اجاره مسکن اثرگذار خواهد بود.
  احتکار زمین یکی دیگر از دلایل افزایش هزینه مسکن

 وی احتــکار زمین را یکی دیگــر از دلایل افزایش هزینه 
مسکن عنوان کرد و گفت: زمین هایی که بدون ایجاد سازه 

دائماً خرید و فروش می شوند یکی از دلایل افزایش قیمت 
مسکن هستند؛ در صورتی که تدابیری اتخاذ شود که این 
زمین هــا تغییر کاربری یافتــه و از خرید و فروش بی رویه 
آنها جلوگیری شود گامی در جهت کاهش قیمت زمین و 

کنترل بازار مسکن است.
  جریمه قاچاق کالا به ویــژه در حوزه دارو بازدارنده 

نیست
ایمانیه در بخش دیگر ســخنان خود بــه مباحث مرتبط 
بــا قاچــاق کالا به ویــژه دارو و راه های مؤثــر بر کاهش 
آن پرداخــت و بیان داشــت: جریمه قاچــاق کالا به ویژه 
در حــوزه دارو بازدارنده نیســت؛ جریمه هــا باید عمدتاً 
 بازدارنده باشــند در این زمینه نیازمنــد تغییر در میزان 

جریمه ها هستیم.
 وی همچنین به عدم برگشــت قســمتی از جریمه ها نیز 
اشــاره کرد و گفــت: طبق قانون قســمتی از جریمه های 
اخذ شــده باید به دستگاه های ذی ربط اســتانی بازگردد 
که تاکنون به صورت شایســته و کامل شــاهد اجرای آن 

نبوده ایم. اســتاندار فارس به فروشــگاه های امین و مراکز 
عرضه مستقیم کالاهای اساســی اشاره کرد و گفت: برای 
واحدهای صنفــی و همراهان در این طرح نیازمند تدوین 

بسته های تشویقی در همه حوزه ها هستیم.
  دولت معتقد است امور را باید به مردم واگذار نماید

وی در پایان پیشنهاد داد: دولت معتقد است امور را باید به 
دست مردم واگذار نماید؛ لذا در این زمینه می توانیم برای 
مدت زمان مشــخص امور هر صنف را به خودشان واگذار 
کنیــم تا هر کدام مباحث مرتبط به خود در زمینه کنترل 
قیمت ها و حذف واسطه ها را مدیریت کنند؛ امیدوارم این 

اعتماد پاسخ مثبت بدهد و بتوان آن را توسعه داد.
  صادرات پنج میلیارد دلاری را برای فارس هدف گذاری 

کرده ایم
استاندار فارس همچنین در حاشیه هفتمین جلسه کارگروه 
توســعه صادرات غیر نفتی و شورای سامان دهی مبادلات 
ارزی که با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منطقه ای وزارت کشــور در شــیراز برگزار شد، با اشاره بر 

اینکــه موانع مرتبط با صادرات اســتان به لطف خداوند و 
همت همکاران یکی پس از دیگری در حال مرتفع شــدن 
است، گفت: تعدادی از مشکلات باقی مانده، در جلسه ای با 
حضور کوشش تبار مطرح و ایشان قول دادند موضوعات را 

در سطح ملی تا حصول نتیجه پیگیری کنند. 
اســتاندار فارس با تأکید بر اینکه شــاهد افزایش صادرات 
غیر نفتی در استان فارس هســتیم، تصریح کرد: تا پایان 
آبــان ماه ســال ۱۴۰۱ صادرات غیر نفتی اســتان یک و 
نیــم میلیــارد دلار بوده و در مدت مشــابه ســال جاری 
 به ۱.۸ میلیــارد دلار افزایش یافتــه و امیدواریم تا پایان
امســال به حدود ۳ میلیارد دلار برسد؛ با تولیدات جدید 
در صنایع پایین دســتی صنایع بزرگ استان، صادرات ۵ 
میلیارد دلاری طی دو ســال آینده را برای اســتان فارس 

هدف گذاری کرده ایم. 
ایمانیه در پایان با اشاره بر اینکه مقدمات لازم برای ایجاد 
شهرک کنار دریا برای استان صادر شده، از سرمایه گذاران 

خواست در این زمینه وارد شوند.

استاندار فارس در جلسه با معاون اقتصادی و توسعه منطقه ای وزارت کشور:

جریمه  قاچاق کالا بازدارنده نیست

ســیده مریم حســینی، رئیس کمیتــه محرومیت زدایی 
و عبدالصالح رســتم زاده،   شــهردار منطقــه ۹ و معاونین، 
مســئولین، یاوران و رابطین شورای اسلامی شهر شیراز از 

شهرک سامان بازدید کردند.
شــهردار منطقه ۹ در ایــن بازدید وعده اجرای آســفالت 
کوچه هایــی که فاضلاب آنها کشــیده شــده طی یک ماه 
آینده را خبر داد. این مقام ارشد شهرداری منطقه ۹ ادامه 
داد: بهسازی و ارتقای کیفیت در محل زندگی شهروندان، 

از مهم ترین اهداف مدیریت شهری بوده و در همین راستا 
طرح آســفالت معابر بــا محوریت مناطق تازه ســاخت به 

صورت ویژه در دستور کار شهرداری قرار گرفته است.
رســتم زاده اظهار داشــت: خوشــبختانه در حــال حاضر 
پروژه های مختلفی در ســطح شهر در دست اقدام است که 
موضوع آسفالت به عنوان یکی از اولویت ها با سرعت خوبی 
ادامــه دارد و بــا توجه به همت همــکاران ما در مجموعه 
شهرداری تاکنون معابر بسیار زیادی در نقاط مختلف شهر 

آسفالت شده و این امر بدون وقفه همچنان ادامه دارد. وی 
در ادامه افزود: شهرک سامان از شهرک های جدیدالاحداث 
با متراژ ۸۰ هکتار و جمعیت حدود ۱۰هزار نفر می باشــد 
که ســعی بر این داریم تا بتوانیم مشــکلات این شهرک را 
کاهش داده و تا چند ماه آینده شاهد اتفاقاتی خوشایند  در 

این شهرک باشیم. 
رئیس کمیتــه محرومیت زدایی نیز در ایــن بازدید اظهار 
داشت: با بازدید از محلات سعی بر این داریم تا با مشکلات 

موجود در محلات آشنا شویم و بتوانیم در کوتاه ترین زمان 
ممکن نسبت به ارائه راهکار اقدام نماییم. 

حســینی گفت: از جمله پروژه های در دســتورکار شهرک 
ســامان اجرای جاده منتهی به بلوار نواب صفوی به محور 
کمربندی و ســپس به شــهرک ســامان، احداث بوستان 
تخصصی کودک در شــهرک ســامان، احداث پل شهدای 
مهدی آبــاد و همچنیــن عملیــات بهســازی و تکمیل و 

استانداردسازی شهرک سامان می باشد.

معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس:

لارستان رشد خوبی در ارتباطات بین الملل داشته است

شهردار منطقه 9 وعده داد:

 اجرای آسفالت کوچه های شهرک سامان تا یک ماه آینده 

سامان بخشی مشاغل مزاحم ودست فروش ها
در نشست هم اندیشی مدیران کلان شهرهای کشور به میزبانی شیراز مطرح شد:

 رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شورای اسلامی شیراز:

تصویب 12 لایحه با هدف سامان دهی و گره گشایی 

معاون امور شهرداری ها و دهیاری های کشور:
شیراز در بسیار از حوزه ها متحول شده است 

شهردار شیراز خبر داد: 

انتقال مشاغل مزاحم و سامان دهی دست فروش ها یک مطالبه مردمی است 
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مقاومت نوار غزه را گورستان ارتش رژیم 
صهیونیستی می کند

تسنیم- جنبــش مقاومت اسلامی فلســطین)حماس( تأکید کرد که 
مقاومت بــه ویژه گردان های القســام به وعده خود بــرای تبدیل نوار 
غزه به گورســتان اشــغالگران متجاوز وفا می کند. این جنبش افزود: به 
صهیونیست ها می گوییم که سران شکست خورده شما هیچ ارزشی برای 
نظامیانتان ندارد که هر روز دهها نفر از آنها کشــته و زخمی می شوند.
جنبش حماس اعلام کرد که ارتش دشــمن هلاکــت 10 نظامی خود 
را در درگیری های الشــجاعیه در شــرق غزه اعلام کرد که بیشتر آنها 
افســر بودند، افزایش آمار کشــته های آنها بر حجم شکســت و ناکامی 
سران دشمن و ارتش آنها مهر تأیید می زند.حماس تصریح کرد: سران و 
فرماندهان دشمن هیچ گزینه ای جز عقب نشینی از نوار غزه ندارند، چرا 
که هر اندازه مدت زمان حضور نظامیانشــان در غزه طولانی شود، آمار 

کشته ها و خسارت هایشان هم بیشتر خواهد شد.

غزه جزء جدایی ناپذیر کشور یکپارچه فلسطین است
باشــگاهخبرنگاران-شــاه اردن ضمن مخالفت با جداسازی غزه از 
کرانــه باختری تأکیــد کرد که غزه جزء جدایی ناپذیر کشــور یکپارچه 
فلسطین است.عبدا... دوم، شاه اردن که به مادرید پایتخت اسپانیا سفر 
کرده است با پدرو سانچز، نخست وزیر این کشور دیدار و درباره تحولات 
غــزه گفت وگو کــرد. عبدا... دوم در این دیدار بر ضرورت اعمال فشــار 
بین المللی برای توقف تجاوزات رژیم صهیونیســتی علیه غزه و تضمین 

ارسال کمک های انسان دوستانه به این منطقه تأکید کرد. 
بنابرگــزارش وبگاه اردنی »عمون«، وی از موضع اســپانیا در حمایت از 
برقــراری آتش بس در غزه و حمایت از غیرنظامیان قدردانی کرد. وی بر 
مخالفت با هرگونه تلاشــی برای جداســازی غزه و کرانه باختری تأکید 

کرد و گفت که غزه جزء جدایی ناپذیر کشور یکپارچه فلسطین است. 
 عبــدا... دوم همچنین بر ضرورت توقت حملات علیه فلســطینیان در 
کرانه باختری تأکید کرد و درباره خطرات تشــدید تنش ها هشدار داد و  

راه حل دو دولتی را ضامن امنیت و صلح در فلسطین اشغالی برشمرد.
نخســت وزیر اســپانیا نیز بر موضع کشــورش در حمایت از تلاش های 
مربوط به دستیابی به راه حل دائمی و عادلانه برای حل نزاع فلسطینی-

اسرائیلی تأکید کرد.

سئول، پیونگ یانگ را تهدید نظامی کرد
باشگاهخبرنگاران-وزیر دفاع کره جنوبی به کره شمالی هشدار داد 
در صورت انجام اقدامات »بی پروا«، تنها یک »جهنم ویرانی« در انتظار 
این کشــور است. در بحبوحه تشدید تنش ها در شبه جزیره کره پس از 
لغو توافقنامه نظامی بین دو کره در سال ۲01۸، شین وون سیک، وزیر 
دفاع کره جنوبی، پس از آن که کره شــمالی ماه گذشــته اعلام کرد که 
تمامی اقدامات نظامی متوقف شــده تحت این پیمان را از ســر خواهد 
گرفت، این هشــدار را در جلسه ای با فرماندهان ارشد نظامی خود بیان 
کرد.شین گفت: کره شــمالی تنها دو انتخاب دارد: صلح یا نابودی. اگر 
کره شــمالی اقدامات بی پروایی انجام دهد که به صلح آســیب می زند، 

تنها جهنم ویرانی در انتظارش است.
ماه گذشته، سئول قرارداد دوطرفه را در اعتراض به پرتاب اولین ماهواره 
جاسوســی نظامی کره شــمالی ۳0 آبان به حالت تعلیق درآورد سپس 

پیونگ یانگ نیز این توافق را لغو کرد.
این توافق مبتنی بود بر اتخاذ تدابیری برای کاهش تنش و جلوگیری از 
درگیری های تصادفی، مانند ممنوعیت رزمایش ها و مانور های نظامی در 
نزدیکی مرز های زمینی و دریایی، خلع ســلاح منطقه امنیتی مشترک 
)JSA( و عقب نشــینی پســت های نگهبانی در داخل منطقه غیرنظامی 

)DMZ( که دو کره را از هم جدا می کند.
بــه گفته وزارت دفاع کره جنوبی، از زمان لغو این توافق، کره شــمالی 
شروع به نصب مجدد پست های نگهبانی و استقرار تسلیحات سنگین در 

داخل منطقه غیرنظامی حائل کرده است.

مجارستان با پیوستن اوکراین به اتحادیه اروپا 
مخالف است

باشگاهخبرنگاران-ویکتور اوربان، نخست وزیر مجارستان با اشاره به 
رعایت نشدن حقوق اقلیت های قومی در اوکراین هشدار داد که عضویت 
این کشــور در اتحادیه اروپا را وتو خواهد کرد. نخست وزیر مجارستان با 
اشــاره به فســاد در اوکراین و همچنین رعایت نشدن حقوق ده ها هزار 
نفر از »خویشــاوندان قومی خود« که در غرب اوکراین زندگی می کنند، 

تأکید کرد از عضویت کی یف در اتحادیه اروپا جلوگیری خواهد کرد.
بــه گزارش رویترز، نگرانی هایی پیرامــون اقلیت های قومی و مخصوصاً 
مجارســتانی که ساکن اوکراین هستند وجود دارد. برخی می گویند این 
افراد نمی توانند در مدارس و دانشــگاه ها بــه زبان مادری خود تحصیل 
کنند. از سوی دیگر، بسیاری از ساکنین اوکراین که اصالتی مجارستانی 
دارند در جســت وجوی زندگی بهتر این کشــور را تــرک کرده اند و به 
گفته محلی ها تنها کسانی باقی مانده اند که در چارچوب اوکراین ادغام 
شــدند. در همین راستا، برخی روستا ها که مجار ها اکثریت جمعیت آن 

را تشکیل می دادند به طور کل خالی شده اند. 
نشست ســران اتحادیه اروپا امروز آغاز می شــود و اوربان تهدید کرده 
که پیشنهادات برای عضویت اوکراین در این بلوک را وتو خواهد کرد. 

گفتنی اســت در ســال ۲01۷ اوکراین قانونی تصویــب کرد که کلیه 
مدارس را ملزم می کرد به دانش آموزان بالای 10 سال به زبان اوکراینی 
آموزش دهند. همین امر ســبب تیره شــدن روابط دو کشور شد، زیرا 
مجار های محلی شکایت کردند که چنین قانونی نقض حقوق آن ها برای 

آموزش به زبان مادری است. 
شــایان ذکر اســت که اوکراین برای برآورده کردن معیار های اتحادیه 
اروپا اصلاحاتی انجام داده و اجازه اســتفاده از زبان های این اتحادیه در 
مدارس خصوصی و دانشــگاه ها را داده است. هرچند این قانون هنوز به 

مرحله اجرا نرسیده است.

رأی مجمع عمومی سازمان ملل به آتش بس فوری 
در نوار غزه

باشگاهخبرنگاران-اعضای سازمان ملل متحد بامداد چهارشنبه طی 
رأی گیری در مجمع عمومی، بــه قطعنامه ای غیرالزام آور برای برقراری 
آتش بــس فــوری در نوار غــزه رأی دادند. این قطعنامــه با 1۵۳ رأی 
موافــق، 10 رأی مخالف و ۲۳ رأی ممتنع به تصویب رســید و از رژیم 

صهیونیستی می خواهد فوراً حملات به نوار غزه را پایان دهد.
آمریــکا، اتریش، چک، گواتمالا، لیبریا، میکرونزی، نائورو، پاپوآ گینه نو، 

پاراگوئه و رژیم صهیونیستی به این قطعنامه رأی منفی دادند.
این در حالی اســت که شورای امنیت سازمان ملل از زمان آغاز حملات 
رژیم صهیونیســتی به نوار غزه از تاریخ هفتم اکتبر تاکنون، در جلسات 
متعددی که داشــته با کارشکنی آمریکا نتوانســته قطعنامه ای الزام آور 

برای برقراری آتش بس در این منطقه تصویب کند.
در جدیدتریــن مورد آن، در تاریــخ هجدهم آذر، دولت آمریکا در ادامه 
حمایت هایش از رژیم صهیونیستی، پیش نویس قطعنامه شورای امنیت 

برای برقراری آتش بس فوری در غزه را وتو کرد.
سخنگوی وزارت خارجه چین نیز از وتوی قطعنامه اخیر شورای امنیت 
توسط آمریکا که خواستار آتش بس فوری بشردوستانه در غزه شده بود، 

ابراز تأسف و ناامیدی کرد.

والاستریتژورنال:

اسرائیل پمپاژ آب دریا به داخل تونل های غزه را آغاز کرده است
ایسنا-به گفته مقام های آمریکایی که 
درباره عملیات ارتش رژیم صهیونیستی 
در غــزه اطلاعات دارند، این رژیم پمپاژ 
آب دریا بــه داخل تونل های حماس در 

غزه را آغاز کرده است.
به گفته ایــن منابع، آغاز پمپاژ آب دریا 
به داخــل تونل های حمــاس از دریای 
مدیترانه کــه در مراحل اولیه قرار دارد، 
رژیم صهیونیستی  تاکتیک های  از  یکی 
برای از بین بــردن و نابودن کردن این 

تونل هاست.
روزنامه وال اســتریت ژورنال در این  باره 
از یکی از سخنگوهای وزارت جنگ رژیم 
صهیونیستی پرسیده اما او از اظهارنظر 
در این باره خــودداری کــرده و گفته، 

عملیات محرمانه است.
مقام های رژیم صهیونیســتی می گویند 
که سیســتم زیرزمینی حمــاس کلید 
عملیات آن در میدان جنگ بوده است. 
آنها می گویند که سیســتم تونل توسط 
حماس برای مانــور دادن نیروهای این 
گــروه فلســطینی در سراســر میدان 
جنگ و ذخیــره موشــک ها و مهمات 
این گروه اســتفاده می شــود و رهبران 
این گروه را قادر می ســازد تا نیروهای 
خــود را فرماندهــی و کنتــرل کنند. 
اســرائیل همچنین معتقد است برخی 

از گروگان ها در داخل تونل ها نگهداری 
می شوند.

این در حالی است در یکسری مکالمات 
ضبط شــده بیــن بنیامیــن نتانیاهو، 
و  صهیونیســتی  رژیــم  نخســت وزیر 
گروگان های آزاد شده و خانواده هایشان 
که هفته گذشــته به بیــرون درز کرد، 
اســرائیلی ها بــا عصبانیت بــه نتانیاهو 
گفتنــد که می ترســند ســیل تونل ها 
باعث مرگ عزیزانشــان شود. در همین 
حال طی یــک کنفرانس مطبوعاتی در 
روز سه شنبه در کاخ سفید با ولودیمیر 

زلنســکی، رئیس جمهور اوکراین، یک 
خبرنگار از جو بایــدن، رئیس جمهوری 
آمریکا درباره رها ســازی آب در داخل 
تونل ها توسط رژیم صهیونیستی پرسید 
و بایدن به طور مســتقیم بــه رویکرد 
اســرائیل نپرداخت، بلکه به این موضوع 
پرداخت که چگونه این اقدام می تواند بر 
بیش از 100 گروگانی که هنوز در دست 

حماس هستند، تأثیر بگذارد.
بایدن همچنین گفت: ارزیابی های انجام 
شده نشــان می دهد که هیچ گروگانی 
در این تونل ها نیســت اما نمی داند این 

درست یا خیر.
برخی از مقام های دولــت بایدن نگران 
ایــن بوده اند کــه اســتفاده از آب دریا 
ممکن اســت مؤثر نباشــد و تأمین آب 
شیرین غزه را به خطر بیندازد. مصر در 
ســال ۲01۵ از آب دریا برای رها سازی 
آب در تونل هایی که توسط قاچاقچیان 
در زیر گذرگاه مــرزی رفح با غزه اداره 
می شد، اســتفاده کرد که باعث شکایت 
کشــاورزان اطراف در مورد محصولات 

آسیب دیده شد.
اما دیگر مقام هــای آمریکایی می گویند 
این تکنیک ممکن اســت بــه تخریب 
بخش هایی از شــبکه تونل کمک کند. 
وال استریت ژورنال پیشتر گزارش داده 
بود که ســیل در تونل ها با آب دریا در 

حال بررسی است.
تحلیلگران نظامــی ارزیابی کرده اند که 
تاکنون  نتوانســته  رژیم صهیونیســتی 
بخش اعظمی از این شــبکه تونل ها را 
نابود کنــد و تکنیک های مختلفی برای 
تخریب یا آســیب رســاندن به سیستم 
زیرزمینی مورد نیاز است. ارتش اسرائیل 
عــلاوه بر آب دریا، بــا حملات هوایی و 
مواد منفجــره مایع و ارســال ربات ها، 
سگ ها و پهپادها به دنبال حمله به این 

شبکه بوده است.

تسنیم- مهدی المشاط، رئیس شورای عالی سیاسی 
یمن در واکنش به عملیات های اخیر نیروهای مســلح 
این کشــور ضد اهداف رژیم صهیونیســتی، با تمجید 
از مواضع نیروهای مســلح و ملــت یمن در حمایت از 
آرمان فلسطین و مردم غزه در کنار گروه های مقاومت 
فلســطین و لبنان، پیامی برای نیروهای مســلح یمن 
فرستاد.المشــاط در این پیام خود خطاب به نیروهای 
مســلح یمن گفــت: در مواجهه بــا چالش های بزرگ 
کنونی و خطــرات قریب الوقوع و نیز تشــدید تنش ها 
از جانب دشــمن صهیونیســتی، ما و شــما باید همه 
تلاش خود را برای ضربه زدن به دشــمنان و بالا بردن 
 ســطح آمادگی خود به کار بگیریم و برای روبه رو شدن 
با هر احتمالی آماده باشــیم و ما به یاری خداوند توانا 

ایمان داریم.
وی افزود،: دفاع از فلســطین و قدس و حمایت از غزه 
در این نبرد بزرگ و شــرایط سخت، درواقع به معنای 
دفاع از یمن و امت اسلامی و همه بشریت است. ما خدا 

را شــکر می کنیم که ما را قادر ساخت تا با این موضع 
پیشرفته در کنار مظلومان بایستیم.

این مقام یمنی در پایان تأکید کرد: امت اســلامی در 
مرحله حساســی از درگیری با دشــمن آمریکایی قرار 
دارد؛ دشــمنی که بیشترین فســاد را در زمین انجام 
می دهد و جنایات آن در غزه امروز جدید نیست، بلکه 
تنها یک نقطه دیگر در کارنامه جنایت های شــنیع این 

کشور در حق بشریت است.
طی یک ماه گذشــته یمنی ها بــا ابتکارهای مختلف و 
عملی، حمایت واقعی خود از مردم فلسطین را به همه 
ثابت کرده اند. بعد از انجام عملیات های موشکی پی در 
پی ضد مواضع رژیم اشــغالگر در فلســطین اشغالی و 
سپس توقیف کشتی اســرائیلی در دریای سرخ، شنبه 
هفته جاری ســرتیپ یحیی سریع، سخنگوی نیروهای 
مســلح یمن اعلام کرد که در صورت وارد نشدن غذا و 
دارو به غزه، صنعا جلوی حرکت کشــتی ها به ســمت 

بنادر فلسطین اشغالی را خواهد گرفت.

در همین راســتا سرتیپ یحیی ســریع اعلام کرد که 
نیروهای مسلح یمن در یک عملیات یک کشتی نروژی 
حامل نفت به اســرائیل را هدف قرار داده اند و کشتی 
»اســتریندا« با موشک مناسب هدف قرار گرفته است. 
نیروهای مســلح یمــن بعد از آنکه کشــتی نروژی به 
هشدارها توجه نکرد، مجبور شد دست به سلاح برده و 

موشک به سمت آن شلیک کند.
وی تأکید کرد، در راســتای حمایــت از مردم مظلوم 
فلسطین که در معرض قتل و کشتار و محاصره دشمن 
اسرائیلی هستند، نیروهای مسلح یمن به ندای آزادگان 
یمنی و فرزندان امت اسلامی پاسخ داده و این عملیات 

منحصر به فرد را انجام دادند.

ایسنا- ولودیمیــر زلنسکی،رئیس جمهور اوکراین طی 
گفت وگویــی اختصاصی بــا تلویزیون فاکــس  نیوز به 
مســائل مختلفی از جمله کمک های دولت جو بایدن و 
جنگ با روسیه پرداخت و تأکید کرد که »اوکراین فقط 

یک دشمن دارد.«
رئیس جمهوری اوکراین با حضور در برنامه »اسپشــال 
ریپورت« به »برت برِ« خبرنگار سرشــناس فاکس نیوز 
و مجری این برنامه گفت که مســئله کمک به اوکراین 
یک مسئه مالی نیســت بلکه یک مسئله »اخلاقی« به 

شمار می رود.
رئیس جمهــور اوکراین با اشــاره به اظهــارات مایک 
جانســون، رئیس مجلس نمایندگان آمریکا تأکید کرد: 
کمک به اوکراین فقط مسئله ارائه بودجه به این کشور 

نیست بلکه مسئله اخلاقی در میان است.
طبق گزارش پایگاه خبری هیل، مایک جانسون که روز 
سه شنبه با ولودیمیر زلنسکی در واشنگتن دیدار کرد، 
گفت که هنوز معتقد است آمریکا باید در وهله نخست 
به وضعیت مرزهای خود رسیدگی کرده و سپس به فکر 

حمایت از اوکراین باشد.

زلنســکی در ادامه بیان کرد: می دانم که شما چالش ها 
و مشــکلات داخلی خود را دارید و آن ها زیاد هســتند 
اما من فکر می کنم که ایالات متحده کشــور عظیمی 
برای مدیریت این مشکلات پیچیده می باشد و می داند 
که چگونه موفق شــود و چگونه جنگ ها را در سراسر 

جهان متوقف کند.
او مجدداً با تأکید بر تداوم حمایت ها از اوکراین تصریح 
کرد: فکر می کنم این مسئله بسیار مهم است که زمان 
را بیهوده تلف نکنیم و حمایت از اوکراین بســیار حائز 
اهمیت اســت. ما در دریای ســیاه موفقیت خوبی را از 
خود نشــان دادیم. واقعاً عملیات بسیار دشواری بود و 

اکنون ما مسیر غلات را ایجاد کرده ایم.
رئیس جمهور اوکراین همچنین ادعا کرد: روسیه نفوذی 
بر این مســیر ندارد و ما اکثر ناوهای روســی را که در 
آب های ما و نزدیکی کریمه مســتقر بودند، نابود کریم. 
این اتفاق بسیار خوبی بود و فکر می کنم نتیجه بزرگی 
به همراه دارد.ولودیمیر زلنسکی در ادامه ادعاهایش با 
اشاره به گروه واگنر به رهبری »یوگنی پریگوژین« که 
در حادثه ســقوط هواپیما جان خود را از دســت داد، 
افــزود: ما حدود ۲0 هزار ســرباز واگنر را نابود کردیم. 
کار سختی بود اما فکر می کنم مهم ترین چیز این است 
که متوجه شــویم در این مدت روسیه هیچ روستایی از 

اوکراین را به کنترل خود درنیاورد.
وی در پایــان این مصاحبه گفت: ما فقط یک دشــمن 

داریم و آن پوتین اســت. ما حقیقتاً از دموکراسی و از 
آزادی دفاع می کنیم.

رئیــس مجلــس نماینــدگان آمریکا پــس از دیدار با 
رئیس جمهوری اوکراین پشــت درهای بسته، گفت که 
هنوز بر شــروط خــود برای تصویــب بودجه حمایتی 
برای اوکراین تأکید دارد و تا زمان برآورده شــدن آن ها 

اوکراین کمکی دریافت نخواهد کرد.
به طور کلی کنگره آمریکا برای موافقت با درخواســت 
بایدن برای حمایت از اوکراین، دو شــرط دارد. نخست 
اینکه کاخ ســفید در لایحه ســند امنیت ملی خود به 
اندازه کافی بــه امنیت مرزهای ایــالات متحده توجه 
داشــته باشد. شرط دیگر کنگره این است که واشنگتن 
یک اســتراتژی ملموس و شــفاف ارائه کند که نشان 
دهــد تصویب ده ها میلیــارد دلار بودجه مضاعف برای 
اوکرایــن، چطور قرار اســت بــه پیروزی این کشــور 
 کمــک کند و روند نظــارت بر مصرف ایــن بودجه ها 

در اوکراین چیست.
در فوریه سال ۲0۲۴ جنگ اوکراین دو ساله خواهد شد. 
این کشور در ژوئن سال جاری میلادی ضدحمله ای را 
آغاز کرد که به اذعان مقامات اوکراینی و غربی نتوانسته 
دستاورد قابل توجهی را کسب کند. ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهوری اوکراین که کشورش متحمل خسارات 
جانی و مالی ســنگینی شده  است، همچنان قصد دارد 

به این جنگ ادامه دهد.

پیامرئیسشورایعالیسیاسییمنخطاببهنیروهایمسلح:

برای مواجهه با هر احتمالی آماده باشید

رئیسجمهوراوکراین:

اوکراین فقط یک دشمن دارد
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اسکاینیوز:
آمریکا و انگلیس در حال انزوا هستند

ایسنا- اســکای نیوز در گزارشــی به رآی گیری سازمان ملل 
برای آتش بس غزه می پردازد و معتقد است که کشورهایی نظیر 
آمریــکا که رأی منفی و یا انگلیس کــه رأی ممتنع می دهند، »به طور فزآینده ای 

در حال انزوا هستند.
 از میان 1۹۳ عضو در مجمع عمومی ســازمان ملل، 1۵۳ عضو از آتش بس در غزه 
حمایــت کردند. این افزایش چشــمگیری از آخرین رأی گیــری در ماه اکتبر بود؛ 

اقدامی که نشان می دهد افکار جهانی چگونه با گذر زمان پیش می رود.
اســکای نیوز در این گزارش می نویســد: اگر اســرائیل به رأی گیری سازمان ملل 
اهمیت ندهد و آن را نادیده بگیرد، صدای بزرگترین متحد خود را از دست نخواهد 
داد.اما با این حال به نظر می رســد در بحبوحه فشارهای بین المللی و انتقاداتی که 
به دولت جو بایدن، رئیس جمهوری آمریکا وارد شــده است، این کشور موضع خود 

را نسبت به این جنگ تغییر داده است.
او روز سه شــنبه در اظهاراتی بی ســابقه گفت که بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر 
رژیــم صهیونیســتی باید کابینه خود را تغییر دهــد و در عین حال تأیید کرد که 
در پــی بمباران های کورکورانه ای که صهیونیســت ها به نوار غــزه انجام داده اند، 
حمایت جهانی از این رژیم اشــغالگر کاهش شــدیدی یافتــه و کابینه کنونی در 
 تل آویــو به نحوی رفتار می کنــد که همراهی جامعه بین المللی با خود را بســیار 

دشوار کرده است.
طبق آنچه اســکای نیوز می گوید: البته که این اختلافات میان آمریکا و اسرائیل و 
یا میان بایــدن و نتانیاهو درخصوص برنامه های بلند مدت برای غزه چیز جدیدی 
نیســت؛ اختلافاتی که به دلیل اظهارات بایدن در این برهه از درگیری به اوج خود 
رسیده است. این رســانه انگلیسی در پایان با اشاره به کشورهایی نظیر آمریکا که 
رأی منفی و یــا انگلیس که رأی ممتنع برای آتش بس غزه می دهند، می گوید که 
چنین کشــورهایی »در حال انزوا فزاینده ای« هســتند؛ اتفاقی که موجب کاهش 

فشارها در جنگ نخواهد شد.
در شــصت و هشــتمین روز تجــاوز به نوار غــزه ناکامی ها و تلفــات ارتش رژیم 
صهیونیســتی در نبــرد با مقاومت ادامــه دارد، به موازات آن ایــن رژیم بار دیگر 
بمباران هــای هوایــی و توپخانه ای کورکورانه خود را علیــه مناطق مختلف غزه از 
ســرگرفت. مجمع عمومی ســازمان ملل با 1۵۳ رأی موافق قطعنامه ای را با هدف 

آتش بس فوری در غزه تصویب کرد.
۲۳ کشــور عضو مجمع عمومی به این قطعنامــه رأی ممتنع و 10 عضو هم رأی 
منفی دادند که شامل رژیم صهیونیســتی و آمریکا می شود. البته این قطعنامه ای 

الزام آور نیست، اما به منزله ایده و باور شاخص جهانی محسوب می شود.
بر اساس گزارش ســازمان ملل متحد، دســتور بمباران و تخلیه اشغالگران باعث 
آواره شدن بیش از 1/۹ میلیون فلسطینی شده و حدود ۸۵ درصد از جمعیت غزه 

بی خانمان شده اند.

رئیسجمهورآمریکا:
 نتانیاهو نمی تواند بگوید کشور فلسطین در آینده اصلًا 

وجود نخواهد داشت

فارس- جو بایدن،رئیس جمهور آمریکا با بیان اینکه نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی دوست خوبی برای اوست گفت: »اما من فکر 
می کنم او باید تغییر کند و با این دولت در اسرائیل، حرکت برای او دشوار است«.
رئیس جمهور آمریکا گفت: اسرائیل می تواند روی حمایت ما و حمایت اروپا و جهان 
حســاب کند، اما به دلیل بمباران بی رویه غزه در حال از دســت دادن این حمایت 
است. بایدن طی سخنرانی در یک همایش انتخاباتی توضیح داد: ما باید اسرائیلی ها 
را بــه گونــه ای متحد کنیم که راهــکار دو دولتی را انتخاب کننــد. من از کنگره 

خواستم که از اسرائیل حمایت بیشتری کند.
وی خطاب به کابینه تل آویو اظهار داشــت: اشــتباهاتی را که ما در 11 ســپتامبر 
مرتکب شــدیم، تکرار نکنید. انجام بســیاری از کارها مانند اشغال افغانستان هیچ 
توجیهی نداشــت. رئیس جمهور آمریکا درباره نتانیاهو نیز افزود: نتانیاهو نمی تواند 
بگوید که در آینده اصلًا کشور فلسطینی وجود ندارد. نتانیاهو دوست خوبی است، 
امــا من فکر می کنم او باید تغییر کند و با این دولت در اســرائیل، حرکت برای او 

دشوار است«.
بایــدن ضمن تکرار حمایت از تل آویو، مدعی شــد: اگر اســرائیل نبود، باید یکی 
را اختــراع می کردیم. امنیت مردم یهود و امنیت اســرائیل به عنوان یک کشــور 
 مســتقل یهــودی به معنای واقعی کلمه در خطر اســت، اما تعهد ما به اســرائیل 

تزلزل ناپذیر است. 
وی همچنین افزود: این ترس واقعی در سراسر جهان وجود دارد که آمریکا به دلیل 
حمایت از اسرائیل، جایگاه اخلاقی خود را از دست بدهد. نتانیاهو باید برای تقویت 

تشکیلات خودگردان فلسطین گام بردارد.
بایدن در ادامه خبر داد که جیک ســالیوان، مشــاور امنیت ملی کاخ سفید و لوید 
آســتین، وزیر دفاع آمریکا به غرب آسیا و فلسطین اشغالی سفر می کنند تا ضمن 

گفت وگو درباره جنگ غزه، به موضوع امنیت کشتیرانی در دریای سرخ بپردازند.
پیش از این نیز پایگاه خبری »آکســیوس« گزارش داد که مقام های ارشد نظامی 
صهیونیست هم اکنون در واشنگتن حضور دارند تا راهبرد جنگ غزه را به مقام های 

آمریکایی ارائه کنند.

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
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اخبار کوتاه جهان

وزیرخارجهعربستانسعودی:
معیارهای دوگانه درباره جنگ غزه قابل تحمل نیست

تســنیم- فیصل بن فرحان، وزیر خارجه عربســتان ســعودی بعد از ورود به ژنو برای 
مشــارکت در هفتاد و پنجمین ســالگرد تصویب اعلامیه حقوق بشــر، به حوادث غزه و 
تجاوزات وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه غیرنظامیان اشاره کرده و گفت:آنچه که در غزه 
اتفاق می افتد مغایر با همه کنوانسیون های بین المللی است.بن فرحان با بیان اینکه مردم 
فلســطین در سایه ســکوت و عدم هیچگونه اقدام بین المللی در معرض خطر نسل کشی 
قرار دارند تأکید کرد، معیارهای دوگانه درباره جنگ غزه قابل تحمل نیست. وزیر خارجه 
عربســتان چند روز قبل نیز اعلام کرد که حملات نظامی اســرائیل در نوار غزه غیرقابل 
توجیه بوده و به معنای زیر پا گذاشتن همه قوانین بین المللی است. وی افزود، کمک هایی 
که وارد غزه شده با توجه به حجم بحرانی که در این منطقه وجود دارد اصلًا کافی نیست 
و جامعــه بین المللی باید راه های امنی برای کمک رســانی فوری به مردم غزه ایجاد کند. 
هند المفتاح، نماینده دائم قطر در دفتر ســازمان ملل در ژنو نیز در حاشــیه فعالیت های 
مربوط به مراســم هفتاد و پنجمین سالگرد تصویب اعلامیه حقوق بشر در ژنو اعلام کرد 
که موضع کشــورش در حمایت از مسئله فلسطین ثابت بوده و تجاوزات اسرائیل ضد غزه 

باید فوراً متوقف گردد.
نماینــده قطر تأکید کرد که جامعه جهانی نیز باید تلاش های خود را برای پایان دادن به 

تجاوزات اسرائیل علیه غزه بیشتر و جدی تر کند.
هفتاد و پنجمین ســالگرد تصویب اعلامیه حقوق بشر در ژنو درحالی برگزار می شود که 
وحشــی گری و جنایات بی حد و مرز صهیونیســت ها تحت حمایت کشــورهای بزرگ از 
جمله آمریکا و دولت های اروپایی ضد غزه نشــان می دهد این اعلامیه نیز همانند ســایر 
اعلامیه ها و قطعنامه ها و منشــورهای بین المللی که تحت نظارت و سیطره ایالات متحده 
قرار دارند، نتوانســته به اهداف اعلام شــده خود در جهان برسد؛ همانطور که آمریکا در 
شــورای امنیت مقابل چشــم همه جهانیان قطعنامه آتش بس در نوار غزه را  وتو کرد تا 
ثابــت کند صحبت های غرب و آمریکا درباره حقوق بشــر چیزی جز ادعاهای وقیحانه و 

توخالی نیست.

ایالات متحده

ایالات متحده

اروپا

اروپا
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ایرنا- داود منظور، رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه شــب گذشــته در برنامه گفت وگوی 
ویژه خبری شــبکه خبر ســیما که با حضور 
حمیدرضــا حاجی بابایی، رئیس کمیســیون 
تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی، برگزار 
شــد، در خصوص اینکه آیــا برنامه هفته در 
لایحه بودجه دیده شــده اســت، اظهار کرد: 
هنــوز برنامه هفتــم ابلاغ نشــده و ما برنامه 
مصــوب نداریــم، آنچه که هســت، مصوبات 

مجلس است.
وی افزود: بخشــی مصوبات مجلس در برنامه 
هفتم ایــراد اصل ۷۵ قانون اساســی دارد و 
شــورای نگهبان در حال بررسی آن است. به 
شــورای نگهبان نامه نوشتیم که ۴۸ مورد که 
مجلــس تصویب کرده بار مالــی دارد که در 
مصوبات مجلس دیده نشــده است؛ بنابراین 

قابل اجرا نیست.
 فشار مالیاتی جدیدی اعمال نمی شود

معــاون رئیس جمهور در ادامــه در خصوص 
افزایــش درآمدهــای مالیاتی، گفــت: کاملًا 
درآمدهای مالیاتی واقعی دیده شــده اســت. 
رشــد درآمدهای مالیاتی سال های قبل نشان 
می دهد که از سال ۱۳۹۹ با ۱۸۹ همت شروع 
شده و سال ۱۴۰۰ به ۳۰۱ همت، سال ۱۴۰۱ 
به ۴۷۲ همت و در قانون بودجه امسال ۷۴۸ 
همت درآمد مالیاتی داشــتیم، یعنی در تمام 
این ســال ها درآمد مالیاتی ۵۰ درصد رشــد 

کرده است.
به گفتــه منظــور، ظرفیت مالیاتی کشــور، 
ظرفیــت بالایی اســت، زیــرا وقتی رشــد 
اقتصادی اتفاق می افتد و قیمت ها بالا می رود، 
درآمدهای مالیاتی متناســب با قیمت ها رشد 

می کند.
وی در پاســخ به این ســؤال کــه آیا افزایش 
درآمــد مالیاتی به معنــای افزایش مالیات ها 
از جیب مردم اســت، اظهار داشت: خیر، الان 
برای حقوق بگیران سقف معافیت مالیاتی ۱۲ 
میلیون تومان در ماه در لایحه بودجه تعیین 
شده و برای مشاغل هم سقف معافیت مالیاتی 
را نسبت به امســال دو برابر کردیم به طوری 
که درآمد خالص معاف از مالیات امسال، ۴۵ 
میلیون تومان اســت که برای ســال بعد ۷۵ 

میلیون تومان دیده شده است.
رئیس ســازمان برنامه و بودجــه توضیح داد: 
افزایــش درآمدهــای مالیاتــی از مقابلــه با 
فرارهــای مالیاتی، شناســایی مؤدیان جدید، 
داده هــای اطلاعاتــی جدیدی که ســازمان 
مالیاتی دارد، تأمین می شــود و مسئله مهم تر 
اینکه وقتی امســال ۳۹ درصد تــورم داریم، 
سود شرکت ها متناسب با این ۳۹ درصد رشد 
می کند، پس مالیات ما هم ۳۹ درصد رشــد 
می کنــد. قیمت کالا ۳۹ درصــد می رود بالا، 
مالیات ارزش افزوده ما هم به طور طبیعی ۳۹ 
افزایش می یابد، پس فشــار مالیاتی جدیدی 

وارد نمی شود.
دانه درشت ها  از  مالیات ســتانی  سراغ   

می رویم
منظــور تأکید کــرد: مجلس حکــم مالیاتی 
جدیدی تصویب نکرده اند که دولت بخواهیم 
فشــار مالیاتی جدیــد به کســی وارد کند، 
بنابرایــن، نرخ ها و پایــه مالیاتی تغییر نکرده 
اســت و به مردم اطمینان می دهم، در ســال 
آینده هیچ گونه فشــار مالیاتــی جدیدی به 
کسی وارد نمی شود، البته دولت به سراغ دانه 
درشــت ها می رود و ما مالیــات حَقّه مردم از 
باب عدالت اجتماعی، از درشــت ها می گیریم 

به کوچک ها معافیت می دهیم.
 دولت هیچ برنامه ای برای افزایش قیمت 

بنزین ندارد

منظــور در خصوص ناترازی انرژی گفت: رفع 
ناترازی انرژی از نظر آقایان یعنی قیمت انرژی 
را افزایش دهیم؛ یعنی قیمت بنزین و برق را 
بــالا ببریم تا مردم کم مصرف کنند اما دولت 
فعــلًا بنایی برای اینکه قیمت انرژی را اصلاح 
کند، ندارد و منابع هدفمندی صرفاً براســاس 
رشــد مصرف دیده شــده که بدون افزایش 

قیمت است.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه 
معتقدیــم ابتدا باید اصلاحــات غیرقیمتی را 
انجام بدهیم، گفت:۵۰ برنامه برای اصلاحات 
غیرقیمتی دیده شــده که در ســال آینده در 
چارچــوب برنامه و تکالیفی کــه ما در فصل 
بهینه سازی مصرف انرژی آمده، اجرا خواهیم 
کــرد؛ بنابراین از نظر مــا اولویت با اصلاحات 
فرآیندی و غیرقیمتی اســت، اگر لازم باشــد 
جایــی قیمت تغییر کند، حتماً باید منافع آن 

به خود مردم برگردد.
تورم  کنترل  آینده  در سال   هدف دولت 

است
وی ادامــه داد: اعتقــاد داریــم آن در بخش 
هدفمندی لایحه بودجه آوردیم، ترازمند است 
و می توانیم با این تراز هزینه ها را متناســب با 
آن انجام می دهیــم و نمی توانیم درآمد واهی 
بتراشــیم و بعد این را بــه قیمت ها و افزایش 
قیمت ها تبدیل کنیم. هدف ما در سال آینده 
کنترل تورم است و ما مکلف هستیم تا پایان 
برنامــه تورم را تک رقمی کنیم. هرگونه اقدام 

تورمی را مــا قطعاً در دولــت از آن اجتناب 
می کنیم.

 ام المصائب کشور، کسری بودجه است
منظور گفت: این طوری نیســت که براساس 
مصرف، منابع بتراشــیم، بلکه روش شناسی 
مجلس و قانون می گوید ببینید چقدر درآمد 
قابل تحقق است و براساس آن درست هزینه 
کنیــد و نمی خواهیم دســت در جیب مردم 
کنیم و یا تورم ایجاد شــود. اگر درآمد واهی 
و موهومی بتراشــیم، کما اینکه در سال های 
اتفاق افتاد، باید سراغ بانک مرکزی برویم که 
پایــه پولی بالا می رود و مردم باید تورم آن را 
پرداخت کنند؛ آیا مجلس راضی اســت ما از 

جیب مردم برداریم.
کشور  بودجه ریزی  آفت  تورمی  مالیات   

است
وی تأکیــد کــرد: مالیــات تورمــی آفــت 
بودجه ریزی کشور است و مقام معظم رهبری 
فرمودند، ام المصائب کشــور، کســری بودجه 
اســت. برای اینکه کســری بودجه را برطرف 
کنیــم، درآمدهــا را کاملًا واقعــی دیده ایم؛ 
بنابراین نخســت درآمدها را اعــلام کردیم، 
مجلس می آید می گوید این درآمد کم اســت 
و خــب زیــاد می کنیم یا اینکــه درآمد زیاد 
اســت و باید کــم کنیم. اصــلًا نمی خواهیم 
وارد هزینه شــویم، این تفاوت راهبردی بین 
 نگاه مــا و مجلس در رســیدگی بــه لایحه

بوده است.
 کسری ۴۰۰ هزار میلیارد تومانی ادعای 

مجلس است
منظــور در خصوص این موضــوع  می گویند 
مجلس می گوید در حالت خوش بینانه ۴۰۰ 
همت کســری بودجه در ســال آینده بودجه 
داریم، گفت: دولت هنوز تعریف نکرده اســت 
که رقم کســری بودجه اعلام می کنند و فقط 
درآمــد تعریف کردیم؛ هزینه ها را در ســقف 
درآمد ارائه می دهیم و قطعاً کســری بودجه 
را کنترل می کنیم. و رقم اعلام شــده کسری 

بودجه ادعای مجلس است.
وی با بیان اینکه بخــش درآمدها به مجلس 
ارائه شــده و مصارف در حــد درآمدها دیده 
هم  هیچ گونه کســری  بنابرایــن  می شــود، 

نخواهیــم داشــت، بیان کــرد: بخش بزرگی 
از درآمدهــای تبصره ۱۴ هنــوز تحقق پیدا 
نکرده است اما دولت ۹۱ همت فقط از صنایع 

شیمیایی و فولادی طلبکار است.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه در مورد پول 
گندم کاران و اینکه چگونه ۱۶۰ همت تأمین 
شــد، تأکید کرد: مجلــس منابع و مصارف را 
درســت ندیده بود و دولت را گرفتار کرد، در 
بودجه کلًا  همت۵۸ برای خرید گندم مصوب 

کرده بود.
منظور با تأکید بر اینکه کسری بودجه نداریم، 
گفــت: مجلس کمک کند تــا منابع درآمدی 
کشــور پایدار شــود تا بتوانیم از منابع پایدار 
اوراق سال های قبل را بازپرداخت کنیم. برای 
سال آینده منابع ما در حدی است که بتوانیم 
هزینه های جــاری و هزینه های تملک دارایی 

را اجرا کنیم.
وی تأکیــد کــرد: درآمدهایی که پیشــنهاد 
کردیم، مشخص اســت، جزئیات و محاسبات 
آن را بــه مجلس هم دادیــم. اگر مجلس هر 
منبع دیگری پیشــنهاد کند که بتوانیم آن را 
محقق کنیم، اجرا می شــود یعنی اگر بتوانیم 
منبع خلق کنیم، حتماً می توانیم مصارف مان 
را متناســب بــا آن افزایش بدهیــم، ولی ما 
نمی توانیم مصارفی را تعریف کنیم که قطعی 
شــود ولی منابع آن تحقــق پیدا نکند که در 
ایــن صورت مجبوریم به روش های تورمی آن 

را تأمین کنیم.
 دولت از اقشــار ضعیــف جامعه و کم 

درآمدها حمایت می کند
رئیس ســازمان برنامه و بودجه  اظهار داشت: 
تورمی کــه در جامعــه ایجاد شــده عمدتاً 
بــه ناترازی هــا و به ویژه ناتــرازی بودجه ای 
برمی گــردد که مردم تحت مضیقه هســتند. 
می خواهیم این تجربه در ۱۴۰۳ تکرار نشــود 
و به مــردم پیام یک بازار باثبات، تورم پایین، 

زندگی و معیشت مناسب بدهیم.
منظور در پایان گفت: دولت تمام سیاست های 
حمایتــی خودش را مانند اجــرای کالابرگ، 
پرداخــت یارانه، معافیت هــای مالیاتی برای 
حمایــت از کــم درآمدها اســتفاده می کند 
و حتماً از اقشــار ضعیف جامعــه را حمایت 

می کنیم و این وظیفه دولت است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

دولت برنامه ای برای افزایش قیمت انرژی ندارد
معاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت:

تاکسی های برقی به مرور داخلی تر می شوند

ایسنا- یک شنبه هفتــه جاری، از نخستین خودروی تمام برقی تولید داخل با 
پلاک ملی رونمایی و تعداد ۸۸ دستگاه آن تحویل ناوگان تاکسیرانی کشور شد.

در این مراســم که بــا حضور وزیر صنعــت، معدن و تجارت، معــاون صنایع 
حمل ونقل این وزارتخانه، شــهرادر تهران، رئیس سازمان حمایت و مدیرعامل 
ســازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شــهر تهران برگزار شد، جدیدترین 
محصول مشــترک گروه صنعتی مدیران خودرو و خودروساز چین تحت عنوان 

آریزو ev ۵ که کاملًا برقی است، رونمایی شد.
عبــاس علی آبادی، وزیر صمت در این رابطه، در مراســم مذکــور، ضمن ابراز 
خرســندی از تحویل اولین خودروهای تمام برقی به ناوگان تاکسیرانی کشور، 
تزریق این خودروها به ناوگان حمل ونقل کشــور را بسیار اقدام خوبی دانسته و 
گفت: ســایر خودروسازان کشــور نیز در این زمینه در تلاش هستند و به زودی 
تعداد خودروهای برقی بیشــتری را در ســبد محصولات خودروسازان خواهیم 
داشــت. خودروسازان در تلاش اند تا هر هفته، تزریق خودروهای برقی با ناوگان 

تاکسیرانی را شاهد باشیم.
   عمق داخل سازی تاکسی های تمام برقی، به مرور افزای پیدا می کند

منوچهــر منطقی، معاون صنایع حمل ونقــل وزارت صمت در این رابطه، اظهار 
کرد: روز یکشنبه )۱۹ آذر ماه(، ۸۸ دستگاه  آریزو ۵ برقی به ناوگان تاکسیرانی 
تحویل داده شــد. این خودرو با مشارکت چینی ها تولید شده و در گام نخست 

۲۱ درصد داخلی سازی شده هستند.
وی ضمن تأکید بر اینکه قرار اســت به  مرور روند داخلی ســازی این خودروها 
افزایش پیدا کند، گفت: به صورت کلی برای تولیدهای مقدماتی، داخلی ســازی 
خودروها از ۱۴ تا ۲۱ درصد آغاز شده و به  مرور عمق داخلی سازی آن ها افزایش 

خواهد یافت.

تأمین اراضی یک میلیون و ۶۰۰ هزار 
واحد مسکونی در شهر ها

باشگاه خبرنگاران- ارسلان مالکی، معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: بیش 
از  ۳۸ هزار هکتار زمین به اســتعداد ســاخت یک میلیــون و ۶۰۰ هزار واحد 
مسکونی در محدوده شهر ها تأمین شده و تاکنون قرارداد ۲۵ هزار هکتار پروژه 

آماده سازی در کشور منعقد شده است.
به گفته مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن  تأمین اراضی در پروژه های 
نهضت ملی مســکن در مقایسه با مسکن مهر بسیار خوب و گسترده بوده است 
به طوری که در مســکن مهر مجموعاً ۵۹۰ هزار واحد مســکن در سازمان ملی 

زمین و مسکن ساخته شد.
مالکی در ادامه گفت: سرعت، کیفیت و پایین آوردن قیمت تمام شده در ساخت 
واحد های نهضت ملی مســکن برای ما از اهمیت ویژه ای برخوردار است و نقش 

صنعت فولاد در تمامی این موارد بارز است.

طی امسال؛
تولید زیتون به حدود ۱۵۰ هزار تن می رسد

باشــگاه خبرنگاران- جواد میرعرب رضی، مجری طرح زیتون گفت: امسال 
برآورد می شود که تولید زیتون به ۱۳۰ تا ۱۵۰ هزار تن برسد.

به گفته او، تاکنون بیش از ۸۰ درصد محصول برداشــت شده و برداشت زیتون 
روغنی نیز مراحل نهایی را طی می کند.

میرعرب رضی ادامه داد: برآوردها حاکی از آن اســت که امسال ۸ تا ۹ هزار تن 
روغن زیتون استحصال شود.

مجری طرح زیتون افزود: امســال تولید میوه زیتــون به دلیل تغییرات اقلیمی 
نســبت به ســال قبل افت قابل توجه قابل توجهی داشته اســت. ناگفته نماند 
امسال در تمام دنیا، عملکرد تولید میوه زیتون کاهش داشته به طوری که اسپانیا 

با کاهش ۴۰ درصدی عملکرد تولید روبه رو بوده است.
او میزان تولید میوه زیتون در کشــور را در سال گذشته ۲۲۰ هزار تن عنوان و 

آن را بی سابقه اعلام کرد.
میرعرب رضی با اشــاره به اینکه عمده تولید زیتون در ایران از ارقام پرمحصول 
روغنی اســت، گفت: عمده جهت تولید ما به ســمت اســتفاده از ارقام روغنی 
خارجی اســت، زیرا دارای عملکرد تولید مناســب تر و درصد روغن بیشــتری 

هستند.
او با بیان اینکه متوســط عملکرد تولید میوه زیتون در کشور در برخی سال ها 
تا ۳ تن بوده اســت، گفت: طی ۱۰ ســال اخیر متوسط عملکرد تولید بین ۱/۵ 

تا ۲ تن گزارش شده، ضمن آن که عملکرد تولید در باغات دیم کمتر است.
مجری طرح زیتون کشــور درباره توســعه باغات افزود: سالانه ۲۵۰۰ تا ۵ هزار 
هکتار توسعه ســطح باغات زیتون در قالب اصلاح و جایگزینی باغات جدید در 

سنوات اخیر داشته ایم.
او سطح باغات بارور و غیربارور زیتون را ۷۵ هزار هکتار اعلام کرد.

میرعــرب رضی گفت: در لایحــه برنامه هفتم۱۰۰ هزار هکتــار باغات زیتون 
هدفگذاری شده اســت. توسعه باغات زیتون به شــیوه مکانیزه از رویکردهای 

برنامه هفتم است.
مجری طرح زیتون کشور درباره حمایت از تولید زیتون گفت: یکی از حمایت ها، 
پرداخــت کمک هزینه برای تغذیه درختان زیتون اســت به طوری که برای هر 

هکتار دو میلیون و ۵۰۰ هزار تومان اختصاص می یابد.
او گفت: امســال برای تغذیه درختان زیتون در ســطح ۵ هزار هکتار پرداخت 

کمک هزینه تغذیه در نظر گرفته ایم و منابع آن تأمین شده است.

مجوز جذب ۴۰۰۰ نخبه در دستگاه های اجرایی 
کشور صادر شد

فارس- به نقل از ســازمان اداری و اســتخدامی کشــور، علیرضا علیخان زاده، 
رئیس امور جذب، به کارگیری و رشد سازمان اداری و استخدامی کشور با اعلام 
صدور مجوز جذب بیش از ۴ هزار نخبه در دســتگاه های اجرایی کشــور، گفت: 

فراخوان جذب نخبگان در دستگاه های اجرایی به زودی اعلام می شود.
علیرضا علیخان زاده، رئیس امور جذب، بکارگیری و رشــد این سازمان در مورد 
صدور مجوز برای مرحله جدید جذب نخبگان گفت: مجوزهای صادر شــده به 
تفکیک شــغل محل در سراسر کشــور خواهد بود که فراخوان و جزئیات آن از 

سوی بنیاد ملی نخبگان اعلام خواهد شد.
علیخان زاده با تأکید بر اهتمام دولت سیزدهم در استفاده حداکثری از ظرفیت 
نخبــگان، گفت: تا کنون ۶۹ دســتگاه اجرایی و ۱۹ وزارتخانه از جذب نخبگان 
اســتقبال کرده اند که نشــان از همت دولت ســیزدهم در حفــظ، جذب و به 

کارگیری نخبگان برای ارائه خدمت به مردم است.
وی با اشــاره به اینکه شــرایط احــراز نخبگی و فرایند ارزیابی از ســوی بنیاد 
ملی نخبگان اطلاع رسانی می شــود، اعلام کرد: بر اساس نیازهای دستگاه های 
اجرایی کشــور، مجوز جذب بیشــترین تعداد نخبه، به ترتیــب برای آموزش 
 و پــرورش و وزارت جهــاد کشــاورزی و وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی 

صادر شده است.
همچنین نخبگان برای جذب در دســتگاه های ســازمان ثبت اســناد و املاک 
کشــور، سازمان زمین شناســی و اکتشافات معدنی، ســازمان ملی استاندارد، 
ســازمان نقشــه برداری کشــور و مرکز آمار، مرکز ملی رقابت، معاونت حقوقی 
ریاســت جمهوری، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعــات، وزارت امور اقتصاد و 

دارایی و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به رقابت می پردازند.
وزارت دادگســتری، وزارت راه و شهرسازی و ســازمان های تابعه، وزارت علوم 
تحقیقــات و فنــاوری، وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی، 
وزارت نفت و وزارت نیرو دیگر دســتگاه هایی هســتند کــه با مجوزهای صادر 
 شــده از ســوی ســازمان اداری و اســتخدامی کشــور، می توانند نخبگان را 

جذب و بکارگیری کنند.

خودرو

اشتغال

ایسنا- ارســلان مالکی، معاون وزیــر  راه و شهرسازی در 
دوازدهمین کنفرانس ملی ســازه و فولاد و اولین کنفرانس 
ملــی نوردکاران فــولادی، صنعت فــولاد را موتور محرکه  
بخش مسکن دانست و گفت: اگر بخش مسکن را به عنوان 
پیشران کشور بدانیم، صنعت فولاد موتور محرکه این بخش 

به شمار می آید.
وی ادامــه داد: امیدواریم با ایــن همایش و اتفاقات خوب، 
صنعت فولاد در صنعت ساختمان به جایگاه بهتر و در شأن 

شایسته قرار گیرد.
مالکــی بــه عــدم تســهیلات در بخش هایی در مســکن 
ثبت نامی اشــاره کرد و گفت: در بخش مســکن ثبت نامی 
کــه مــا از متقاضیان واجدالشــرایط کشــور داشــته ایم 
بیــش از ۴/۵ میلیون خانــواده ثبت نــام کرده اند و طبق 
بررســی های ما این خانواده ها در جهاتی تسهیلات دریافت 
 نکرده انــد و فاقد مســکن هســتند و ما ایــن مطلب را با 

مدارک و مستندات ارائه می کنیم.
وی به اراده دولت ســیزدهم اشــاره کرد و افــزود: دولت 
ســیزدهم مصمــم اســت و اراده کرده که ایــن جهش را 
برطــرف کند. در طرح نهضت مســکن ملی تاکنون حدود 
یک میلیون و ۹۰۰ هزار واحد شــروع شده است و تاکنون 
در وزارت راه و شهرســازی بیــش از ۳۸ هــزار هکتــار 
 زمیــن در محدوده شــهرها مهیا شــده و در اختیار افراد 

قرار گرفته است.
رئیس سازمان ملی زمین و مسکن تصریح کرد: در سازمان 
ملی مســکن ۲۵ هزار هکتار پروژه شروع کردیم و بیش از 
۶۰۰۰ کیلومتر جاده ســازی شــده و این کار بسیار بزرگی 

بوده است.
معاون وزیر راه و شهرســازی ســرعت، کیفیــت و قیمت 
تمام شــده را مهم برشــمرد و اظهار کرد: در پروژه نهضت 
ملــی ســرعت، دوندگی بــرای ما مهــم اســت و در کار 

جهــادی باید با ســرعت پیش برویــم هم چنین کیفیت و 
 مقاوم بودن و هزینه و قیمت تموم شــده بســیار مهم حائز 

اهمیت است.
وی در ادامه گفت: ما هر چقدر قیمت تمام شــده را بیشتر 
کنیم فشــار را روی متقاضی آورده ایم؛ بنابراین قیمت تمام 

شده بسیار برای ما مهم است.
مالکی افزود: آسایش و امنیت در بخش مسکن مهم است و 

خوشبختانه صنعت فولاد این جاذبه را دارد.
رئیــس ســازمان ملــی زمیــن و مســکن تأکیــد کرد: 
دولت هــم بایســتی پیونــد خــوردن صنعت بــا مراکز 
 دانشــگاهی و تحقیقاتــی را بهبود ببخشــد و جاذبه ها را 

بیشتر کند.
وی خاطــر نشــان کرد: مــا در دولــت و حاکمیت وصف 
مقررات و قوانین را در بخش هایی انجام داده ایم و یکسری 
چالش های ریزی اســت که باید توسط دولت برطرف شود 

و تســهیلات بانکی باید جوری تنظیم شــود تا شــرکت ها 
 بهتــر خرید کننــد تا این جاذبــه در ســازه های فولادی 

بیشتر شود.
مالکی افزود: در تولید سازه ها برای مسکن باید دقت داشته 

باشیم و نظارت و تقویت تولید این سازه ها مهم است.
این مقام مســئول اظهار کرد: در فضای رقابتی ســازه های 
فولادی کســی که کار باکیفیت ارائه می دهد باید رتبه آن 

مشخص شود و این کار مشترک دولت و شماها است.
رئیس ســازمان ملی زمین و مســکن در پایان اظهار کرد: 
ظرفیت خیلی خوبی در این صنعت اســت که ما می توانیم 

بازار کشورهای منطقه را هم داشته باشیم.

ایرنا- سید احسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی 
و دارایی با تأکید بــر اینکه تصویب لایحه بودجه 
۱۴۰۳ بــه دلیل آیین نامه جدید مجلس به تعویق 
افتاده که اتفاق غیرطبیعی نیســت، گفت: دولت 
ســیزدهم تمرکز جــدی خود را بــر روی اصلاح 
ناترازی ساختارها قرار داده و سعی دارد در برنامه 
هفتم گام جدی در حل بیماری ها و اصلاح ناترازی 

بردارد.
ســید احســان خاندوزی در مورد لایحه بودجه، 
اظهار کرد: طبق آیین نامه جدید مجلس شــورای 
اســلامی تقدیم لایحــه بودجه توســط دولت به 
مجلس ۲ مرحله ای شــده است و پس از تصویب 
مرحلــه اول و بــا ۲ ماه فاصله کلیــت بودجه در 

مرحله دوم بررسی و به تصویب می رسد. 
وی خاطرنشان کرد: اختلافاتی در خصوص کلیات 
لایحه بودجه بین مجلس و دولت وجود داشــت، 
ولی تصویــب مرحله اول تــا ۱۰ روز دیگر انجام 

خواهد شد.
وزیر اقتصاد با اشــاره به دســتاوردهای همایش 
۲روزه اصلاح ســاختارهای اقتصــاد ایران گفت: 
دولت ســیزدهم تمرکــز جدی خــود را بر روی 
اصــلاح ناترازی ســاختارها قرار داده اســت و با 

اتکا بــه ظرفیــت صاحب نظران، کارشناســان و 
اســاتید دانشــگاهی ســعی دارد در برنامه هفتم 
گام جدی در حــل بیماری ها و اصــلاح ناترازی 
ســاختار حــوزه اقتصاد اعــم از بودجــه، حوزه 
 بانکــی، مالیــات، صندوق هــای بازنشســتگی و 

غیره بردارد.
خانــدوزی بیان کــرد: برگــزاری همایش اصلاح 
ســاختارهای اقتصاد ایــران با حضور اســاتید و 
کارشناســان از سراســر کشــور و دســتگاه ها و 
وزارتخانه های مختلف گام مؤثری برای دســتیابی 

به اهداف اقتصادی ما محسوب می شود
وی تأکیــد کــرد: از آغاز به کار دولت ســیزدهم 
اقدامات کوتاه مــدت در پروژه های عمرانی، فعال 
کــردن بنگاه هــای تعطیــل شــده، کاهش نرخ 
بیکاری، افزایش ســرمایه گذاری خارجی و رشــد 
اقتصادی انجام شده است، ولی نباید از ریل گذاری 
میان مدت در مقاوم ســازی اقتصــاد در مواجهه با 
تحریم ها و تورم غافل باشــیم و این مشــکلات به 

صورت جدی حل و فصل شود.
وزیــر اقتصــاد از انعقــاد ۷ تفاهم نامــه بین این 
وزارتخانه و دانشــگاه های مختلف کشور خبر داد 
و اظهار کرد: طبق ایــن تفاهم نامه نیازمندی های 
دولت به دانشــگاه ها ارجاع و راه حل آنها توســط 
دانشگاه ها صورت خواهد گرفت تا بتوان تصمیمات 

عالمانه در حوزه اقتصاد را بگیریم.
خانــدوزی گفــت: سیاســت دولــت ســیزدهم 
بهره منــدی از دیدگاه هــا و رویکردهــای همــه 
حوزه های دانشگاهی متناسب با رویکرد خود است 
و هرگز در بین مباحث با نگاه های اقتصاد متمرکز 
و یا نگاه اقتصاد رهاسازی شده سرگردان و حیران 

نخواهد ماند.

فارس- به نوشــته رویترز، پس از اینکه آمریکا تحریم های ونزوئلا 
را لغو کرد، قیمت نفت این کشور افزایش یافته و فروشندگان نفت 

ایران و ونزوئلا نیز قیمت پیشنهادی به چین را افزایش داده اند.
معافیت ۶ ماهه واشــنگتن برای تحریم های نفتی ونزوئلا، رقابت بر 
سر نفت ســنگین این کشور را افزایش داده، قیمت ها را بالا برده و 

عرضه به چین را کاهش داده است.  
ایــن امر برخــی از پالایشــگاه های مســتقل چینی موســوم به 
»تی پات ها« را مجبور کرده اســت تا به دنبال یک نفت ارزان دیگر 
باشند که از ایران و روسیه تأمین می شود و انتظار می رود تقاضا در 
اوایل ســال ۲۰۲۴ زمانی که پکن یک سهمیه وارداتی سالانه جدید 

صادر می کند، بهبود یابد.
یک تاجر مستقر در چین در این رابطه گفت: »ایران و روسیه زمان 
خوبی را برای افزایش قیمت انتخاب کرده اند که بدون شک به آنها 

در افزایش درآمدهایشان کمک خواهد کرد.«
به نوشــته این گزارش، تخفیف قیمتی بــرای نفت خام ونزوئلا که 
به چین ارســال می شــود طی ۲ ماه، از ۲۰ دلار )پایین تر از قیمت 
نفت برنت( به ۱۱ دلار در هر بشــکه کاهش یافته اســت و این امر 
سبب شد تا تقاضا از سوی »تی پات ها« کم شود، این درحالی است 
که پالایشگاه های هندی و تجارت خانه های بین المللی نظیر ویتول، 
گانور و تریفیگورا با برداشــته شدن تحریم ها، خرید نفت ونزوئلا را 

از سر گرفته اند.
دو منبع آگاه در بازار چین گفتنــد، تاکنون تنها یک معامله برای 
تحویل نفت خــام ونزوئلا به چین در ماه ژانویه با تخفیف ۱۱ دلار 
در هر بشــکه نســبت به نفت برنت در نظر گرفته شده است. این 
درحالی است که میزان تخفیف در ماه گذشته ۱۴ دلار و زمانی که 
تحریم های آمریکا هنوز پابرجا بود حدود ۲۰ دلار در هر بشکه بود.

  افزایش خرید نفت خام ایران و روسیه
به گفته تاجــران، افزایش قیمت ها تقاضا و قیمت نفت ایران را هم 
افزایش داده اســت. تخفیف های قیمت نفت ایران نســبت به نفت 
برنت نیز به شدت کاهش یافته و طی ۲ ماه، از ۱۳ دلار در هر بشکه 

به ۶ دلار در هر بشکه رسیده است.

ونزوئلا بیشــتر گریدهای نفت ســنگین  ترش از جمله نفت مِرِی و 
بوسکان به چین ارسال می کند. این نفت ها در سال گذشته به طور 
متوســط بیش از ۷ دلار در هر بشــکه از نفت ســبک نیمه ترش 
ایران و بیش از ۱۰ دلار در هر بشــکه از نفت سبک شیرین روسیه 

)ESPO( ارزان تر بود.
بــه گفته یک تارج چینی دیگر »مردم بیشــتر نفت خام ونزوئلا را 
برای قیمت پایینش انتخاب می کردند. پالایشــگاه های بسیار کمی 
تمایل داشــتند چنین قیمت کمی را بــرای چنین نفت با کیفیت 

پایینی بپردازند.«
افزایش قیمت نفت ونزوئلا، خریداران چینی را که با حاشــیه سود 
ناچیــز و ســهمیه های واردات محدود نفت خام دســت وپنجه نرم 
می کنند، منصرف کرده و آنها را به سمت انواع نفت روسیه و ایران 

سوق داده است.
یک فروشــنده نفت روس گفت: »تقاضا از ســوی چین )به حالت 
قبل( برگشته است. آنها فعالانه ESPO  درخواست می کنند و نفت 

اورال نیز مدنظرشان هست.«
به گفته فروشــنده، هزینه هــای بالای حمل ونقل در مســیرهای 
ترانس- پســیفیک نیز سبب شــده تا تقاضا برای ESPO افزایش 
یابد زیرا این نفت از بندر کوزمینو در شــرق دور روسیه، در فاصله 

کوتاهی از چین صادر می شود.

رئیس سازمان ملی زمین و مسکن:

بیش از ۴/۵ میلیون خانواده فاقد مسکن هستند

وزیر اقتصاد اعلام کرد:

تمرکز جدی دولت سیزدهم برای اصلاح ناترازی ها
رویترز:  

تقاضا برای نفت ایران افزایش یافته است

مسکن



پنجشنبه1402/09/23 فرهنگ و هنرسالسیام شماره66170

ورزش
شهرآوردبا VAR برگزارمیشود

به گزارش باشگاه خبرنگاران، فدراسیون فوتبال موفق شد مجوز برگزاری دیدار 
حساس پرسپولیس و استقلال را با استفاده از VAR دریافت کند.

در شــرایطی که گمانه زنی زیادی برای برگزاری دیدار امروز پرســپولیس و 
اســتقلال با استفاده از VAR شــکل گرفته بود، در نهایت فدراسیون فوتبال 
ایران موفق شــد مجوز های لازم را از فیفا دریافت کنــد. به این ترتیب قرار 
اســت برای اولین بار یک مسابقه باشگاهی فوتبال ایران با VAR برگزار شود؛ 
تجهیزات تکنولوژی ویدئویی برای اســتفاده شــهرآورد مسابقه پرسپولیس و 

استقلال به ایران می آید و به زودی در ورزشگاه آزادی نصب خواهد شد.
ساعتدیداراستقلالوپرسپولیستغییرکرد

صدودومین شهرآورد پایتخت در چارچوب دیدار معوقه هفته پنجم رقابت های 
لیگ برتر فوتبال قرار بود پنج شــنبه ۲۳ آذر از ساعت ۱۵ در ورزشگاه آزادی 
برگزار شود.اما حالا سازمان لیگ تصمیم گرفت ساعت این دیدار را تغییر دهد 

و فردا این دیدار از ساعت ۱۶:۱۵ دقیقه برگزار خواهد شد.

استراحت۳۴روزهتیمهایلیگیکی
تاشروعنیمفصلدوم

بــه گزارش تســنیم، تیم فوتبال نفــت و گاز گچســاران در چارچوب هفته 
شانزدهم مسابقات لیگ دسته اول فوتبال، با نتیجه ۳ بر ۲ مغلوب سایپا شد.

پــس از به ثمــر رســیدن گل دوم تیم نفــت و گاز، هواداران گچســارانی 
نارنجک هایی به زمین انداختند که یکی از آنها نزدیک کمک داور دوم مسابقه 
برخورد کرد و سبب مصدومیت او شد. این اتفاقات وقفه ای چند دقیقه ای در 

بازی به وجود آورد.
نماینده فدراسیون فوتبال در این بازی، گزارشی از اتفاقات حاشیه ای مسابقه 
تهیه کرده و سازمان لیگ فوتبال، آن را به کمیته انضباطی فدراسیون ارسال 
کرده اســت. همچنین نیم فصل اول رقابت های لیگ دســته اول روز ۲9 آذر، 
با برگزاری دیدارهای هفته هفدهم به پایان می رســد. تیم های حاضر در این 
رقابت ها روزهای هفتم و هشــتم دی، در رقابت های جــام حذفی به میدان 
می روند و ســپس به اســتراحتی ۳4 روزه می روند. نیم فصل دوم رقابت های 
لیگ یک روز ۱۲ بهمن، با برگزاری بازی های هفته هجدهم آغاز خواهد شد.
امیرحســین فراهانی، مســئول برگزاری لیگ دسته اول فوتبال این خبرها را 

تأیید کرد.

۷ایرانینامزدبرترینهایسال۲۰۲۳
فوتبالساحلیجهان

به گزارش تســنیم، سازمان جهانی فوتبال ساحلی اسامی 40 بازیکن و مربی 
برتر فوتبال ســاحلی را برای کســب عناوین برتر مراسم معرفی بهترین های 

فوتبال ساحلی جهان در سال میلادی جاری )گالا ۲0۲۳( اعلام کرد.
عناوین مختلف مراســم برترین ها شامل برترین مربی، بهترین دروازه بان زن، 
بهترین بازیکن  زن، بهترین دروازه بان مرد، بهترین ترکیب )۵ بازیکن برتر( و 

بهترین بازیکن مرد است.
برترین ها در هر بخش با آرای ســرمربیان و کاپیتان های تیم های ملی فوتبال 

ساحلی سراسر جهان مشخص خواهد شد.
علی نادری ســرمربی تیم ملی فوتبال ســاحلی در بخش برترین مربی سال 
۲0۲۳ کاندیدا اســت. او در ســال ۲0۲۳ توانســت با تیم ملی، قهرمان جام 

ملت های آسیای فوتبال ساحلی شود.
علی میرشــکاری، مسلم مســیگر، محمدعلی مختاری، امیرحسین اکبری و 
محمد مرادی در بخش بهترین بازیکن سال نامزد هستند و علاوه بر آن امکان 
برنده شــدن جایزه  بهترین ترکیب پنج نفره هم بــرای هرکدام از آنها وجود 
خواهد داشت. محمدجواد خسروی نیز در بخش های بهترین بازیکن، بهترین 

ترکیب و بهترین دروازه بان نامزد است.
ساحلی بازان با داشتن هفت کاندیدا در بخش های مختلف، یک رکورد منحصر 
به فرد را ثبت کرده اند. تاریخ و مکان مراسم گالا استار فوتبال ساحلی ۲0۲۳ 

به زودی از سوی سازمان جهانی فوتبال ساحلی اعلام خواهد شد.

به گزارش ایســنا، نداشتن شــغل همیشــه یکی از معضلات جدی ورزشکاران 
بوده که به نظر نمی رســد فعلًا درمانی برای آن وجود داشــته باشد. ورزشکاران 
رشــته های انفرادی به سبب اینکه از لیگ قوی و درآمد بالایی برخوردار نیستند 
این معضل برایشــان جدی تر است و به یک زخم کاری تبدیل شده است. همین 
موضوع باعث شــده اســت که این روزها صبر ورزشکاران تمام شود و از نداشتن 

شغل گله کنند.  
ورزشکارانناراضیاند

امیرحســین هدایی، ملی پوش تنیس روی میز ایران که به همراه نوشــاد و نیما 
عالمیان در بازی های آسیایی هانگژو با گرفتن مدال برنز تیمی تاریخ سازی کرد، 
نداشتن شغل را یکی از دغدغه های اصلی این روزهای خود عنوان کرده است. او 
گفت: دغدغه نداشتن شغل و حتی مسکن، همراه من است و با پاداش بازی های 

آسیایی هانگژو هم هیچ کاری نمی توان انجام داد.
امیرحســین محمودپور، ملی پوش قایقرانی رویینگ نیز پس از بازی های آسیایی 
هانگژو با انتشــار ویدیویی از خود بیان کرد، به علت نداشــتن شــغل می خواهد 

دستفروشی کند.
ایوب موســوی، نایب قهرمان وزنه برداری جهان از دیگر ورزشــکارانی است که از 
نداشــتن شــغل گلایه کرده  و حتی موسوی صراحتا گفته اســت: دائماً با خود 
می گویــم اصلًا چرا این همه ســال وزنه زدم و تمرین کــردم و ای کاش درس 
می خوانــدم و زودتر کارشناســی ام را می گرفتم تا به واســطه همین مدرک در 

ارگانی استخدام می شدم.
هدیه کاظمی، ملی پوش کایاک نیز گفت: پنج سال است خودم و خانواده ام درگیر 
اســتخدام بودیم و دائم در مســیر تهران به بندرعباس بودم. در نهایت احساس 

کردم به جایی نمی رسد و بی خیال شدم.
حســین رسولی، قهرمان پرتاب دیسک بازی های آسیایی نیز گفت: روزها تمرین 
و شــب ها در اســنپ کار می کردم تا مایحتاج روزمــره ام را تهیه کنم چون اصلًا 

درآمدی نداشتم و صفر صفر بودم.
آیندهورزشدرخطراست؟

 نداشــتن شغل دغدغه خیلی از ورزشــکاران دیگر هم است و هر چقدر هم که 
ورزشــکار به پایان دوران قهرمانی اش نزدیک می شود این دغدغه بزرگ تر خواهد 
بود. خیلی از این ورزشــکاران به وعده اســتخدام امید بستند که در نهایت هم 
در حــد همان وعده باقی مانده اســت. اینکه این روزها شــاهد موجی از گلایه 
ورزشکاران از نداشتن شغل و تأمین نبودن زندگی آنها را شاهد هستیم می تواند 

برای آینده ورزش ایران آسیب زا باشد. 
ورزش ایــران در بخــش قهرمانــی همین الان با کمبود اســتعداد و پشــتوانه 
روبه رو اســت و اگــر خیلــی از نفــرات جوان تر این اوضــاع قهرمانانشــان را 
 ببینند، ممکن اســت از همیــن الان بی خیال ورزش قهرمانی شــوند و قدم در 

مسیر دیگری بگذارند. 

زخـمقـدیمیورزشایـران

بــه گزارش تســنیم، موضوع مالکیت مشــترک دو باشــگاه اســتقلال و 
پرســپولیس وارد فاز جدیدی شــده است. دو باشــگاهی که همچنان با 
مالکیــت وزارت ورزش به کار خود ادامــه می دهند و همین موضوع دیگر 

نگرانی ها را بابت حذف این دو تیم از آسیا افزایش داده است.
مصطفی زارعی، رئیس کمیته صدور مجوز حرفه ای چندی پیش گفته بود: 
جلسه ای با کارشناســان AFC داشتیم که آنها تأکید کردند این موضوع 
برای امسال باید حتماً حل شود. این نکته را به وزیر ورزش و سایر دوستان 
اطلاع دادیم و گفتیم موضوع مالکیت مشــترک این دو باشــگاه باید حل 
شود. از وزارت ورزش و سازمان خصوصی سازی خواهش می کنم این قضیه 

را جدی بگیرند تا به صورت اساسی حل شود.
فدراســیون فوتبال سال گذشــته در مذاکره با کنفدراسیون فوتبال آسیا 
مســتنداتی از روند خصوصی سازی دو باشگاه اســتقلال و پرسپولیس به 

این کنفدراســیون ارائه و توضیح می دهد که تاکنون ۱0 درصد از ســهام 
این دو باشــگاه از طریق بورس بــه فروش رفته و رونــد واگذاری مابقی 
ســهام نیز در حال انجام اســت. همچنین به AFC مــدارک دو فراخوان 
دیگر برای واگذاری ســهام سرخابی ها ارائه شــده که به دلیل عدم وجود 
خریدار بی نتیجه بوده و به همین دلیل تضمین داده شده تا سال بعد روند 
واگذاری دو باشــگاه به نتیجه برســد و اقداماتی در این زمینه انجام شود. 
اتفاقی که تا این لحظه رخ نداده و هیچ پیشــرفت عملی در روند واگذاری 

باشگاه های استقلال و پرسپولیس حاصل نشده است.
فدراســیون فوتبال مدارکی از روند خصوصی سازی سرخابی ها را از وزارت 
ورزش و ســازمان خصوصی ســازی دریافت کرده و عیناً این مدارک را در 
اختیار AFC قرار داده اســت. براساس آن، کنفدراسیون فوتبال آسیا سال 
گذشــته از بحث مالکیت مشترک استقلال و پرسپولیس چشم پوشی کرد 
و در نهایت نیز مجوز حرفه ای باشــگاه پرســپولیس صادر شــد اما مجوز 

آبی پوشان به دلیل بدهی خارجی صادر نشد.
عدم پیشــرفت در واگذاری سهام دو باشــگاه استقلال و پرسپولیس باعث 
شــده صدور مجوز حرفه ای این دو باشگاه برای فصل آینده لیگ قهرمانان 
آسیا به شدت در خطر باشد. موضوعی که مسئولان AFC نیز در گفت و گو 
با مســئولان فدراســیون فوتبال ایران به آن اشــاره کرده  و خواستار ارائه 
مدارک جدید از روند پیشــرفت خصوصی ســازی دو باشــگاه استقلال و 
پرســپولیس شــده اند. همچنان روند واگذاری دو باشگاه در وزارت ورزش 
و سازمان خصوصی سازی مسکوت مانده و تنها موضوع رخ داده اظهارنظر 
وزیر ورزش و انتشار آگهی واگذاری است اما اینکه در این شرایط اقتصادی 
و بــا توجه به وضعیت بســیار بد مالی و بدهی پرســپولیس و اســتقلال 
خریداری پیدا شــود، جای ابهام دارد. به نظر می رســد مسئولان باید هر 
چه ســریع تر چاره ای بیندیشــند تا کار به روزهای آخر کشــیده نشود و 
تضمین خطرناکی که داده  شــده به خوبی اجرایی شود تا شاهد حذف دو 

تیم پرطرفدار نباشیم.

هشدار AFC و تضمین خطرناک در مورد مالکیت 
استقلال و پرسپولیس

سریال

تلویزیون

سازندگان »نون خ« در طول ساخت فصل های 
مختلف این ســریال با اضافــه و حذف کردن 
شــخصیت های مهمــان، همچنــان تــلاش 
می کننــد کاراکترهای اصلــی و محوری این 

سریال را حفظ کنند.
ســعید آقاخانی در نقش نورالدیــن خانزاده، 
سلمان با بازی کاظم نوربخش، خلیل با بازی 
حمیدرضــا آذرنگ، کیوان با بازی ســیروس 
میمنت، کاووس بــا بازی ماشــاءا... وروایی، 
اوس غلام با بازی رضا رشــیدی، پاشا جمالی 
بازیگر نقش مهیار، وحید با بازی سید حسین 
موسوی، شخصیت های محوری سریال هستند 
که سازندگان »نون خ« برای فصل جدید هم 

آنها را نگه داشته اند.
فصل پنجم از ســریال »نون خ« قرار است در 
قالب ۲۵ قسمت در نوروز و ماه رمضان ۱40۳ 

روی آنتن برود.
در مقابــل علی صادقــی، میرطاهر مظلومی، 
هومــن حاجی عبداللهی و بیژن بنفشــه خواه 
بازیگرانی هستند که هنوز بازی آنها در  »نون 
خ ۵« آغاز نشــده و مشــخص نیست حضور 

کــدام یک از این بازیگــران که در فصل های 
گذشته حضور داشــته اند، قطعی است و چه 
سرنوشــتی در انتظار این شخصیت ها به ویژه 

کاراکتر علی صادقی خواهد بود.
نورالدین خانزاده که نام سریال هم برگرفته از 
اســم اختصاری این شخصیت است، در فصل 
جدید »نون خ« همچنان نقش محوری سریال 

را برعهده دارد.
حمیدرضــا آذرنــگ در مقطعــی در برخی 
فصل های »نون خ« حضور نداشت اما در سری 
چهارم دوباره با کاراکتر »خلیل« به ســریال 
بازگشــت و در فصل پنجم نیــز حضور دارد. 
مابقی شخصیت های یادشده از جمله سلمان 
و کیوان از ابتدای فصل اول حضور داشته اند و 

حتی نقش آنها رفته رفته پررنگ تر شد.
در ایــن ســریال بازیگران مختلفــی حضور 
داشــته اند که یکــی از بــرگ برنده های آن 

بهره گیری از بازیگران کُرد بوده است.
ســلمان ســریال »نون خ« با وجود داشــتن 
ســابقه بازی در نقش های مختلف با بازی در 
این نقش به شهرت بیشتری دست یافت و به 

نظر می رسد در فصل پنجم یکی از نقش های 
محوری سریال را برعهده داشته باشد.

مهیار در نقش شــوهر روژان و داماد خانواده 

نورالدین خانزاد نیز با بازی پاشــا جمالی هم 
توجه مخاطبان را به خود جلب کرده است. او 
که ســابقه بازی در سریال »شهرزاد« را دارد، 

تاکنون در پنج فصل این سریال به کارگردانی 
سعید آقاخانی بازی کرده است

فصــل جدید مجموعه طنز »نــون خ« بعد از 
گذشت مدتی از تصویربرداری خود در اطراف 
تهران، به چابهار رسیده  است. در فصل پنجم 
»نون خ« مردم سیستان و بلوچستان و بعد از 
آن کردستان و کرمان هم میزبان گروه تولید 

این سریال خواهند بود.
توجه به محورهایی همچون محیط زیســت، 
میــراث فرهنگی و مســائل اقــوام کماکان 
 در دســتور کار ســعید آقاخانــی و عوامــل 

»نون خ ۵« است.
ســریال »نون خ« پیش از این در چهار فصل 
به تولید رسیده اســت و جزو آثار پرمخاطب 

تلویزیون بوده است.
حمیدرضا آذرنگ، سعید آقاخانی، امیر سهیلی، 
هومــن حاجی عبداللهی، ســیروس میمنت، 
مجید یاسر، بیژن بنفشه خواه، کاظم نوربخش، 
نسرین مرادی، هدیه بازوند، سیدعلی صالحی، 
پاشا جمالی، ندا قاسمی، ماشاا... وروایی، صهبا 

شرافتی از جمله بازیگران سریال هستند.

آشامحرابیبا۳گریمدر»سرزمینمادری«

آشــا محرابی، بازیگر تلویزیون و رادیو که اکنون با ســریال »سرزمین مادری« 
کمال تبریزی در تلویزیون دیده می شود، با انتشار تصویری از گریم خود در این 

سریال، یادی از »سرزمین مادری« کرد.
آشــا محرابی که ایفاگر نقش طاهره، همســر مرتضی با بازی محســن تنابنده 
در ســریال »ســرزمین مادری« اســت به تازگی عکســی جدیــد در صفحه 
 اینستاگرامش منتشر کرد که متعلق به گریم سال ها پیش این بازیگر در سریال

 کمال تبریزی است.
محرابی در ســریال »سرزمین مادری« سه گریم متفاوت دارد که نشان می دهد 

یک کاراکتر در سه مقطع زمانی را ایفا می کند.
محســن تنابنده نیز در سریال »ســرزمین مادری« نقش مرتضی داماد خانواده 
اوس حسین را بازی می کند. او شوهر کاراکتر طاهره با بازی آشا محرابی است. 

دختر عبوس و بدهکار خانواده که از ابتدا پایه های ناسازگاری را می گذارد.
آخرین حضور محرابی در تلویزیون مربوط به ســریال »طعم طمع« شبکه دوم 

سیما بود که سال ۱40۱ به روی آنتن رفت.
ایــن بازیگر همچنین در شــبکه نمایــش خانگی نیز حضور فعالــی دارد و در 
واقع نماهــای )رئالیتی شــو(  »ارتش ســری«، »ناتو«، »ضــد«، »تی ان تی« و 

»شب های مافیا« حضور داشت.
سریال »ســرزمین مادری« به کارگردانی کمال تبریزی پس از سال ها توقیف، 

اکنون از شبکه سه سیما در حال پخش است.

ویژهبرنامه»ازمامانبگو«
درایامفاطمیهدومبهشبکهدومیآید

برنامه »از مامان بگو« به مناسبت ایام فاطمیه دوم، از ۲۳ تا ۲۷ آذر روانه آنتن 
شــبکه دو می شــود. این برنامه در آســتانه ایام فاطمیه دوم با موضوع مادری، 
مادرانگی و توســل به حضرت فاطمه زهرا )س( ســعی دارد روایتگر بخشی از 
خاطرات مهمانان برنامه باشــد که توانســته اند با توســل به بانوی دو عالم به 

حاجات و نیت های خود دست یابند.
ثریا عبداللهی، )شــخصیت واقعی فیلم ســینمایی »ســرهنگ ثریــا«( و اکرم 
منتظری نیا )مدیر دبیرســتان( دو تن از مهمانان این برنامه هستند که با حضور 
در برنامه و گفت وگو با زهرا شوقی، خاطراتی از نقش توسل به خانم فاطمه زهرا 

)س( در برهه های مختلف زندگی شان را بیان می کنند.
از جمله ســوژه هایی کــه در این برنامه به آن ها پرداخته می شــود، می توان به 
خاطرات مؤســس حسینیه فاطمه زهرا )س( در شهریار اشاره کرد. حسینیه ای 
که ابتدا با همین نام در خوزســتان و جنوب فعالیت داشته، ولی بعد از بمباران 

و از بین رفتن آن با انتقال به شهریار، فعالیت گسترده خود را از سر گرفت.
مهمان دیگر این برنامه از تأسیس خیریه ای می گوید که با توسل به خانم فاطمه 

زهرا )س( توانسته در انجام کار های جهادی موفق باشد.
این برنامه در پنج قسمت علاوه بر گفت وگو با مهمانان شامل آیتم های مختلفی 

همچون بخش صحیفه فاطمی با اجرای هانی چیت چیان است.
برنامه »از مامان بگو« کاری از گروه خانواده شــبکه دو، به تهیه کنندگی مریم 
نیکانلو و اجرای زهرا شــوقی است که به مناسبت ایام فاطمیه دوم از پنجشنبه 
۲۳ تا دوشــنبه ۲۷ آذر حوالی ساعت ۱9 به صورت زنده مهمان خانه مخاطبان 

خواهد بود.

بهترینمستند۲۰۲۳معرفیشد
مســتند »بابــی وایــن؛ رئیس جمهور مردم« ســاخته 
کریستوفر شارپ و موزس بوآیو و به تهیه کنندگی شارپ 
و جان باتســک، درباره تلاش چهره ای از دنیای موسیقی 
به نام بابی واین برای ســرنگونی رژیم ســرکوبگر یووری 

موسون، رئیس جمهور اوگاندا است.
این فیلم که پس از اکران در جشــنواره فیلم ونیز ۲0۲۲ 
توسط نشنال جئوگرافیک خریداری شد، موفق شد تا از 
فهرستی که شــامل ۱0 فیلم مستند بود، جایزه بهترین 

فیلم آیدا را از آن خود کند.
بوآیو در ســخنرانی خود هنگام دریافت جایزه اش گفت: 
آگاهی که این فیلم بــرای مخاطبان جهانی ایجاد کرده 

بابی واین را زنده و خارج از زندان نگه می دارد.
بابی واین سیاســتمدار، خواننده و بازیگر اوگاندایی رهبر 
حزب ملی اوگانداست که برای آزادی مبارزه می کند. در 
۵ سال اخیر همه برندگان جایزه بهترین فیلم آیدا شامل 
»همه آنچه نفس می کشــد«، »فــرار«، »کمپ کریپ«، 
»برای ســام« و »مراقب شــکاف بودن« نامزدی اسکار 
را هم کســب کردند. ۲ مســتند اخیری که برنده اسکار 
شدند یعنی »ناوالنی« و »تابستان سول« هم از نامزد های 

بهترین فیلم بلند آیدا بودند.
گریــس لی و کریس پــرز، ۲ رئیــس هیئت مدیره آیدا 
گفتند: فکر ما با مردمی است که در دل جنگ در سراسر 
جهان زندگی می کنند. از دست دادن جان ها، دوستی ها 

و ناتوانی در گوش دادن به یکدیگر، دلخراش اســت و در 
عین حال ما داستان نویســان دنیایی هســتیم که در آن 
زندگــی می کنیم و می دانیم کــه کار ما نه تنها می تواند 
تاریخ را بــه تصویر بکشــد، بلکه ذهن هــا را نیز تغییر 
می دهــد. از هزاران عضو آیدا که در ۷۶ کشــور زندگی 
می کنند و به برندگان بهترین فیلم بلند و بهترین مستند 

کوتاه رأی داده اند، تشکر می کنیم.
در ایــن مراســم اســماعه المدیر، کارگردان مراکشــی 
جایــزه بهتریــن کارگردانــی را بــرای »مــادر همــه 
دروغ ها« دریافت کرد. این مســتند دربــاره دروغ هایی 
 اســت کــه در دوران کودکــی المدیــر بــر کازابلانکا 
حاکــم بود. این فیلم اولین بار در جشــنواره کن ۲0۲۳ 

دیده شد.
کارولینا ســیراقیان جایزه بهترین تدویــن را برای فیلم 
مســتند »خاطره ابــدی« و آنت تامیــک جایزه بهترین 
فیلم برداری را برای »خواهری ســونای دود« از آن خود 
کردنــد. هر ۲ فیلم در ســال ۲0۲۳ در جشــنواره فیلم 

ساندنس به نمایش درآمدند.
لئونارد کوســنر بهترین موســیقی اورجینــال را برای 
»آنســلم« مستند سه بعدی ویم وندرس به دست آورد و 
کوثر بن هنیه برای »چهار دختر« درباره یک مادر تونسی 
که ۲ دخترش به داعش پیوسته اند، برنده جایزه بهترین 
فیلم نامه شد. »آنسلم« و »چهار دختر« هم اولین بار در 

جشنواره فیلم کن ۲0۲۳ دیده شدند.
»حادثه« فیلمی بازســازی شــده از تیرانــدازی پلیس 
شیکاگو در ســال ۲0۱۸ جایزه بهترین مستند کوتاه را 

دریافت کرد.
جوایز آیــدا در ۱۸ بخش اهدا می شــود که کمیته های 
مســتقلی متشــکل از ۲۸0 مستندســاز، برگزارکننده 
نمایشــگاه، منتقد و متخصص صنعت فیلم از 40 کشور 
آن ها را انتخاب کردند. آیدا امسال در مجموع ۶۶9 فیلم 

از 4۸ کشور دریافت کرده بود.

» نون خ« کدام شخصیت ها را نگه داشته است

سکوت والیبال ایران به احترام 
مدیر فقید بسکتبال

به گزارش صدا و سیما، هفته یازدهم مرحله مقدماتی مسابقات والیبال قهرمانی باشگاه های 
برتر مردان ایران سال ۱40۲ با هفت دیدار در شهر های اردکان )دو مسابقه(، اصفهان، یزد، 

تهران )دو دیدار( و ارومیه پیگیری می شود.
 همه دیدار های این هفته با یک دقیقه ســکوت به احترام مرحوم محمود محشــون، رئیس 

سابق و فقید فدراسیون بسکتبال و برای تسلیت به خانواده بزرگ بسکتبال آغاز شود.
 رئیس سابق فدراســیون بسکتبال و ملی پوش و پیشکسوت این رشته ورزشی روز یکشنبه 
۱9 آذر و در ســن ۸۲ ســالگی درگذشت تا جامعه بسکتبال ســوگ وار یکی از بزرگ ترین 

چهره های خود شود. 
زنده یاد مشحون از سال ۸۱ تا 9۶ ریاست فدراسیون بسکتبال را برعهده داشت. نسل طلایی 
بســکتبال ایران در دوران ریاســت او ظهور کرد و کسب نخستین عنوان قهرمانی بسکتبال 

ایران در آسیا نیز سال ۲00۷ در دوران ریاست او رقم خورد.
 مراســم تشییع پیکر رئیس سابق فدراسیون بسکتبال روز گذشته در سالن بسکتبال آزادی 

تهران برگزار و پس از آن برای خاک سپاری راهی خانه ابدی شد.

»بوم هن« به ایتالیا رفت
 فیلم کوتاه »بوم هن« به کارگردانی شــاهین زوار در جشــنواره 
۲۸ ســاله Capri Hollywood ایتالیــا نمایــش داده می شــود. 
ایــن فســتیوال از ســال ۱99۵ و به مدت ۲۸ ســال اســت که 
در ایتالیــا برگــزار می شــود و پلــی میــان ســینمای ایتالیا و 
 هالیوود اســت. جشــنواره کاپری هالیوود مراســم اهدای جوایز 
ســالانه را برای تجلیــل از بهترین ها در رقابت هــای بین المللی و 

داخلی برگزار می کند.
این جشــنواره تحت حمایت مجمــع پارلمانــی مدیترانه برگزار 
و از ســوی وزارت میراث فرهنگی، فعالیت ها و گردشــگری ایتالیا 

پشتیبانی می شود.
هر ســاله بیش از ۲00 فیلم از کشورها و ژانرهای مختلف در این 

جشنواره به نمایش درمی آید.
شاهین زوار پیشــتر مستند نیمه بلند »یک سوال از شهروندان در 
یک روز« و فیلم های کوتاه »لحظه آخر«، »خدا در همین نزدیکی 

است«، »اینجا صدایی از ما نیست« را کارگردانی کرده است.
»بارانا« آخرین ساخته این کارگردان منتخب جشنواره  بین المللی 
ســینماکینگ بنگلادش، جشــنواره بین المللی کورایــج آلمان، 
جشــنوراه بین المللی لیفت آف انگلســتان جشــنواره بین المللی 
کالاکاری هند و چند جشــنواره معتبر دیگــر در کلمبیا، پرتغال، 

آمریکا و بلغارستان بوده است.
این فیلم روایتگر دختر بچه ای نجات یافته از زلزله است، که تصور 
می کــرد خانواده اش را در زلزله از دســت داده اســت، حال پدر 
برگشــته و دخترک ناگزیر به انتخاب اســت . در پس این انتخاب 

رازی نهفته است.



مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان فارس: 

 ۷ گروه کالایی با کمترین قیمت و 
تخفیف در اختیار مردم قرار می گیرد

بــه  گزارش ســبحان، کارگروه تنظیم بازار و شــورای آرد و نان بــا حضور محمد هادی 
ایمانیه اســتاندار فارس،  محسن کوشــش تبار معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منطقه ای وزارت کشــور، سعید عباســی مدیرکل دفتر هماهنگی امور سرمایه گذاری و 
اشتغال وزارت کشور، حسن شیخ نیا معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری،  لطف ا... 
شیبانی فرماندار شیراز، حمیدرضا ایزدی مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان فارس، 

برگزار شد. 
ایزدی گفت: در اســتان فارس ۵۶۷ اتحادیه صنفــی،  بیش از ۲۱۵ هزار واحد صنفی و 
۳۶۰ شــعبه فروشــگاه زنجیره ای و ۱۶۴ شرکت پخش که در مجموع با  ۵۶۰ هزار نفر 

اشتغال نیروی انسانی فعالیت دارند . 
وی در خصــوص بازرســی از بــازار در اســتان فارس افــزود:  از ابتدای ســال جاری 
تاکنــون هفتادونه هــزار ۱۵۱ فقره بازرســی توســط همکاران بــازرس صنعت، معدن 
و تجارت و ســایر دســتگاه های ذی ربط انجام شــده اســت که ماحصل آن تشکیل ۹ 
 هــزارو ۲۵۳ پرونده با بیش از یک هــزار میلیارد تومان بود که بــه تعزیرات حکومتی 
ارجاع شده است. ایزدی همچنین در خصوص بازرسی قاچاق کالا در استان اظهار داشت: 
از ابتدای ســال ۱۴۰۲ تاکنون  تعداد  هفت هزارو ۳۶۶ بازرســی  با ۱۳۸ فقره پرونده و 
صورتجلسه قاچاق با ارزش ریالی ۳۷ میلیارد ریال تشکیل و به تعزیرات و مراجع قانونی 

ارسال شد. 
مدیرکل صمت با اشــاره به طرح هفت واره ویژه استان فارس که  با همت و با همکاری 
اســتانداری،  جهاد کشــاورزی،  اداره کل تعاون، رفاه و تأمیــن اجتماعی،  اتاق تعاون،  
اتاق اصناف،  انجمنهای پخش و تولید و تشــکل فروشــگاه های زنجیره ای  و... عملیاتی 
گردیده اســت، بیان داشــت: در ۷ گروه کالایی بــا کمترین قیمــت و تخفیفات لازم 
کالاهــای مــورد نیاز در اختیار شــهروندان قرار می گیرد که در ایــن طرح تعداد ۶۰۰ 
 فروشگاه هماهنگ شــده اند که جهت رفاه حال مردم تعداد این فروشگاه ها  نیز افزایش 

پیدا خواهد نمود.
وی تصریح کرد: گشت های مشترک در استان فارس باهمکاری اداره کل صمت تعزیرات، 

جهاد کشاورزی و اتاق اصناف و بسیج اصناف انجام می گیرد.

رئیس اتاق بازرگانی فارس: 
نسبت سهم فارس از تولید ناخالص داخلی کشور باید 

افزایش یابد 

به  گزارش سبحان، محمدصادق حمیدیان، 
رئیــس اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن 
و کشــاورزی فــارس در نشســت فعالان 
اقتصادی فارس با معــاون هماهنگی امور 
اقتصادی و توسعه منطقه ای وزارت کشور 
گفت: سهم اســتان فارس با داشتن هفت 
درصد عرصه ســرزمین، ۶ درصد جمعیت 
کشــور و ۶ درصد شهدای جنگ تحمیلی 
و انقاب اســامی از تولید ناخالص داخلی 

)GDP( چهار و نیم درصد اســت و سؤال مهم این است که چرا این سهم بر 
اساس توازن منطقه ای همان ۶ یا هفت درصد نیست.

وی ادامه داد: اســتان محروم فارس طی ســال های اخیر سکان دار استقال 
کشــاورزی و به ویژه در حوزه گندم بوده و این دســتاوردی جز عمیق شدن 
چاه ها، خشــکی و خشکسالی و کاهش سطح قابل کشت استان از ۲ میلیون 
و ۸۹۰ هــزار هکتار به یک میلیون و ۲۸۰ هزار هکتار نداشــته اســت. وی 
اظهار کرد: اینکه در کشــور در قبال همتی که فارس طی سال های گذشته 
در ایــن زمینه انجام داده هیــچ اقدام مؤثر جبرانی را بــه ویژه در خصوص 
توســعه و تکمیل زیرســاخت ها انجام نداده کاماً مشخص است. رئیس اتاق 
بازرگانی فارس افزود: ســهم بخش صنعت و معــدن در تولید ارزش افزوده 
استان جمعاً ۱۰ و نیم درصد است، سهم بخش کشاورزی ما حدود ۱۷ درصد 
و ســهم بخش خدمات ۵۱ درصد که ۳۶ درصد ســهم حوزه خدمات مربوط 

به واسطه گری مالی که سه و نیم برابر بخش صنعت و معدن قدرت دارد.
وی ادامه داد: اینکه بحث ســرمایه گذاری خارجی و منطقه ای را معطوف به 
اینکه همین واحدها را به بهره برداری کامل برســانیم و بتوانیم ســهم این ها 
را در تولید و اشــتغال اســتان افزایش دهیم حائز اهمیت است، اما رویکرد 
دولت در حوزه شــهرک های صنعتی رویکرد نادرستی است و از یک سازمان 
 خدمت رسان به یک سازمان مطالبه گر با بدنه و هزینه بزرگ تبدیل شده است.

    تعدد سامانه ها چالش بزرگ اقتصاد کشور
رئیس اتاق بازرگانی فارس، با اشــاره به مواجه اقتصاد کشــور با یک پدیده 
بد به نام تعدد ســامانه ها که مشــکات زیادی را ایجــاد کرده گفت: وزارت 
اقتصاد و دارایی ۴۷ ســامانه ملی دارد که ورود و خروج به این ســامانه ها و 
نگه داشــت آنها هزینه های زیادی به کشور تحمیل می کند. حمیدیان افزود: 
کشور امارات به عنوان پیشــران حوزه ارتباطات در منطقه دارای یک درگاه 
ملی است که تمام مجوزها در همین درگاه انجام می شود و بنابراین ضرورت 
دارد که در کشور فکری به حال تعدد سامانه ها که موجب اتاف وقت، هزینه 

و سردرگمی فعالان اقتصادی شده، بشود.

معاون سیاسی استانداری فارس:
 مردم بدون لکنت زبان مسئولان را نقد کنند

به  گزارش ســبحان، اسماعیل قزل سفلی، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری فارس گفت: مردم باید بدون لکنت مسئولان را نقد کرده و از آنها 
مطالبه گری کنند و در مقابل مســئولان هــم باید با دقت، عالمانه و صادقانه 

پاسخگوی مردم باشند و این تکلیف آنها است.
وی در دیدار با فعالان و گروه های مردمی شهرستان کوار افزود: طی سال های 
اخیر، گروه های مردمی و جهادی در عرصه های مختلف رشد یافته  و به بلوغ 
رســیده اند و دولت مردمی باور اصلی خود را بر اســتفاده از ظرفیت مردم و 
گروه های مردمی و جهادی در جهت پیشــرفت کشــور قرار داده است. وی 
ادامه داد: دولت تاش می کوشد که با ساختارسازی و بسترسازی، زمینه ورود 
مردم در عرصه های مختلف سیاســی، فرهنگی و به ویژه اقصادی و اجتماعی 
را فراهم کند. وی اظهار کرد: امروز مســئولان باید بپذیرند که پاســخگوی 
سؤالات و مطالبه گری گروه های مردمی و جهادی باشند و از طرفی گروه های 
مردمی و جهــادی هم باید با دانش افزایی و مهارت افزایی بتوانند مســائل 

جامعه را به شکل مساله ممحور و تخصصی دنبال کنند.
   مسئولان باید پاسخگوی سؤالات و مطالبه گری گروه های مردمی باشند

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس گفت: مسئولان باید 
ظرفیت هــای خود را در مقابل ســوالات و نقد مــردم و گروه های مردمی و 
جهــادی بالا ببرند و هیچ مســئولی نباید به خود اجــازه دهد که در مقابل 
ســؤال و مطالبه گری تخصصی، منطقی و دقیق مــردم و گروه های جهادی 

موضع گیری کرده یا عصبانی شود.
قزل ســفلی افزود: یکی از بحث هایی که در این مسیر به عنوان یک گفتمان 
در جهت تحقق گفتمان اصلی دولت که مردم گرایی اســت دنبال می شــود، 
فراهم کردن شــرایط برای نقش آفرینی گروه های مردمی و جهادی در مسیر 
پیشــرفت است و مســئولان امر باید توجه کنند که بدون مشارکت و حضور 

مردم و گروه های جهادی کارها آن گونه که باید پیش نخواهد رفت.
وی افــزود: از گروه های مردمی و جهادی هم این انتظار می رود که راجع به 
مباحثــی که مطرح می کنند تأمل کنند و نیز ما وظیفه داریم مطالبات مردم 

را بشنویم و آنها را در تصمیم گیری ها و مسیر حرکت خود دخالت دهیم.

195 کیلو تریاک در عملیات مشترک پلیس
 فارس و گیلان

به  گزارش سبحان، سردار یوسف ملک زاده، جانشین فرمانده انتظامی استان 
از کشف ۱۹۵ کیلوگرم تریاک در بازرسي از یک کامیون در عملیات مشترک 
پلیس فارس و اســتان گیان خبر داد و گفت: مأموران پلیس مبارزه با مواد 
مخدر اســتان فارس با انجام یک سری اقدامات اطاعاتي و تخصصي توسط 
پلیس اســتان گیان، از انتقال یک محموله تریاک در محور مواصاتی کوار 

به شیراز مطلع و موضوع را به صورت ویژه در دستورکار خود قرار دادند.
وی افزود: مأموران بافاصله به محور مورد نظر اعزام و حین کنترل خودروهاي 
عبوري، کامیون مورد نظر را شناســایي و بــا اقدامات فنی و تخصصی آن را 
متوقف کردند. جانشــین فرمانده انتظامی استان با بیان اینکه مأموران موفق 
شــدند در بازرسي از آن کامیون، ۱۹۵ کیلوگرم تریاک که به طرز ماهرانه اي 
در قسمت هاي مختلف جاســازي شده بود کشف کنند، تصریح کرد: در این 
خصوص راننده دستگیر و براي سیر مراحل قانوني تحویل مراجع قضایي شد.
جانشــین فرمانده انتظامی استان فارس خاطر نشان کرد: پلیس همه توان و 
تاش خود را به کار بسته تا با قاچاقچیان مواد مخدر مقابله کند و طرح های 

مقابله ای با سوداگران مرگ به طور مستمر ادامه دارد.

پایان کار مال خران اموال مسروقه در شیراز 

ســرهنگ فرج شجاعی، فرمانده انتظامی شــیراز از دستگیری دو نفر مالخر 
و کشــف ۵ میلیارد ریال اموال مسروقه در شــهر صدرا خبر داد و گفت: در 
پی وقوع چند فقره ســرقت از منازل و اماکن خصوصی از شــهروندان در فاز 
دوم شــهر صدرا، موضوع به صورت ویژه در دستورکار مأموران کانتری ۲۹ 
بصیرت قرار گرفت. وی بیان داشــت: مأموران انتظامی تحقیقات خود را آغاز 
و با اقدامات فنی موفق شدند ۲ نفر مال خر اموال مسروقه را شناسایی و پس 

از هماهنگی با مرجع قضایی، آنان را در عملیاتی ضربتی دستگیر کردند.
ســرهنگ شجاعی افزود: در بازرســی از انبار متهمان، مقادیر زیادی سیم و 
کابل مســی، انواع شیر مخلوط حمام و دستشــویی، انواع شیر آتش نشانی و 
شــیر فلکه، چراغهای لاک پشتی معابر شــهری، انواع پمپ آب و موتور برق، 
انواع دریل و سنگ فرز، کنتور آب،  کابل برق ضخیم، باطری خودرو، قیچی، 

سیم چین و موتورجوش کشف شد. 
فرمانده انتظامی شیراز با بیان اینکه کارشناسان مربوطه ارزش کالای کشف 

شده را ۵ میلیارد ریال ارزیابی کردند.
این مقام انتظامی از شــهروندان شهر صدرا در خواست کرد، چنانچه اموالی 
)اموال ذکر شــده بالا( از آنان سرقت شــده جهت شناسایی به کانتری ۲۹ 

بصیرت واقع در قاز دوم صدرا مراجعه نمایند.
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نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز:

به پژوهش های بنیادی نیاز داریم
به  گزارش سبحان، آیت ا... دژکام لطف ا... دژکام، 
نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شــیراز 
در همایش روز ملی پژوهش و فناوری گفت: هر 
کاری می خواهیم انجام دهیم به یک پشــتوانه 
علمی نیاز داریم و اگر پژوهش رخ ندهد مسلماً 
کاری کــه انجام می دهیم اثــر مطلوب خود را 
نخواهد داشــت و به آنچه که دلمان می خواهد 

در رابطه با شهر نخواهیم رسید.
   نمی توانیم به بهانــه اینکه نتیجه پژوهش 

بنیادی ملموس نیست نیاز به آن را انکار کنیم
وی با بیــان اینکه یک  تقســیم بندی کلی در 
رابطــه با پژوهش ها داریم که یا بنیادی اســت 
یــا کاربردی بیان کــرد: امــروزه پژوهش های 
کاربــردی در جامعه ما جای خــود را باز کرده 
اســت و معمولاً مدیران اجرایــی اصرار به ارائه 
پژوهش کاربردی دارند به همین جهت احساس 
می کنند برخی از پژوهش ها چه انجام شود چه 

انجام نشود تأثیری در زندگی مردم ندارد.
امام جمعه شــیراز اظهار کــرد: اما اگر بنا داریم 

تمدن نوین اسامی شکل دهیم به همان نسبت 
که به پژوهش هــای کاربردی نیاز داریم نیاز به 
پژوهش های بنیادی هم وجود دارد گرچه برای 
خیلی ها ملموس نیســت، بایــد کاری کنیم تا 
این نیاز احســاس شــود و این کار مدیر بخش 
پژوهش اســت، اما نمی توانیم بــه بهانه اینکه 
نتیجه پژوهش بنیادی ملموس نیســت نیاز به 

آن را انکار کنیم.
وی سپس با ذکر نکاتی پیرامون الگوهای مسلط  
فلسفی اثرگذار در شهرسازی و مدیریت شهری 
بیان داشــت: علت بیان این نکات به خاطر این 
اســت که پژوهش های بنیادی بــا آنچه که در 
روبنا دیده می شــود یک رابطه علمی، دقیق و 
منطقــی دارد و باید این رابطه را واضح کنیم تا 

معلوم شود به پژوهش های بنیادی نیاز داریم.
آیــت ا... دژکام خاطرنشــان کــرد: مــا هرچه 
انجام می دهیــم بدون تغییر الگوهای مســلط 
 اســت و این گونــه هیــچ گاه تمــدن خــود را 

بنیان نخواهیم کرد.

  بنیان پژوهش های کاربردی را باید درست 
کنیم

نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شــیراز 
با بیان اینکه قســمتی از پژوهش های کاربردی 

ما مشــکل دارد و مشکل آنجاســت که بر چه 
بنیانی پژوهش انجــام می گیرد؟ بیان کرد: این 
بنیان را باید درســت کنیم، تا اساس و شالوده 
 را درست نشــود هرچه بالا می ســازیم مطابق

شالوده جلو می رود.
وی یادآور شــد: ما در شــهر ماصدرا هستیم؛ 
چرا ماصدرا حذف می شــود امــا کانت حذف 
نمی شــود؟چرا بــر پایه نظر کانــت حرف زده 
می شود همه اســتقبال می کنند اما بر پایه نظر 
ماصدرا سخنی بگوییم تحویل نمی گیرند؟ اگر 
ایــن مبانی را یاد نگیریم تغییر خاصی نخواهیم 
داشــت؛ علت اینکه بنده از شــهرداری شروع 
کردم این اســت که شــهرداری و شورای شهر 
می توانند در مورد شهر تصمیم مستقل بگیرند.

نماینــده ولی فقیه در فارس بــا اظهار به اینکه 
جهت گیــری در مراکــز علمی را به ســادگی 
نمی توانیــم عوض کنیم اما اگر در شــهرداری 
جهت گیری عوض شــد انگیــزه ایجاد می کند، 
گفت: این اســتقال و توانمندی شورای شهر و 
شــهرداری در تصمیم گیری برای شهر، ظرفیت 
مناســبی است. شــما اســتقال رأی دارید و 
می توانید خدمت به دین، خــدا و پیامبر کنید 

و مسیر صحیح را انتخاب کنید.

به  گزارش ســبحان، محسن کوشــش تبار، معاون هماهنگی 
امور اقتصادی و توســعه منطقه ای وزارت کشــور به منظور 
گره گشایی از مشکات واحدهای تولیدی فارس از ۵ مجموعه 
صنعتي و تولیدي واقع در شــهرک صنعتی شــیراز بازدید و 

مسائل و مشکات این واحدها را مورد بررسی قرار داد.
در این برنامه که معاون هماهنگي امور افتصادي اســتانداري 
فــارس و نیز مدیــران حوزه اقتصادي و صنعتي اســتان نیز 
حضور داشتند از شــرکت واژه ماشین پاسارگاد تولیدکننده 
ماشــین آلات معدنــی، شــرکت ب.آ تولیدکننــده غذاهای 
نیمه آماده، شرکت آریا سام صادرکننده میوه و تره بار، شرکت 
دادگستران دنا تولیدکننده تجهیزات پزشکی و شرکت فاتح 
صنعت کیمیا تولیدکننده تجهیزات نفت، گاز و پتروشــیمی 
بازدید کرد و از نزدیک در جریان مســائل و مشــکات این 

واحدها قرار گرفت. 
محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فارس نیــز در این برنامه در 
بازدید از مجموعه تولیدي ب.آ حضور یافت و در جلســه اي 

مسائل و مشکات را بررسي کرد.
   مهم ترین سرمایه بخش صنعت انسانی توانمند است

معــاون هماهنگی امور اقتصادی و توســعه منطقه ای وزارت 
کشــورحضور جوانان تحصیل کرده و متخصص و باانگیزه در 
واحدهای تولیدی و صنعتی را جلوه زیبایی از شــور و نشاط 
و تاش آنها براي عمران و آباداني کشــور دانســت و گفت: 

مهم ترین ســرمایه بخش صنعت، نیروی انســانی توانمند و 
جوانــان تحصیل کرده و متعهد هســتند که باید تاش های 

آنها را ستود و ارج نهاد.
   محصولاتی تولید کنید که در صنایع اصلی کشور کاربرد 

دارد
کوشش تبار با اشاره به بازدید از مجموعه صنعتي فاتح  صنعت 
کیمیا گفت: آنچه که نام این مجموعه را شایسته خود کرده 
محصولات تولیدی آن نیســت بلکه نوع مدیریت آن اســت 
که توانســته یک مجموعه منســجم و مقتدر را برای حذف 
حلقه های وابســتگی کشور در این صنعت متنوع فراهم کند. 
معاون وزیرکشــور افزود: زیباترین بخش کار شما چهره های 
مصمم، بانشــاط و باانگیزه ای است که در بخش های مختلف 
این مجموعه فعالیت دارند و ســرمایه اصلی شــما نیروهای 

توانمندی است که جذب کرده اید.
وی اظهار کــرد: قطعاً اگر این مجموعه در چند حوزه متنوع 
و اثربخش حضور فعالانه و اثربخش نمی داشــت، معلوم نبود 
که این رفتارهای سراسر ددمنشانه و ظالمانه با صنعت ما چه 
کرده بود. معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 
وزارت کشــور گفت: مجموعه را گسترش دهید و محصولاتی 
تولید کنید که در صنایع اصلی کشور کاربرد دارد برای همه 
ما و آینده کشــور بســیار اعتماد به نفس به دنبال داشته و 

امیدوار کننده است. 
کوشش تبار افزود: جمهوری اســامی و مادر وطن باید یک 
جایی به یک پشــتوانه محکم تکیه کند و به آینده نگاه کنید 
کــه آن تکیه گاه همین مجموعه هایــی مانند فاتح صنعت و 
جوانان توانمندی است که آنجا کار و فعالیت دارند و با سایر 

صنایع دنیا رقابت می کنند.
وی، با اشاره به بررسی مسائل و مشکات واحدهای تولیدی 
اســتان فارس در جلســه کارگروه رفع موانــع تولید اظهار 
کرد: در این جلســه مســائلی که امروز در جریان بازدید از 
فاتح صنعت کیمیا مطرح شــد مورد بررســی و تصویب قرار 

خواهــد گرفت. وی افزود: این مجموعه هــم از خروج ارز از 
کشــور جلوگیری می کند، هم ارزآوری دارد و هم حلقه های 
وابســتگی را کم کــرده و بنابراین نگاه ویــژه ای هم به آن 
خواهیم داشــت و مباحث مرتبط با آن را با جدیت در تهران 
پیگیری خواهیم کرد. وي افزود: فعالیت های انجام شــده در 
ایــن مجموعه تولیدی با فعالیت ۲۲ شــرکت زیرمجموعه و 
تولید ۴۰۰محصول استراتژیک مصداق عینی و عملی تحقق 
شــعار ما می توانیم اســت که علی رغم وجود محدودیت ها و 
تحریم های خصمانه دشــمن اقدامات اساســی را در راستای 

خودکفایی کشور و جلوگیری از خروج ارز برداشته است.
مجموعــه صنعتي فاتــح صنعت کیمیا در شــهرک صنعتي 
بزرگ شیراز یکي از شرکت هاي زیرمجموعه گروه فاتح است 
که در زمینه طراحی و ســـاخت تجهیــزات ثابت بوده که با 
وسعت ۱۵۰,۰۰۰ متر مربع فضای کارگاهی و ظرفیت سالانه 
۳۰,۰۰۰ تن انواع تجهیزات در صنایع مختلف از جمله صنایع 
نفت، گاز، پتروشــیمی، پلنت های تولید برق، صنایع فولاد و 

سیمان فعالیت می نماید.
   شهرک صنعتی بزرگ شیراز مهم ترین قطب صنعتی استان 

فارس به شمار می آید
ســید مصطفي  هاشــمي، مدیرعامل شــرکت شهرک هاي 
صنعتــي فارس نیــز در این بازدیدها با اشــاره به ظرفیت ها 
و توانمندی های شــهرک صنعتی بزرگ شــیراز گفت: این 
شــهرک صنعتی که از بزرگ ترین شهرک های صنعتی کشور 
محسوب می شــود، مهم ترین قطب صنعتی استان فارس به 

شمار می آید.
 هاشــمي با بیان اینکه حدود ۵۸ درصد از واحد های صنعتی 
مســتقر در شــهرک های صنعتی اســتان فارس در شهرک 
صنعتی بزرگ شیراز مستقر هستند، افزود: این موضوع بیانگر 
اهمیت راهبردی این شــهرک صنعتی است، بنابراین باید با 
توســعه و تکمیل زیرســاخت ها و رفع چالش ها و مشکات، 

بهترین خدمات به صنعتگران ارائه شود.

    اجراي 12پروژه بزرگ زیرســاختي در شهرک صنعتی 
شیراز

وی بابیان اینکه شــهرک صنعتی بزرگ شــیراز با دارا بودن 
واحد هــای مطرح و شــاخص کشــور در حوزه های مختلف 
صنعتی نقش مهمی در تولید ملي و صادرات و تأمین نیازهاي 
داخلي بر عهده دارد، ادامه داد: در حال حاضر ۴۷۰۰ قرارداد 
با متقاضیان در این شهرک صنعتی منعقدشده و ۲۲۵۰ واحد 
تولیدی، صنعتی و صنفی با اشتغال زایی افزون بر ۲۵هزار نفر 
در این شــهرک صنعتی مشغول فعالیت هستند. وی با اشاره 
به اینکه شــرکت شــهرک های صنعتی فارس برای تکمیل 
زیرســاخت ها و رفع مشکات زیرســاختی شهرک صنعتی 
بزرگ شــیراز گام های مؤثری در ۲۰ ماه گذشــته ماه اخیر 
برداشته اســت، از اجراي ۱۲پروژه بزرگ زیرساختي خبرداد 
و گفت: در زمینه تأمین آب شــرب به عنوان مهم ترین نیاز 
این شــهرک صنعتی قرارداد تأمین و اجرای خط انتقال آب 
شرب شهرک صنعتی بزرگ شیرازبا ظرفیت ۵۰ لیتر برثانیه 
و بــا اعتبار ۵۵۰میلیاد ریال به عنــوان اقدامی مهم که پس 
از ۱۲ســال انجام شــده و امیدواریم با همت و تاش شرکت 
آبفاي شــیراز با بهره برداری از این طرح تــا یک ماه آینده 
بخش زیادي از کسری آب شرب شهرک صنعتی تأمین شود.
مدیرعامل شــرکت شــهرک هاي صنعتي فــارس در ادامه 
از تکمیل طرح انتقال پســاب از تصفیه خانه شــهر شیراز تا 
شهرک صنعتي بزرگ شیراز خبر داد و گفت: این طرح شامل 
اجراي خط انتقال و ایستگاه پمپاژ است که با اعتباري افزون 
بــر ۳۰میلیارد ریال اجرا و به شــبکه توزیع رینگ شــهرک 
صنعتي شــیراز که ویژه توزیع پساب اجرا شده متصل شده 
است.  هاشمي با بیان اینکه در مرحله نخست، موافقت خرید 
۱/۵لیتر بر ثانیه پساب استاندارد با کیفیت مطلوب، با آبفاي 
شیراز منعقد شده اســت گفت: در مجموع این خط ظرفیت 
انتقال ۱۰۰لیتر برثانیه پساب را دارد که متناسب با تقاضاي 

واحدهاي صنعتي، ظرفیت خرید پساب افزایش مي یابد. 

به  گزارش ســبحان، علی حفیظی، معاون پژوهش 
و فناوری دانشگاه شیراز با بیان این که طبق روال 
هرســال، دانشگاه شــیراز مجری برنامه های هفته 
پژوهش استان فارس است، اعام کرد: به مناسبت 
هفته پژوهش و فناوری، نمایشــگاه دستاوردهای 
پژوهش و فناوری استان فارس، از روز ۲۸ آذرماه، 
در قالــب ۳۰ غرفه، در مجتمــع فرهنگی رفاهی 
دانشگاه شــیراز با شــرکت دانشــگاه ها، صنایع، 
دســتگاه های اجرایی و پارک هــای علم و فناوری 

استان برپا خواهد شد.
وی ادامه داد: آیین تقدیر از پژوهشگران و فناوران 
برگزیده اســتان نیــز، روز ۲۹ آذرمــاه با حضور 
مســؤولان اســتانی در همان مکان برگزار خواهد 
شد و در این مراســم، از حدود ۴۶ پژوهشگر برتر 
دانشگاه ها و دستگاه های اجرایی استان و ۷ شرکت 

برتر دانش بنیان تقدیر خواهد شد.
   نشست های ارتباط دانشگاه با جامعه-صنعت در 

هفته پژوهش برگزاری می شود
حفیظی با یادآوری اینکه شعار هفته ملی پژوهش 
و فناوری امسال، »پژوهش و فناوری؛ پیشران رشد 
تولید و مهار تورم« اســت؛ خبر داد: در بازه زمانی 
هفته پژوهش، نشســت های مختلفــی در زمینه  
ارتباط دانشــگاه با جامعه-صنعــت در نظر گرفته 
شده است که نشست آشنایی صنایع و سازمان های 
اســتان با قانون های مالیاتی )دوشــنبه ۲۷ آذر( و 
آشــنایی با شــیوه ارزیابی و تشخیص شرکت های 
دانش بنیان )سه شــنبه ۲۸ آذر( از آن جمله است. 
همچنین جشنواره جهادگران علم و فناوری ازسوی 

سازمان بسیج علمی، پژوهشی و فناوری سپاه فجر 
فارس )۲۹ آذر( در این هفته برگزار خواهد شد.

وی به ویژه برنامه های درون دانشــگاهی دانشــگاه 
شیراز در هفته پژوهش نیز پرداخت و گفت: امسال 
عاوه بر برنامه هایی که در سال های گذشته برگزار 
می شــد؛ توجه ویــژه ای به ارتباط و درگیرشــدن 
صنایع مختلف استان با برنامه های دانشگاه شیراز و 
همچنین حضور پررنگ دانشجویان در این برنامه ها 

شده است.
تجاری ســازی پایان نامه های تحصیات تکمیلی از 
دیگر برنامه های هفته پژوهش سال جاری است که 

در نوع خود جدید و قابل گسترش است.
   برگزاری بیش از200 رویداد در دانشگاه شیراز 

در هفته پژوهش
بازدیدهای صنعتی از دیگر برنامه های طراحی شده 
در این هفته است. همچنین انتخاب پایان نامه های 
برتــر دانشــجویی در مقطع تحصیــات تکمیلی 
و تشــویق دانشــجویان و اســاتید جوان ازجمله 
فعالیت های جدید هفته پژوهش امســال اســت.  
به گفتــه  این مســئول، به طور کلــی بیش از۲۰۰ 
رویداد، ســخنرانی علمی، بازدید، نشســت و... در 
دانشکده های مختلف دانشــگاه شیراز برنامه ریزی 
شــده اســت که به صورت حضــوری، مجازی و 
تلفیقــی، باهدف تقویــت ارتباط بیــن جامعه و 
دانشــگاه برنامه ریزی شــده کــه از ۱۸ آذرماه در 

دانشگاه به اجرا درآمده است.
معاون پژوهش و فناوری دانشگاه شیراز در ادامه به 
برخی از دســتاوردهای پژوهشی دانشگاه شیراز در 

سال گذشته پرداخت و گفت: براساس سامانه های 
رتبه بندی معتبر جهان، مانند ISC، »شانگهای«،  
»تایمــز«،  »کیــو اس«  و» لایــدن« که عملکرد 
دانشــگاه ها را در ابعاد گوناگــون پایش و گزارش 
می کنند؛ دانشــگاه شیراز موفق به کسب رتبه های 
درخشانی شده اســت. به طور مثال دانشگاه شیراز 
رتبه اول کشور را در نظام رتبه بندی نیچرایندکس، 
مربوط به بازه زمانی دسامبر۲۰۲۱ تا نوامبر ۲۰۲۲ 
از آن خود کرده اســت؛ همچنین در سال۲۰۲۳، 
 )sustainability( در رتبه بندی جهانی پایداری
وابسته به نظام رتبه بندیQS،  دانشگاه شیراز رتبه 
نخســت را در میان دانشگاه های ایران کسب کرده 
اســت.  وی افزود: نگاهی بــه رتبه های موضوعی 
)باتوجه به اینکه دانشگاه شیراز دانشگاهی جامع با 
پوشش موضوعی بسیارمتنوع است( بهتر می تواند 

جایگاه جهانی دانشگاه شیراز را آشکار سازد. 
عاقه مندان برای کســب اطاع بیش تر از جزئیات 
ویژه برنامه های هفته پژوهش می توانند به نشــانی 
https://research.shirazu.ac.ir/research-

week مراجعه نمایند.

به  گزارش ســبحان، حسن شبانی، مدیرکل راه و شهرسازی 
لارستان اظهار داشت: با توجه به کمبود اراضی ملی در شهر 
لار و تقاضای بالا برای ثبت نام عماً توسعه شهری در راستای 
افزایش رفاه اجتماعی و خانه دار کردن آحاد مختلف مردم و 
حل کردن مشــکل تأمین زمین طرح نهضت ملی مسکن در 

شهر لار با الحاق اراضی رفع می شود.
وی افزود: بر این اســاس زمینی به مساحت ۱۶۹ هکتار در 
ضلع شــمالی محور لار - گراش و ضلع غربی شــهرک امام 
رضا )ع( جهت الحاق در دســتورکار مدیریت شهرســازی و 

معمــاری این اداره کل قرار گرفت که پس از امکان ســنجی 
زمین مذکور در کمیته های فنی و بررســی مسائلی از جمله 
شیب زمین،  جنس خاک و توپوگرافی و ...  صرفاً ۴۰ هکتار 
از این میزان زمین دارای قابلیت برنامه ریزی برای مســکن و 

خدمات وابسته به آن بود.
مدیرکل راه و شهرســازی لارســتان با اعــام اینکه اراضی 
موسوم به ۴۰ هکتاری نیز در قالب توسعه جدید به محدوده 
شــهر الحاق شــد،  افزود: ابتــدا در تاریــخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۱ 
در کارگروه زیربنایی و توســعه شــهری،  آمایش سرزمینی 

و محیط زیســت استان فارس واقع در اســتانداری فارس و 
متعاقب آن در جلســه ۱۴۰۲/۰۵/۲۹ شورای برنامه ریزی و 

توسعه استان فارس مورد تصویب قرار گرفت.
شــبانی ادامه داد: پــس از آن موضوع الحــاق این زمین در 
جلســه کمیته فنی شماره یک شــورای عالی شهرسازی و 
معمــاری ایران مطــرح که نهایتاً در جلســه ۱۴۰۲/۰۹/۲۰ 
 شــورای عالــی شهرســازی و معمــاری ایران بــه تصویب 

نهایی رسید.
وی خاطــر نشــان کرد: بــا ظرفیت ایجاد شــده به شــهر 

لار هــم اکنــون ایــن ۴۰ هکتار مســتعد احــداث حدود 
۲۵۰۰ واحد مســکونی می باشــد که هم اکنــون در مرحله 
 طراحــی طــرح تفکیکــی و آماده ســازی و تفصیلــی آن 

قرار گرفته است.
مدیرکل راه و شهرســازی لارســتان یادآورد شــد: بیش از       
هکتار تأمین زمین در راســتای طرح نهضت ملی مسکن از 
طریق تأمین اراضی با کاربری مسکونی، الحاق اراضی داخل 
حریم به محدوده شــهر و تغییرکاربری در کمیسیون ماده ۵ 

صورت گرفته است.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس بیان کرد:

 اشتغال زایی افزون بر 25هزار نفر در شهرک صنعتی بزرگ شیراز

معاون پژوهش و فناوری دانشگاه شیراز:

تجاری سازی پایان نامه ها از برنامه های هفته پژوهش است

 مدیرکل راه و شهرسازی لارستان اعلام کرد:

الحاق 40 هکتاراراضی ملی در حریم شهر لار به محدوده برای ساخت طرح نهضت ملی مسکن
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طرح روزحدیث روز

چرا »حضرت زهرا )س(«
 روی آموزش علم تأکید داشتند؟

علم لایتناهی الهی سرچشــمه علم حضرت زهرا )س( اســت و از این جهت 
درک بزرگی علم بانو برای مردم عادی غیر ممکن است، به همین دلیل لقب 

حضرت »عالمه غیر معلمه« است.
معلم فاطمــه، پدر بزرگوارش پیامبر اســلام بود و به همیــن جهت بانو از 
بالاتریــن درجات معرفت و مراتب علمی برخوردار بودند، بخشــی از علوم و 

معارف بانوی دو عالم حضرت صدیقه طاهره را با هم مرور می کنیم.
مقام علمی حضرت زهرا )س(

»محدثه« لقبی اســت که در احادیث مختلف برای حضرت زهرا )س( آمده، 
کســی که فرشــته با او از حقایق سخن می گفته و ایشــان املا می کردند و 
امیرالمؤمنین علی )ع( می نوشتند. درباره مقام علمی و نقش آموزشی حضرت 
زهرا )س(، پیامبراکرم )ص( ایشــان را به عنوان دروازه علم و دانش معرفی 
کردنــد و فرمودند خداوند متعال علی و همســر و فرزندانش را حجت مردم 
قرار داده و آنان دروازه های علم و آگاهی در میان امت من هستند، هر کس 

به آنان تمسک نماید، به راه راست هدایت یافته است.
آگاه به زمان

آگاه بودن از زمان مرگ که فقط از طریق علم الهی ممکن اســت هم دلیل 
دیگــری بر علم و دانش حضرت زهرا )س( اســت. امام صادق )ع( فرمودند : 
مــادرم فاطمه پس از رحلت پدرش، هفتاد و پنج روز زندگی کرد. او در این 
مدت، بســیار غمگین بود و در فراق پدر می گریست. در این مدت، جبرئیل 
به حضور او می رســید و او را در عزای پدر، تسلی می داد و آرام می ساخت و 
از مقــام و جایگاه پیامبر )ص( آگاهــش می کرد؛ حتی حوادث و رویدادهای 
آینده را در مورد فرزندانش به اطلاع او می رســانید و امیرالمؤمنین علی )ع( 

نیز آن ها را می نوشت.
تربیت شاگردان نمونه

بــا نگاهی به تاریــخ می بینیم که حضرت زهرا )س( مــادر نمونه ای بودند و 
فرزندانی همچون حسن و حسین )ع( و بانوان نمونه ای مثل زینب و ام  کلثوم 
را تربیت کردند که معرف حقیقت روح اســلام هســتند و این تربیت جز با 

دانش و اشراف به علم و دانش میسر نبوده است.
سخنرانی های غرا و بلیغ

از حضــرت زهرا )س( علیها در کتب تاریخی و روایی پنج خطبه نقل شــده 
است.

خطبه اول
اولین خطبه حضرت سخنرانی ایشان است که بعد از غصب خلافت و غصب 
فدک ایراد شــد و در آن به مواردی چون ضرورت شکر و سپاس الهی  لزوم 
خداشناســی و بیان گوشــه هایی از اوصاف الهی، فلسفه بعثت پیامبر خاتم، 
فوائــد و ره آورد بعثت پیامبر، ویژگی های قرآن و اهل بیت )ع(، بیان فلســفه 
فروع و امامت، مردم در عصر جاهلیت، ویژگی ها و نقش امام علی )ع( در راه 

پیشرفت اسلام و... اشاره شده است.
خطبه دوم

این خطبه، به سخنرانی در جمع زنان مهاجر و انصار اختصاص دارد و شامل 
مواردی چون نکوهش مردم از ســیر ارتجاعی و عقب گردی، علل مظلومیت 
علی )ع( و غصب خلافت او، نکوهش از انحراف مهاجران و انصار و هشدار از 

آینده ای خونین و فتنه های خطرناک است.
خطبه سوم

آنگاه که کودتاگران تصمیــم گرفتند به خانه ولایت هجوم برند، حضرت در 
خطبه مختصری فرمودند: »من ملتی را مثل شــما نمی شناسم که این گونه 
عهدشکن و بدبرخورد باشــند. جنازه رسول خدا را بر روی دست گذاشته و 
رها کردید، و عهد و پیمان های میانتان را بریدید و فراموش نمودید، و ولایت 
و رهبــری امام علی )ع( و ما اهل بیت را انکار کردید و حق مســلم ما را باز 

نگرداندید.«
خطبه چهارم

این خطبه در نکوهش پیمان شــکنان و مردمان بی تفاوت و ساکت ایراد شده 
اســت که در بخشی از آن آمده اســت: »... و چه بد نظریه و رأیی دادید که 
حق را از اهلش گرفتید و به دســت نااهلان دادید، و چه بد گناه و ستمی را 
که کردید، گران خواهید یافت و در آن روز که پرده از کار شما برداشته شود، 

سرانجامش را سخت و دشوار خواهید دید...«
خطبه پنجم

خطبه پنجم در مقابل مهاجمان بیت وحی ایراد شــده که در بخشــی از آن 
آمده است: »شما ای گمراهان و دروغگویان! چه می گویید و چه می خواهید؟ 

ای عمر! آیا از خدا پروا نداری که داخل خانه من می شوی...؟«
این خطبه هــا و همین طور روایات فراوانی کــه از حضرت فاطمه زهرا )ع( 
نقل شده، همگی نشان دهنده آگاهی و دانش ژرف آن بانوی بی همتا است.

اپل سیستم امنیتی جدیدی برای آیفون های سرقت شده 
رونمایی کرد

فن آوری

عکس خبر
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سلامت

شب یلدا هندوانه بخوریم یا نخوریم؟
فاطمه نجات بخش، متخصص طب ســنتی ایرانی گفت: 
به طور کلی بهتر اســت در شــب یلدا پرخوری صورت 
نگیرد. توصیه ما استفاده از غذاهای گرم مانند خورشت 

فسنجان است.
این اســتاد طب ســنتی ابراز کرد: ترجیح این است که 
در پاییز و زمســتان به سمت غذاهای سرد نرویم، یا اگر 

می رویم از ادویه جات گرم استفاده کنیم.
وی در خصوص خوراکی های مناســب برای شــب یلدا 
افزود: توصیه می شــود که فاصله بین خوراکی ها لحاظ 
شود. در بین میوه ها انار شیرین و رسیده توصیه می شود.

این اســتاد طب سنتی متذکر شــد: همچنین مصرف 
هندوانه توصیه نمی شود. 

بهتر اســت که انار به همراه گلپر بعد از غذا مصرف 
شــود؛ چراکه مصرف آن قبل از غذا ممکن است 

منجر به یبوست شود.
نجات بخــش اظهــار کــرد: می توانیــم از انواع 

و دمنوش هــا از جملــه دمنوش به، ســیب 
ترکیب آن ها با دارچین اســتفاده کنیم. 
به طور کلی این دمنوش ها می توانند به 
هضم غذا کمک کنند. البته پیشــنهاد 
می شــود که از این دمنوش ها با فاصله 
حداقل نیم تا یک ســاعت بعــد از غذا 

استفاده کنیم.
وی در ادامه گفت: فلســفه شب یلدا دور هم 

جمع شــدن و به وجود آمدن فضایی صمیمی اســت. 
لذا لازم نیســت که بر روی تنوع غذاها متمرکز شــویم. 
اســتفاده از نخودچی و کشــمش به عنوان آجیل شب 
یلدا نیز توصیه می شود. انواع آجیل شیرین مانند انجیر 
شــیرین و مویز نیز می توانند در کنار آن ها قرار بگیرند. 
در میوه ها بهتر است در مصرف مرکبات زیاده روی نشود.

نجات بخــش  در خصوص تأثیر فصل زمســتان بر روی 
مزاج گفت: در فصل زمستان توانایی هضم بیشتر شده و 
به همین دلیل به خوراکی هایی که هضم آن ها سخت تر 

مانند  اســت، 

حلیــم و آش رو می آوریم. باید دقت کنیم که به ورزش 
نیز بپردازیــم. در فصل زمســتان بیماری های مفصلی 
شــیوع بیشــتری پیدا می کند. برخی از افراد نیز دچار 

سرماخوردگی های متعدد می شوند. 
لذا باید بدن را گرم نگه داشــت. برای مثال اســتفاده از 

کلاه توصیه می شود.
وی افــزود: مــواد غذایی کــه رطوبــت را در بدن بالا 
می برد، فرد را بیشتر مستعد سرماخوردگی می کند. لذا 
چیزهایی مانند خیار، گوجه، کدو و مصرف زیاد لبنیات 
توصیه نمی شود. بهتر اســت شیر را به صورت گرم و با 

عسل یا زنجبیل مصرف کرد.
این متخصص طب سنتی تصریح کرد: همچنین مصرف 
لبنیات از عصر به بعد توصیه نمی شود. همچنین خواب 
روزانه در فصل زمســتان مناسب نیست. بهتر است که 
به جای آن شــب زودتر بخوابیم. همچنین فاصله شــام 

است حداقل دو ساعت باشد.تا خواب بهتر 
بسیاری  کرد:  اظهار  نجات بخش 
بر این باورند که مصرف بی رویه 
میوه خوب است. اما بر طبق یک 
قاعــده کلی، ما بایــد در مصرف 
همه مواد غذایی تعادل را رعایت 
کنیــم. لذا اســتفاده از میوه تا دو 
واحد در روز توصیه می شود و بیشتر 

از آن نیاز نیست.

دانستنی

دمنوش های خارق العاده برای درمان سرماخوردگی
بســیاری از متخصصان و درمانگران طب ســنتی ایران، 
نوشیدن روزانه انواع دم نوش ها را بهترین و ساده ترین راه 
تســکین دردهای عمومی بدن و پیشگیری از بیماری ها، 
سرطان و تقویت سیستم ایمنی بدن می دانند. اما برخی 
دم نوش ها به علت دارا بودن طیف وســیعی از ویتامین ها 
و مقادیر زیاد ویتامین C و همچنین مواد معدنی، موجب 
بــالا رفتن سیســتم ایمنی بدن و دفع ســرما خوردگی 
و آنفولانزا می شــوند؛ در ادامه به برخــی از خواص این 

دم نوش فوق العاده خواهیم پرداخت.
 خواص پونه کوهی برای ریه

پونه کوهی با داشــتن ویتامین هــا و مواد مغذی موجود 
در پونه کوهی برای سیســتم ایمنی بدن ضروری و مفید 
اســت. به تقویت عملکرد سبســتم ایمنــی بدن کمک 
می کند. ایــن گیاه دارویی حاوی کارواکرل و رزمارینیک 
اسید اســت که این ترکیب به عنوان یک کاهش دهنده  

هیستامین و ضداحتقان طبیعی عمل  می کند.
پونه کوهی که برای ســلامت ریه و ضدعفونی کردن آن 
مفید و مؤثر است، بر تنفس راحت از طریق بینی تأثیری 
مستقیم دارد. پونه کوهی می تواند جایگزین بسیار خوبی 
برای آتتی بیوتیک ها باشــد. به جای استفاده از دارو های 
شیمیایی برای ضدعفونی کردن ریه می توان از دم کرده 
پونه اســتفاده کرد. برای تهیه دم نوش پونه یک قاشــق 
چای خوری از پون را با یک لیوان آب جوش ترکیب کرده 
و اجازه دهید به مدت 10 تا 15 دقیقه دم بکشد، پس از 

اینکه دم کشید آن را از صافی رد کنید.
برای بهتر شــدن طعم این دم نوش پونه کوهی می توانید 
کمی عسل هم به آن اضافه کرده و سپس آن را بنوشید. 
برای اینکه از خاصیت ضدعفونــی کنندگی پونه کوهی 
برای ریه برخوردار شوید باید روزی سه فنجان از این دم 

کرده مصرف کنید.
 خواص پونه برای عفونت

پونه کوهی بــه عنوان یــک ضد عفونی کننده قوی علیه 
قارچ ها و میکروب ها شناخته می شود، در واقع پونه کوهی 
بــا وجود ترکیبات تیمول و کارواکــرول می تواند از بدن 
در برابر بســیاری از باکتری ها و عفونت ها محافظت کند. 
کسانی که در گوش و یا ناخن عفونت های قارچی دارند و 
یا خانم هایی که در ناحیه تناسلی با عفونت قارچی درگیر 

هستند می توانند از پونه کوهی استفاده کنند.
دم کرده و ضماد پونه کاری را برای حل این مشــکلات 
می تواتید اســتفاده کنید. علاوه بر این پونه کوهی برای 
درمان عفونت ادراری نیــز  کاربرد دارد و دم کرده پونه 
کوهــی از تأثیرگذارترین و مناســب ترین درمان ها برای 
عفونت ادراری اســت. پونه کوهی با تحریک گلبول های 
ســفید خون، آن ها را افزایش داده و موجب تسریع روند 

بهبودی می شود.
نعنا

نعنا گیاهی چهار فصل بــوده و معمولاً در تمامی فصول 
سال دسترسی به آن آسان است. برخی از گیاه  شناسان 

ریشه پیدایش نعنا را آسیا معرفی کرده و برخی معتقدند 
که این گیاه در ابتدا در کشــور انگلیس مورد کشــت و 
پرورش قرار گرفته اســت. برگ  های گیاه نعنا کاربرد های 
متعــددی دارد و به صورت خام و تــازه و هم به صورت 
خشــک و پودر شده استفاده می شود. اگر سیستم ایمنی 
ضعیفی دارید و با شــروع فصول ســرد، به صورت مداوم 
دچار سرماخوردگی می شــوید؛ هرچه سریع تر نوشیدن 
دم نــوش نعنا به صورت روزانه را شــروع کنید. به جرأت 
می توان گفــت که دم نــوش نعنا قاتل ســرماخوردگی 
و آنفولانــزا اســت. حتماً دم نوش نعنــا را به صورت داغ 
بنوشــید، زیرا منجر به تســکین گلودرد شده و به شل 

شدن عضلات گلو کمک می کند.
 کاهش درجه حرارت و تب بدن

منتول یکی از مواد مفید موجود در نعنا اســت که منجر 
به کاهــش درجه حرارت بدن می  شــود. اگر احســاس 
گُر گرفتگی داشــته و تب دارید، نوشــیدن دم نوش نعنا 
برایتان مفید است. اکثر افرادی که دچار سرماخوردگی و 
آنفولانزا می شوند، علائمی مانند تب داشته و این دم نوش 
به صورت همزمان نســبت به بهبود تمامی نشــانه  های 

بیماری اقدام می کند.
 ضد التهاب

دم نوش نعنا به دلیل داشتن منتول یک ضد التهاب بسیار 
قوی است، به همین دلیل می  تواند در درمان بیماری های 

التهابی دستگاه تنفسی بسیار مؤثر باشد.

پس از انتشــار IOS 17.2، اپل اولین نســخه بتای 
IOS 17.3 را در اختیار توســعه دهندگان گذاشت. 
این نسخه از ویژگی امنیتی جدیدی بهره می برد که 
برای حفاظت از آیفون های سرقت شده، بسیار کارآمد 
اســت. در اوایل ســال جاری میلادی، وال استریت 
ژورنال گزارشــی درباره افزایش ســرقت گوشی اپل 
در مکان هــای عمومــی و پرجمعیت ارائــه داد. در 
این گزارش اعلام شــده بود که سارقان برای مدتی 
قربانیــان را تحت نظر قرار می دهنــد و هنگامی که 
آن ها رمز عبور آیفون خود را وارد می کنند، گوشی را 
از آن ها می دزدند و سپس با بهره گیری از رمز عبور، 
برای تغییر فوری رمز عبور اپل آیدی اقدام می کنند 
و دسترسی کاربران به حســاب ها و حتی پشتیبانی 
ICLOUD را مسدود می کنند. البته همزمانی همه 
این اتفاقات و اینکه بخت تا این اندازه با ســارقان یار 
 IOS باشــد، کمی بعید به نظر می رســد؛ اما اپل با

17.3 نگرانی کاربران را کاملًا رفع می کند.
قابلیــت امنیتی جدید اپل در مواقعی که شــخصی 
آیفون شــما را به سرقت ببرد و به رمز عبور شما نیز 

دست پیدا کرده باشــد، به یاریتان می آید. نحوه کار 
این ویژگی به این شــرح است: دسترسی به رمزهای 
عبور ذخیره شــده تنهــا با قابلیت تشــخیص چهره 
انجام می شــود تا اپل اطمینان حاصل کند که خود 
کاربر قصد ورود به گوشــی را دارد. اپل سیســتمی 
را برای تأخیر امنیتی طراحی کرده اســت تا هنگام 
تغییر تنظیمات حساس مانند تعویض رمز عبور اپل 
آی دی، مطمئن شــود که خودتان اقدام به این کار 
کرده ایــد؛ البته اگر در محل کار یا خانه تان باشــید 
اپل طبق موقعیت مکانی تــان به طور خودکار تأخیر 
امنیتی یادشــده را غیرفعال می کنــد. لایه امنیتی 
جدید اپــل در عین حال که خلاقانه و کاربرپســند 
است، امنیت آیفون را افزایش می دهد و از داده های 
حساس کاربران محافظت می کند. به عنوان مثال اگر 
ویژگی یادشــده را فعال کرده باشید، کارهایی مثل 
اســتفاده از کلیدهای عبور، درخواســت اپل کارت، 
خاموش کردن حالت گمشده و استفاده از روش های 
پرداخت ذخیره شــده، تنها با احراز هویت بیومتریک 

یا زیست سنجی امکان پذیر می شود.

  موج سواری - سواحل پرتغال

  در حاشیه جلسه هیئت دولت

سواد زندگی

خودرو باید وســیله ای برای حمل و نقل باشد، 
نه وسیله ای که آن را شبیه به انباری استفاده 
می کنید. نگهداشــتن چیزهــای مختلف در 
خودرو قطعاً به ســلامت آن وســایل آسیب 
می زند. در این قســمت مواردی را به شــما 
معرفی می کنیم که تحت هیچ شرایطی نباید 

آنها را داخل ماشین نگه دارید.
دارو: داروهــا باید در دمای اتاق نگه داشــته 
شوند اما ماشین معمولاً دمای متعادل ندارد. 
فقط بیش از حد گرم است که گرما به داروها 
آســیب وارد می کنــد و تاثیرگــذاری آنها را 

کاهش می دهد.
لوازم برقی: جدا از اینکه این لوازم گران قیمت 

هســتند، چیزهایی مثل لپ تاپ، گوشی موبایل و 
دیگر لوازم برقی راحت دزدیده می شــوند. از طرفی 
ســلامت آنها نیز در خطر خواهد بود، اما اگر تحت 
هر شــرایطی مجبور شــدید آنها را داخل ماشــین 
نگهدارید، حتماً پســورد و کدهــای لازم را تنظیم 
کنید و سعی کنید آنها را در قسمتی از ماشین قرار 

دهید که قابل دیدن نباشد.
ضد آفتاب: مواد فعال موجود در ضد آفتاب بر اثر 
گرمای بالا داخل ماشــین خاصیت خود را از دست 
می دهند. قرار دادن ضد آفتاب مخصوصاً در روزهای 
گرم داخل خودرو تأثیرگذاری آن را کاهش می دهد 
و حتــی باعث بیــرون ریختن مــواد داخل تیوب 

می شود.
بطری آب: مواد شــیمیایی موجود در پلاســتیک 
بطــری آب؛ عامــل ایجاد ســرطان و بیماری قلبی 
خواهد بود، مخصوصاً اگر در دمای بالا قرار بگیرد زیرا 
 مواد شــیمیایی را فعال کرده و به آب وارد می کند.
کیف دســتی: قرار دادن کیف پول یا کیف دستی 
داخل ماشین، هدف بســیاری از دزدان خواهد بود، 
مخصوصا اگر در را قفل کرده باشید که ممکن است 

به خاطر آن به ماشین شما هم آسیب وارد شود.
عینک: هرگز عینک آفتابی خود را داخل ماشــین 
نگذارید. گرمای موجود در ماشــین فرم پلاستیکی 
عینــک آفتابی را خــراب می کند. فلــز را نیز دچار 
مشــکل خواهد کرد. نگهداشــتن عینک معمولی یا 

عینک آفتابــی داخل داشــبورد وضعیت را بدتر 
می کند و خاصیت عینک را از بین خواهد برد.

اسناد مهم: اگر اسناد مهم شخصی دارید، هرگز 
آنها را داخل ماشین قرار ندهید زیرا اگر گرم و یا 

دزدیده شوند، به دردسر خواهید افتاد.
پاسپورت یا شناســنامه: هرگــز پاسپورت یا 
شناســنامه خود را هنگام سفر داخل ماشین نگه 
ندارید، زیرا اگر پاســپورت نداشته باشید شاید در 
یک کشــور دیگر درگیر شــوید و هویتتان دیگر 
مشــخص نخواهد بود. پاســپورت جزء مهم ترین 
مدارکی است که نباید آن را از خودتان دور کنید.
کودک: بســیاری عادت دارند که فرزند کوچک 
خــود را به بهانه اینکه فقط چنــد دقیقه کار دارند، 
داخل ماشــین می گذارند، اما قــرار دادن فرزندتان 
داخل ماشــین به تنهایی، عاملی برای خطر خواهد 
بــود. هر ســال 39 کودک به دلیــل گرمای داخل 
ماشــین ســکته می کنند. اگر شیشــه را پایین هم 
بدهید باز هوای داخل ماشین کثیف و آلوده است و 
آســیب جبران ناپذیری به فرزند شما وارد می کند و 

همچنین خطر دزدیده شدن وجود دارد.
حیوان: بعضــی از افراد پرنده نگه می دارند و عادت 
دارند که در مسیر آنها را با خودشان همراه کنند اما 
نگه داشــتن هیچ گونه حیوانی داخل ماشین توصیه 
نمی شود، زیرا گرمای آن نیز باعث آسیب به حیوان 

خواهد شد و فرقی ندارد که چه حیوانی باشد.

لوازم و اشیایی که نباید داخل خودرو بمانند

ادبیات

  نانِ بلوط


